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Letnji retrovizor 

Ponedeljak,11.jul 2016. 
 

Prijemne ispite položilo 8.725 kandidata 
 

Od 9.410 kandidata koji su, na 14 fakulteta Univerziteta u Novom Sadu, polagali prijeme 
ispite, njih 8.725 ih je uspešno prošlo. To je rezultat polaganja 

prijemnih ispita u prvom konkursnom roku za upis studenata u prvu 
godinu osnovnih i integrisanih studija u školskoj 2016/2017. godini na 

UNS-u. Međutim, ostaje da se vidi koliko će se budućih brucoša i 

upisati na pojedine fakultete. Naime, popšto je jedan broj kandidata 
prijemne ispite polagao na više fakulteta, tek kada istekne rok za prvi 

krug upisa, i kandidati koji su, recimo, prijemeni položili na dva 

fakulkteta odluče na kojem će zapravo studirati, videće se koliko je na kojem fakultetu tačno 

uspisanih studenata prve godine. 
Prijemni ispit na osnovnim i integrisanim studijama na Poljoprivrednom fakultetu položila 

su 713 maturanta, na Filozofskom je prijemni prošlo njih 1.150, na Tehnološkom fakultetu potreban 

broj bodova osvojilo je 257 budućih brucoša, na Pravnom fakultetu njih 599, na Medicinskom 
fakultetu uslov za indeks stekao je 1.081 student. Na Fakultetu tehničkih nauka prijemne ispite 

položilo je 2.550 maturanata, na Ekonomskom fakultetu njih 585, na Prirodno-matematičkom 

prijemni su prošla 874 buduća studenta, a na Akademiji umetnosti prijemne ispite položio je 181 
student. Na Građevinskom fakultetu test znanja za upis na prvu godinu prošla su 63 buduća 

akademca, na Tehničkom fakultetu “Mihajlo Pupin” prijemni su položila 294 kandidata, na 

Fakultetu sporta i fizičkog vaspitanja šansu za indeks ostvario je 261 maturant, na Pedagoškom 

fakultetu prijemni ispit položilo je njih 77, a na Učiteljskom fakultetu na mađarskom nastavnom 

jeziku prijemni je prošlo 40 kandidata. 
Najveći broj studenata prima Fakultet tehničkih nauka - 2.634 (ukupno budžetskih i 

samofinansirajućih), a za njega je prijemni položilo 2.250 budućih akademaca, što znači da na 

nekim studijskim programima i smerovima još ima mesta. Za studiranje na Medicinskom fakultetu 

prijmeni je položio 1.081 kandidat, a za budžetske i samofinasirajuće studente ima 673 mesta, pa će 

očito skoro polovina, u zavisnosti od ostvarenih bodova, ostati ispod crte. Takođe, više kandidata s 

položenim prijemnim od slobodnih mesta ima i na Filozofskom fakultetu – ispite je položilo njih 

1.150, a mesta ima za 925 brucoša. Broj onih s položenim prijemnim na Poljoprivrednom fakultetu 

– 713 – blizu je upisnoj kvoti od 740 studenata, na Tehnološkom je broj od 275 kandidata koji su 

položili prijemni gotovo jednak s upisnom kvotom od 255 studenata prve godine. Visoku 
popunjenost plana za upis ima i Prirodno-matematički fakultet sa 965 mesta, za koji je konkurisalo 

874 kandidata. Pravni fakultet nudio je 880 mesta, a uslove je u ovom konkrsnom roku ispunilo 550 
kandidata, dok je Ekonomski fakultet koji takođe nudi 880 budžetskih i samofinansirajućih mesta, 

po svemu sudeći, za sada popunio 585 mesta, koliko je budućih studenata položilo prijemni ispit. 
Neki studijski programi omiljeniji su od drugih, pa je trka za željeni indeks bila žestoka. 

Tako je na osnovnim studijama na Poljoprivrednom fakultetu najviše maturanata polagalo prijemni 

na Fitomedicini – 141; na Filozofskom je najpopularnija bila Psihologija sa 271 kandidatom, na 
Tehnološkom fakultetu najtraženiji smer je Prehrambeno inžinjerstvo sa 76 kandidata, na 

Medicinskom fakultetu budućim brucošima omiljene su  Integrisane studije sa 748 kandidata, na 
FTN-u je najviše kandidata bilo za smer Elektrotehnika i računrstvo - čak 972. Na Prirodno-
matematičkom fakultetu najviše onih koji su polagali i položili prijemeni za studijski program 

Diplomirani biolog - 115...  
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Na pojedinim fakultetima Univerziteta u Novom Sadu upis je završen, a na drugima je još 

uvek u toku. Do 18. jula na UNS-u svi koji su ispinili uslove u ovom upisnom krugu dobiće 

indekse. 
  

Izrаda novog аktа o finаnsirаnju naučnih projekata 
 

Ministarstvo prosvete, nauke i tehnološkog razvoja saopštilo je 8. jula da je Rаdnа grupа 

zаpočelа izrаdu novog predlogа аktа o vrednovаnju, izboru, 

finаnsirаnju i prаćenju projekаtа iz Progrаmа osnovnih 

istrаživаnjа i osnovnih usmerenih istrаživаnjа zа period od 2016. 

do 2020. godine i Progrаmа istrаživаnjа u oblаsti tehnološkog 

rаzvojа zа period od 2016-2019. godine.  
Vlada Srbije prethodno je u maju poništila Konkurs za 

predlaganje projekata u okviru Programa osnovnih istraživanja i osnovnih usmerenih istraživanja za 

period od 2016. do 2020. godine i Programa istraživanja u oblasti tehnološkog razvoja za period od 

2016. do 2019. godine, koji je raspisalo Ministarstvo prosvete, nauke i tehnološkog razvoja, kao i 

Akt o vrednovanju, izboru, finansiranju i praćenju projekata. Određen je rok od 90 dana od dana 

stupanja na snagu ovog rešenja za donošenje novog akta o vrednovanju, izboru, finansiranju i 

praćenju projekata iz Programa osnovnih istraživanja i osnovnih usmerenih istraživanja i Programa 

istraživanja u oblasti tehnološkog razvoja, za novi istraživački ciklus. 
Kako je saopšteno, prvi sаstаnаk Rаdne grupe zа izrаdu predlogа novog аktа o vrednovаnju, 

izboru, finаnsirаnju i prаćenju projekаtа održаn je u Ministаrstvu prosvete, nаuke i tehnološkog 

rаzvojа. Rаdnu grupu formirаlo je Ministаrstvo, а člаnove Rаdne grupe predložili su predsednici 

mаtičnih nаučnih odborа. Nа prvom sаstаnku, dogovoreno je dа Rаdnа grupа nаstаvi rаd u tri 

podgrupe premа nаučnim oblаstimа - prirodno-mаtemаtičke i medicinske nаuke, društveno-
humаnističke nаuke i tehničko-tehnološke i biotehničke nаuke, kаko bi svаkа podgrupа u svojoj 

oblаsti definisаlа specifičnosti svoje oblаsti.  
Rаdnа grupа broji 19 člаnovа, а Grupom koordinirа pomoćnik ministrа prosvete, nаuke i 

tehnološkog rаzvojа zаdužen zа nаuku Nikolа Tаnić. Konkurs za naučnoistraživačke projekte je 
raspisan 12. aprila i trebalo je da traje 30 dana, a Akt o vrednovanju, izboru, finansiranju i praćenju 

projekata, donesen je nekoliko dana ranije. Posle toga, Vlada Srbije odlučila je da poništi Akt o 

vrednovanju naučnih projekata i Konkurs za odabir istraživačkih projekata, koji bi bili finansirani iz 

budžeta. Kao razlog za poništavanje navedeno je da nije uvažena pravna procedura i da konkurs, 

objavljen na sajtu Ministarstva prosvete, nije u skladu sa drugim zakonima i Ustavom. Ministar 
prosvete Srđan Verbić izjavio je posle poništavanja konkursa za nauku da novi konkurs neće biti 

otvoren dok se ne formira Nacionalni savet za nauku, koji bi trebalo da bude formiran po formiranju 
Vlade Srbije. 
 

Fond za mlade talente dodelio 1.262 nagrade srednjoškolcima 
 

Fond za mlade talente dodelio je novčane nagrade učenicima srednjih škola za postignute 

uspehe na priznatim takmičenjima u zemlji i inostranstvu tokom prošle godine. Na konkurs se 
prijavilo 1.542 učenika srednjih škola, a 1.262 kandidata dobilo je nagradu Fonda za uspeh 
postignut na domaćim ili međunarodnim takmičenjima, navodi se u saopštenju Ministarstva 

omladine i sporta. Na sednici Fonda za mlade talente doneta je i Odluka o visini iznosa novčanih 

nagrada po kojoj će učenici dobiti nagrade od 20.000 do 200.000 dinara, u zavisnosti od ranga, 
odnosno nivoa takmičenja. "S ponosom mogu da kažem da nagrađujemo 106 srednjoškolaca više 

nego prošle godine i izuzetno mi je drago da držimo pozitivan trend rasta i da je broj učenika iz 

godine u godinu sve veći", rekao je ministar omladine i sporta Vanja Udovičić. On je dodao da su ta 
deca budućnost Srbije i da se u njih mora neprekidno ulagati, te da će nagrade biti isplaćene već 

početkom avgusta. Od kada je Fond za mlade talente u nadležnosti Ministarstva omladine i sporta 
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nagrađeno je više od 8.000 učenika srednjih škola koji su svoje rezultate postigli na domaćim i 

međunarodnim takmičenjima. 
 

Prijave za "Forum mladih lidera Srbije – YES!" 
 

Savez ekonomista Srbije i Business Info Group, pod pokroviteljstvom Kopaonik Biznis 
Foruma, od 7. do 9. oktobra na Srebrnom jezeru organizovaće 

"Forum mladih lidera Srbije – YES!". Rok za prijavu je 10. 
avgust. Za učešće na Forumu mogu da se prijave studenti i 

studentkinje završne godine osnovih studija, kao i master ili 
doktorskih studija, sa bilo kog fakulteta u Srbiji. Učesnici treba 

da budu mlađi od 28 godina. 
Forum ima za cilj da okupi 100 mladih lidera i liderki iz cele Srbije, poveže ih, motiviše za 

pokretanje inicijativa u društvu, radu na razvoju svojih veština i širenju kruga kontakta. Program će 

obuhvatiti radionice, panele, motivacione govore i networking koktele, a učesnici i učesnice imaće 

priliku da čuju zanimljive priče i mišljenja relevantnih stručnjaka iz oblasti obrazovanja, privrede, 

društvenog aktivizma, biznisa, sporta, kulture i drugo. 
Forume će se realizovati u hotelu Danubia park; organizator pokriva troškove smeštaja na 

bazi punog pansiona i puta, a kotizacija za učešće iznosi 20 evra. Za dodatne informacije dostupan 
je mejl dragisa.djuric@big.co.rs. 
 

Izložba radova sa konkursa "3. Dani Nikole Tesle" 
 

U prostorijama Pokrajinskog zavoda za zaštitu prirode u Novom Sadu 9. jula u 12 časova je 
održana svečana dodela diploma i otvaranje izložbe najuspešnijih radova republičkog likovno-
kaligrafskog konkursa "3. Dani Nikole Tesle". Likovni konkurs imao je za temu ilustraciju 
detinjstva Nikole Tesle u skladu sa vremenom u kome je živeo, a kaligrafski konkurs misli veliog 

naučnika ispisane ukrasnim slovima, u skladu sa temom, navodi se u saopštenju. 
Na konkursu je učestvovalo preko 600 učenika i učenica i 67 osnovnih i srednjih škola sa 

teritorije Srbije. Stručni žiri nagradio je i pozvalio 32 najuspešnija rada - 18 kaligrafskih i 14 
likovnih. Radovi su ocenjivani u tri kategorije: od I do IV razreda, od V do VIII razreda i srednja 
škola. Konkurs je realizovalo Društvo učitelja Vojvodine, uz podršku Ministarstva prosvete, nauke i 

tehnološkog razvoja. Pokrajinski zavod za zaštitu prirode nalazi se u Radničkoj 20. 
 

Tinejdžerke tema Svetskog dana stanovništva 
 

Obeležavanje Svetskog dana stanovništva, 11. jula, ove godine posvećeno je osnaživanju 

tinejdžerski, a u saopštenju Kancelarije stalnog predstavnika UN u Srbiji upozoreno je da 

adolescentkinje u našoj zemlji manje koriste kontracepciju u odnosu na starije žene, te imaju 

ograničeno znanje iz oblasti seksualnog i reproduktivnog zdravlja. Upozorava se da je stopa dečjih 

brakova među opštom populacijom u Srbiji niska, ali da su dečiji brakovi mnogo češći među 

romskom populacijom u Srbiji.  
Istraživanje višestrukih pokazatelja položaja žene i dece je pokazalo da je svaka druga od 

pet mladih žena starosti 15-19 godina u romskim naseljima trenutno u braku ili u zajednici, dok je 
čak 17 odsto žena starosti 15 do 49 godina bilo u braku pre 15. godine. Mlade udate Romkinje 
takođe se suočavaju sa nasiljem u porodici, ne samo od svojih muževa, već i od njihove rodbine, a 

taj podatak ilustruje činjenica da 37 odsto žena u romskim naseljima oseća da suprug odnosno 

partner može opravdano da udari ili tuče svoju ženu ako ona zanemaruje decu, svađa se sa svojim 

mužem ili odbije da ima seks sa njim... 
Koordinatorka programa Populacioni fond Ujedinjenih nacija (UNFPA) UNFPA za Srbiju 

Marija Raković istakla je tim povodom da nova Agenda za održivi razvoj za 2030. predstavlja 
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jedinstvenu priliku za tinejdžerke da ostvare svoja prava, realizuju svoje težnje i transformišu naš 

svet. "Kada tinejdžerka ima moć, sredstva i informacije da donese svoje sopstvene odluke u životu, 

veća je verovatnoća da će ostvariti svoj pun potencijal i postati pozitivna snaga za promene u okviru 

svoje kuće, zajednice i nacije. To je razlog zašto UNFPA u Srbiji podržava razvoj i sprovođenje 

politika i programa koji uključuju prava i potrebe adolescenatkinja i mladih", kazala je Raković. 
U saopštenju je ukazano i da se tinejdžerke širom sveta suočavaju sa većim i ozbiljnijim 

izazovima od svojih muških kolega, a da u mnogim zemljama porodice devojaka, kao i njihove 

zajednice, smatraju da su one spremne za brak, trudnoću i porođaj kada uđu u pubertet. "Bez 
obrazovanja, slabog zdravlja, i sa malo ili nimalo kontrole nad sopstvenim telom, njena budućnost 

je nepredvidiva, a njen potencijal se možda nikada neće realizovati", rekla je predstavnica 
Populacionog fonda UN (UNFPA) Doina Bologa. Prema njenim rečima, izazovi i prepreke sa 

kojima se suočava jedna tinejdžerka umnožavaju se ako je ona pripadnica nacionalne manjine, živi 

u selu ili je iz siromašne porodice, što je, kako je rekla, delimično slučaj i u Srbiji. 
Svetski dan stanovništva ustanovljen je 1989. godine, a UN ga obeležavaju u cilju podizanja 

svesti o važnim pitanjima u kontekstu održivog razvoja koja se odnose na stanovništvo, planiranje 

porodice, rodnu ravnopravnost, siromaštvo, reproduktivno zdravlje i ljudska prava. 
 

Pančevo: Konkurs za nove članove redakcije "Drafta" 
 

Dom omladine Pančevo i redakcija omladinskog magazina "Draft" otvorili su konkurs nove 

članove i članice rekacije - mlade od 15 do 30 godina koji žele da se uključe u rad kao novinari ili 

fotografi. Rok za prijavu je 20. jul. Poziv je otvoren za mlade od 15 do 30 godina, iz Pančeva i 

okoline. Od kandidata i kandidatkinja se očekuje da prate kulturu mladih i posećuju kulturna 

dešavanja, da su ekolventni, prismeni i kreativni, komunikativni, otvoreni i spremni za diskusiju o 
različitim temama, da žele da uče. Saradnici i saradnice biće angažovani na pisanju informativnih 

tekstova na održenje teme (novinari), praćenju događaja i dešavanja u gradu na terenu (novinari), 
fotografisanje događaja na terenu (fotografi), učestvovaće na sastancima sa ostatkom reakcije i u 

promociji magazina "Draft" na terenu.  
„Draft" je omladinski magazin osnovan sredinom 2013. godine. Projekat je grupe 

novinara/ki i fotografa/kinja, koji svoja znanja i veštine koriste u izradi magazina. Časopis je 

tematski veoma raznovrsan, a oblasti koje se mogu naći u „Draftu" su muzika, film, pozorište, 

književnost, vizuelna umetnost, rad nevladinih organizacija mladih i za mlade, aktivnosti institucija 
i životni stil mladih. 
 

Konkurs za najbolju neobjavljenu pesmu za decu 
 

Dom kulture Crvenka i Organizacioni odbore međunarodnog festivala pesnika za decu 

"Bulka" otvorili su nagradni književni konkus za najbolju 

neobjavljenu pesmu za decu. Rok za prijavu radova je 10. avgust. 
Pravo učešća imaju svi autori i autorke koji se bave 

stvaralaštvom za decu. Jedan autor na konkurs može poslati tri 

neobjavljene pesme, otkucane u četiri primerka i potpisane 
šifrom. Radovi se dostavljaju poštom, na adresu: Dom kulture 

Crvenka, Maršala Tita 108, 25220 Crvenka, sa naznakom "Za konkurs festivala Bulka". U posebnoj 

koverti potrebno je dostaviti rešenje šifre. Stručni žiri odabraće deset najuspešnijih pesama, a 

njihovi autori biće gosti festivala koji će se održati 9. septembra. Dodatne informacije o konkursu 
mogu se dobiti putem telefona 025 731 713. 
 

Žabalj: Konkurs za turističko putovanje srednjoškolaca 
 

http://www.domomladinepancevo.rs/draft-01/
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Opština Žabalj raspisala je Konkurs za turističko putovanje za učenike i učenice srednjih 

škola sa teritorije ove opštine. Rok za prijavu 31. jul. Pravo učešća imaju učenici i učenice koji su u 

školskoj 2014/15. godini završili I, II, III ili IV razred bilo koje srednje škole na teritoriji Republike 
Srbije sa prosekom 5,00, koji se školuju na teret budžeta i koji su završni ispit polagali u nekoj od 

osnovnih škola sa sedištem na teritoriji opštine Žabalj. Prijavu na konkurs može podneti punoletni 

učenik, odnosno jedan roditelj ili staratelj ako je učenik maloletan. Maloletni kandidati moraju imati 

saglasnost oba roditelja na turističko putovanje. Uz prijavu na konkurs potrebno je priložiti kopiju 

svedočanstva o završenom razredu srednje školske u školskoj 2015/16 godini, kopiju svedočanstva 

o završenoj osnovnoj školi i fotokopiju pasoša. 
Ukoliko se na Konkurs prijavi veći broj učenika od broja 90, prednost u vrednovanju će 

imati učenici i učenice koji ima veću prosečnu ocenu u toku celokupnog školovanja u srednjoj školi, 

navodi se u pozivu. Prijavni obrazac, kao i dodatne informacije, mogu se dobiti u Šalter sali 

Opštinske uprave Žabalj ili putem telefona 021 210 2291 ili 021 210 2261. 
 
 

Utotrak, 12. jul 2016. 
 

Ministarstvo: Novinari i urednici vređali žrtve 
 

Ministarstvo kulture i informisanja apelovalo je danas na urednike i novinare da odmah 
prekinu objavljivanje senzacionalističkih sadržaja o zločinima i 

tragedijama u Srbiji, kojima su u proteklih nekoliko nedelja na 
najgrublji način kršili novinarsku etiku i vređali žrtve i njihove 
porodice. Ministarstvo je, kako se navodi u saopštenju, insistiralo da 

samoregulatorna i regulatorna tela, u skladu sa svojim nadležnostima, 

odmah reaguju na sve slučajeve senzacionalističkog izveštavanja 

kojima se uznemirava javnost, nanosi dodatni bol porodicama žrtava i remeti zvanična istraga. 
"Pored nepridržavanja novinarskog kodeksa i ometanja istrage, javnost i Ministarstvo posebno 

zabrinjava činjenica da se na naslovnim stranicama objavljuju uznemirujući i krajnje neprimereni 

sadržaji i fotografije, sa naročito štetnim uticajem na decu", ocenjeno je u saopštenju Ministarstva.. 
Ministarstvo podseća da izveštavanje u skladu s profesionalnim standardima i kodeksima i 

zaštita maloletnika ne predstavljaju samo zakonsku, već i moralnu obavezu svih aktera na medijskoj 
sceni. Ministarstvo kulture i informisanja iskoristiće sve raspoložive mere kako bi sankcionisalo 

bilo koji oblik kršenja Zakona o javnom informisanju i medijima. 
 

IT  karta za ostanak ili odlazak iz Srbije 
 

Siguran posao još za vreme studija, prosečna plata 1.200 evra, zlatna prilika da čitavo 

društvo izađe iz krize - tako bi se u nekoliko reči opisao IT sektor u Srbiji. Loša vest je, međutim, 

da IT stručnjaka i dalje nema dovoljno, ne samo kod nas, već i u razvijenijim delovima Evrope. 
Istraživali smo da li je IT sektor način za ostanak u Srbiji, ili karta za lakši odlazak iz zemlje? 
Strahinja Kupusinac radi u firmi koja proizvodi aplikacije za mobilne telefone. Rade isključivo za 

nemačko tržište. Za sada su bazirani na android platformi, ali plan je da prošire delatnost i na ajfon. 
"Zadovoljan sam poslom i platom. Mislim da se moj posao ne razlikuje mnogo od toga kako bi ga 
radio u nekoj drugoj zemlji, plate u IT sektoru su dobre za naše uslove i trenutno ne planiram da 

napuštam zemlju", kaže Kupusinac. Međutim, zarada u IT sektoru, kažu stručnjaci, odavno nije 

moto za odlazak iz Srbije. Početna 500, prosečna preko 1.200 evra dobra je plata za kvalitetan život 

u našoj zemlji. 
Zašto onda i IT stručnjaci odlaze?  "Razlog za odlazak su sudar ovih mladih ljudi kojima 

sada stižu i njihova deca do škole, obdaništa, sudar sa sistemom gde moraju da se suoče sa 
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neefikasnom administracijom, sa šalterima gde mora da se čeka sa lošom državnom upravom i 

verujte mi da je taj element kvaliteta života najčešći motiv i u opšte etmosfera koja kod nas vlada, 

motiv da se ode, kaže Milan Šolaja iz Vojvođanskog IKT klaster. (→Press Clipping) 
 

Novi Sad: Grad će isplatiti subvencije vrtićima 
 

Gradonačelnik Novog Sada Miloš Vučević i predstavnici Saveta roditelja privatnih vrtića 

Grada Novog Sada dogovorili su danas na sastanku da će Grad isplatiti subvencije za period jul - 
avgust 2016. godine u punom iznosu prema kriterijumu prisutnosti deteta u vrtiću. Gradonačelnik je 

na sastanku, u Gradskoj kući sa saradnicima, razgovarao sa Stefanom Samardžićem, Dijanom 

Seratlić i Milicom Okiljević-Ćućuz koji su predstavnici Saveta roditelja, saopšteno je iz Kabineta 

gradonačelnika. Na sastanku je dogovoreno da će Grad shodno Odluci o naknadi dela troškova 

boravka dece u Predškolskoj ustanovi čiji je osnivač drugo pravno i fizičko lice isplatiti subvencije 

za period jul-avgust 2016. godine u punom iznosu prema kriterijumu prisutnosti deteta u vrtiću. 
"Gradonačelnik Vučević i Savet roditelja saglasili su se da će kao partneri učestvovati u izradi 

buduće Odluke za narednu školsku 2016/2017. godinu, kao i da će zajednički sarađivati povodom 

svih budućih pitanja vezanih u najboljem interesu dece u Novom Sadu", kaže se u saopštenju. 
 

Serijal pripremnih info predavanja o TOEFL testu 
 

Američki kutak Novi Sad pripremio je serijal pripremnih info predavanja o TOEFL ispitu 

koja će se realizovati svakog dana od 18. do 22. jula. Rok za prijavu je 15. jul. TOEFL je 
najpriznatiji međunarodni test iz poznavanja engleskog jezika, a nivo znanja se proverava pomoću 

standardizovanog ispita kod studenata kojima engleski jezik nije maternji jezik. TOEFL sertifikat je 
obavezan za sve one koji će koristiti engleski jezik i boraviti, raditi ili upisati studije u inostranstvu. 
Serija informativnih predavanja trajaće svaki dan od 18. do 22. jula u periodu od 9.30 do 11 časova. 

Predavanja će držati Stefan Bognar, alumnista američkog programa sa bogatim iskustvom u ovoj 

temi. Program je besplatan, ali je neophodna prijava koja se može obaviti putem linka. Na prvom, 
uvodnom času zainteresovani će moći da se upoznaju sa formom testa, dok će se kroz preostala 

četiri časa obrađivati 4 dela TOEFL testa. Prioritet prilikom upisa imaće članovi i članice 

Američkog kutka,  
 

Šesti naučni i edukativni kamp "Idvor 2016" 
 

U Narodnom domu u Idvoru danas u 12 časova biće svečano otvoren "6. naučni i edukativni 

kamp Mihajlo Idvorski Pupin - Idvor 2016" u organizaciji 
Regionalnog centra za talente iz Pančeva. U Idvoru će do 21. jula 

boraviti 21 učesnik i učesnica iz Šapca, Beograda, Pančeva, 

Omoljice, Kačareva, Vršca, Zrenjanina, Novog Sada i Kikinde. 
Tokom deset dana kampa, koji ove godine ima temu "Java kroz 
primere za fiziku", sa polaznicima će se raditi programski jezik 

Java, biće im predstavljen projekat "Hipatija" i kompjuterske 
simulacije u fizici. 

Program ima za cilj da napravi sintezu kompjuterske nauke i fizike i da se učesnicima i 

učesnicama omogući da nauče i sami prave simulacije jednostavnih fizičkih pojava. Polaznici će 

imati prilike da savladaju i softverski alat "Eclipse", koji spada u najčešće korišćen "open source" 

program za programski jezik Java, kao i „Open Source Physics", navodi se u saopštenju 
Regionalnog centra za talente. Gostujući predavači u kampu biće Dušan Vudragović - Institut za 
fiziku Zemun, dr Vjekoslav Bobar - Elektroprivreda Srbije, Sektor za informaciono-komunikacione 
tehnologije i doc. dr Igor Franc - načelnik odeljenja za visokotehnološki kriminal Međunarodnog 
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instituta u Beogradu. Učesnici kampa su učenici i učenice 7. i 8. razreda osnovne škole i prvog 

razreda srednje škole. 
 

Posao za učenike iz Pećinaca 
 

Deset učenika Tehničke škole u Pećincima, prva generacija obrazovnog profila industrijski 

mehaničar, dobilo je danas ugovore o radu na nedodređeno vreme. Oni će raditi u fabrici za 
proizvodnju sistema brisača kompanije Robert Boš u Šimanovcima. Njihovo zaposlenje deo je 
reforme srednjeg stučnog obrazovanja u Srbiji, koji pod pokroviteljstvom nemačke vlade sprovode 

nemačka organizacija za međunarodnu saradnju Giz i Ministarstvo prosvete, nauke i tehnološkog 

razvoja Srbije. https://www.youtube.com/watch?v=Ac42NQ8Tmt4 
 

Subotica: Predstavljanje konkursa za lokalne inicijative mladih 
 

U Gradskom omladinskom centru u Subotici danas u 12 časova biće održan info dan na 

kome će biti predstavljen javni poziv za finansijsku podršku projekata 

neformalnih grupa i udruženja mladih. Javni poziv raspisao je Centar 
lokalne demokratije iz Subotice, u okviru projekta "Regionalna platforma 
za učešće i dijalog mladih Balkana". Rok za prijavu projekata je 30. jul. 
Pravo učešća na konkursu imaju neformale grupe i udruženja mladih koje 

deluju na području grada Subotice. Za finansijsku podršku mogu da 

konkurišu projekti lokalnih inicijativa koje će doprineti: jačanju kapaciteta mladih (neformalnih 

grupa mladih i udruženja mladih) za aktivno građanstvo i učešće u javnom životu i procesima 

donošenja odluka, povećanju uključivanja mladih sa smanjenim mogućnostima u lokalne aktivnosti 
koje promovišu učešće mladih, povećanju fokusa javnih vlasti u ciljanim lokalnim zajednicama na 

potrebe mladih u procesu kreiranja politika i donošenju odluka. Konkurs i info dan organizuju se u 
saradnji sa Kancelarijom za mlade Grada Subotica. 
 

Protesti učenika u Jajcu protiv nacionalnih podela 
 

Dvadesetak učenika srednjih škola iz Jajca 8. jula mirnom protestnom šetnjom izrazilo je 

nezadovoljstvo najavljenom nacionalnom podelom učenika. Oni su krenuli u protestnu šetnju od 

Srednje strukovne škola "Jajce" do Srednje škole "Nikola Šop", javili su sarajevski mediji. Poslanici 
u Skupštini Srednjobosanskog kantona podržali su incijativu za osnivanje srednje škole u Jajcu na 

bosanskom jeziku. Ministarka obrazovanja, nauke, kulture i sporta Katica Čerkez naglasila je da 
osnivanje srednje škole u Jajcu, koja bi radila po nastavnom planu i programu na bosanskom jeziku, 

ima podršku lokalne zajednice i Vlade SBK. Regionalna N1 televizija objavila je da neki od 
učenika ne žele podele i da se međusobno svi odlično slažu. Ivica Jukanović, koji je završio drugi 

razred Srednje strukovne škole za kuvara, kazao je da žele ravnopravnost svih. "Želimo poručiti da 

ne želimo da nam se dele škole, ali to nije jedino. Želimo da smo u školi svi ravnopravni. Želimo da 

Bošnjaci dobiju svoja svjedočanstva i da dobijemo nacionalnu grupu predmeta i to su naši zahtevi", 

kazao je on. Prema njegovim rečima, učenici hrvatske i bošnjačke nacionalnosti se odlično slažu, 

druže se van nastave i zajedno idu na treninge. "Ova podela bi bila suluda, jer smo se mi navikli 
jedni na druge", kazao je on. S obzirom na to da je raspust, deca srpske nacionalnosti su otišla, pa ih 

danas nije bilo na protestima. N1 je javio da je na protestima bila istaknuta i zastava Srbije, a nosio 
je Ivica - učenik hrvatske nacionalnosti. "Ja želim predstavljati njih, jer nisu bili u mogućnosti doći 

na proteste. Mislim da mi niko nije zamerio", rekao je on. Ivica je dodao da ima roditelja koji su u 
državnoj organizaciji, pa se njihova deca ne smeju pridružiti protestima. "Dosta je takvih učenika, 

ali i odraslih ljudi", kazao je on. 
Admira Kasum je učenica trećeg razreda i kaže da ne želi podele. "Svi se družimo i slažemo 

se. Nakon što smo bili odvojeni u osnovnoj, bilo je prekrasno kada smo počeli ići zajedno u srednju 

https://www.youtube.com/watch?v=Ac42NQ8Tmt4
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školu. Sve ćemo učiniti da nas ne podele", rekla je Admira. On je rekla da joj kao Bošnjakinji ne 

smeta šahovnica na svedočanstvu. "Deca su pod pritiskom roditelja i ne znamo kako će sve ovo 

uspeti. Ima dosta dece koja žele podelu škola, ali ne razmišljaju šta će biti za 10-15 godina i u 
kakvoj će državi živeti", kazao je učenik Tarik Šehić. Učenike je danas posetio šef Misije OEBS-a u 
Bosni i Hercegovini Džonatan Mur i podržao njihove zahteve. 
 

Sreda, 13. jul 2016 
 

Tri sindikata traže prijem kod Vučića 
 

Predstavnici tri reprezentativna sindikata obrazovanja - Sindikаt obrаzovаnjа Srbije, GSPRS 

Nezаvisnost i Sindikаt rаdnikа u prosveti Srbije zatražili su danas prijem kod mandatara za sastav 

nove Vlade Srbije Aleksandra Vučića. Tri sindikata prosvete zatražili su hitan prijem kod Vučića 

zbog, kako se navodi, posledica povećаnjа brojа zаposlenih u osnovnim i srednjim školаmа, 

problema rešаvаnjа tehnoloških viškovа iz prethodnih godinа i dogovor o učešću sindikаtа u izrаdi 

Zаkonа o plаtаmа u jаvnim službаmа. "Sindikаti nisu protiv zаpošljаvаnjа ukoliko je ono u cilju 

poboljšаnjа obrаzovno-vаspitnog procesа, аli smo protiv togа dа zаposleni preko svojih (i ovаko 

mаlih) plаtа snose teret tаkvog zаpošljаvаnjа", navodi se u saopštenju tri reprezentativna sindikata 
obrazovanja. 

Kako je saopšteno, nа sednici Komisije zа izmene i dopune prаvilnikа o kriterijumimа i 

stаndаrdimа zа finаnsirаnje ustаnove kojа obаvljа delаtnost osnovnog i srednjeg obrаzovаnjа i 

vаspitаnjа (CENUS) 12. julа, donet je predlog Ministаrstvа prosvete, nаuke i tehnološkog rаzvojа i 

Unije sindikаtа prosvetnih rаdnikа Srbije. “Po tom predlogu prаvilnikа predviđeno je zаpošljаvаnje 

2.000 novih izvršiocа koji nisu direktno vezаni zа nаstаvni proces, а što iziskuje dodаtnih dve 

milijаrde dinаrа. Kаko sredstvа nisu obezbeđenа u budžetu zа 2016. godinu, teret uvođenjа novih 

rаdnikа u sistem obrаzovаnjа snosiće zаposleni tаko što će povećаnje koje im je obećаno, biti 

rаspoređeno nа nove izvršioce", navodi se u saopštenju tri sindikata obrazovanja. Prema oceni 
sindikata, zаposleni će zbog togа, bez svoje sаglаsnosti ostаti bez povećаnjа plаtа. 
 

Profesor radi istraživanje o fizičkoj aktivnosti građana 
 

Diplomirani profesor fizičkog vaspitanja Aleksandar Božić (33) član je stručnog odbora 

Saveza sportista Vojvodine, a trenutno radi istraživanje o fizičkoj 

aktivnosti građana i o toj temi anketira posetioce na Štrandu. Kako 

kaže, cilj ispitivanja je stvaranje mogućnosti da se sve kategorije 

stanovništva bave sportom u funkciji zdravlja, a ne samo vrhunskim 

takmičarskim sportom. 
– Završio sam Fakultet sporta i fizičkog vaspitanja, a ujedno 

sam i trener karatea – kaže Aleksandar Božić. – U karate sam uključen 

od svoje šeste godine, bio sam i takmičar i reprezentativac. Dakle, prirodni sled okolnosti bio je da 

posle fakulteta radim u svojoj struci, a igrom slučaja sam došao u Savez za rekreativni sport, tako 

da mi je od detinjstva gotovo sve vezano za sport. U današnje vreme čovek ne može da bira koji će 

posao da radi, najčešće prihvata ono što mu se ponudi. I ja sam pored tog posla radio svašta, kao i 

dan-danas. Već 15 godina radim distribuciju udžbenika za 88 osnovnih škola u Vojvodini, držim 

karate treninge, radim u Savezu za rekreativni sport i obuku borilačkih sportova fizičkih lica koja 

preko agencija rade kao obezbeđenje. Osim što mi je uz sport život dinamičan, dosta pozitivno utiče 

i na zdravlje, tako da nisam želeo da se zarobim i da nemam vremena ni za šta drugo, a u tome sam 

i uspeo. 
 

Turajlić: Dekane podsetiti šta su pravo i etika 

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/17-licnost_dana.jpg


9 
 

 
Profesorka u penziji Srbijanka Turajlić je okupljenima na protestu zbog rušenja beogradske 

Savamale, rekla je da je glavno pitanje "gde je nestala država". 
Turajlić je predložila da početkom septembra pozovu dekane pravnih fakulteta da svojim 

đacima, kojima su potpisali diplome kažu "da su pali ispit i podsete ih šta su pravo i etika". "Ako to 
ne upali preostaje nam Nacionalni savet za obrazovanje u kome bi trebalo da sede najugledniji 
profesori, ako ne oni ostaje nam Srpska akademija nauka i umetnosti. Nemoguće da je da tamo 
nema nikoga da stane u odbranu časti, dostojanstva i profesije", rekla je Turajlić. 
 

Letnji kamp za studente u Novom Sadu 
 

Novi Sad će tokom narednih nedelju dana biti domaćin za 30 studenata iz cele Evrope, koji 

učestvuju u Letnjem univerzitetu evropske studentske asocijacije AEGEE. Osim Novog Sada, oni 
će posetiti Sremske Karlovce, Frušku goru i Beograd, a potom će putovanje nastaviti u makedonske 

gradove Skoplje i Ohrid. https://www.youtube.com/watch?v=MeoUQDV4cbE  Cilj takvog 
pograma, koji se organizuje u univerzitetskim gradovima širom Evrope, jeste da mladi putuju u 

druge zemlje, i kroz druženje se upoznaju sa drugim i drugačijim evropskim kulturama. 
"Malim koracima možemo učiniti velike stvari" – tom porukom, novosadski studenti 

poželeli su dobrodošlicu kolegama koji su u Novi Sad stigli iz svih krajeva Evrope. Domaćini iz 

novosadskog i makedonskog ogranka AEGEE-a, koji su se ovog puta udružili kako bi organizovali 

jedinstvenu balkansku turu, za goste su pripremili debate o evrooptimizmu i kretanjima u Evropi, ali 
i turističke obilaske i druženja. (→Press Clipping) 
 

Subotica: Besplatni časovi joge u Dudovoj šumi 
 
Kancelarija za mlade grada Subotice, u okviru letnjeg programa, danas u 18.30 časova, u 

Dudovoj šumi, organizuje prvi besplatni čas joge. Program se realizuje u saradnji sa Joga centro 
Subotice i otvoren je za sve zainteresovane. Učesnici i učesnice treba da ponesu sa sobom podlogu 

za vežbanje ili peškir, 
 

Svečana akademija u čast Nikole Tesle 
 

Svečana akademija posvećena 160. godišnjici rođenja Nikole Tesle i 80. godišnjici od 

njegovog proglašenja za počasnog građanina Novog Sada održana 

je u Gradskoj kući. Svečanost su organizovali Udruženje 

vojvođanskih učitelja i Gradska biblioteka Novog Sada, a u okviru 
manifestacije „Dani Nikole Tesle 2016“. – Upravo na ovom 
mestu, u Gradskoj kući, davne 1936. godine, čuveni Nikola Tesla 

proglašen je za počasnog građanina Novog Sada – rekao je član 

Gradskog veća za kulturu Dalibor Rožić. – To je prilika da se 
podsetimo Teslinog rada i njegove genijalnosti, koja je doprinela 

izmeni tehnološke slike sveta. Direktor Gradske biblioteke Dragan Kojić je istakao da je u Novom 

Sadu oduvek vladao kult poštovanja prema slavnom naučniku i da se on na primeren način 

obeležavao raznim prigodnim svečanostima. Dodao je da Gradska biblioteka, u saradnji s Muzejom 

Nikole Tesle iz Beograda dugi niz godina, a u novije vreme i s Udruženjem učitelja Vojvodine, 

podseća na neprolazno delo i ličnost tog našeg velikana. 
 

Subotica: Uključiti svu decu u sistem obrazovanja 
 

Subotica je svetli primer kada je u pitanju upis dece u predškolsko obrazovanje. Ukupno 93 

odsto dece je obuhvaćeno predškolskim obrazovanjem, a procenjuje se da sedam odsto pripada 

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/15-_delo.jpg
https://www.youtube.com/watch?v=MeoUQDV4cbE


10 
 

marginalizovanim grupama. Predškolska ustanova "Naša Radost" u narednom period će pokrenuti 

niz aktivnosti, kako bi se razvila svest o tome da treba dopreti do svakog deteta i porodice i 
omogućiti im da se uključe i ostanu u sistemu obrazovanja. (→Press Clipping) 
 

Omerović apelovao na medije da ne izveštavaju senzacionistički 
 

Predsednik skupštinskog Odbora za ljudska i manjinska prava i ravnopravnost polova Meho 

Omerović pitao je danas urednike i novinare da li senzacionalističkim izveštavanjem o tragičnom 

slučaju kada je silovana i ubijena trogodišnja devojčica, na bilo koji način doprinose prevenciji 

nasilja. "Postavljam pitanje urednicima i novinarima da li ovakvim senzacionalističkim 

izveštavanjem,objavljujući fotografije žrtve i prenoseći najkrvoločnije izjave zločinca i monstruma 

koje su date navodno u istrazi, na bilo koji način doprinose prevenciji nasilja nad decom, a naročito 

da li doprinose zaštiti dostojanstva žrtve, njene porodice i javnosti, ili ovakve naslovne strane sa 

ukazivanjem na uznemiravajući sadržaj, imaju neki drugi cilj i interes", saopštio je Omerović. 
(→Press Clipping) 
 

Četvrtak,14.jul 2016.  

 
Nikolić: Da se mladi vrate u Srbiju 

 
Predsednik Srbije master Tomislav Nikolić ocenio je danas na sastanku predsednikom 

Mreže nacionalnih instituta Italije Fernandom Feronijem, 
da u Srbiji moraju biti stvoreni uslovi da mladi koji su se 
školovali u inostranstvu mogu da se vrate i rade u 

domovini. "Srbija je mnogo dece iškolovala, koja su nakon 

toga otišla u svet. Za sve njih i za generacije koje dolaze, 
mi moramo da stvorimo uslove da nakon usavršavanja u 

inostranstvu mogu da se vrate, da žive i da rade u svojoj 

zemlji", rekao je Nikolić. 
Predsednik Srbije je istakao da se saradnja Mreže nacionalnih instituta Italije sa 

Univerzitetom u Beogradu i sa Institutom za fiziku uklapa u odlične odnose koje imaju Srbija i 

Italija. On je dodao da je obaveza Srbije da mladim naučnicima stvori "iste ili bar približne 

mogućnosti da rade i stvaraju, kao što im se nude i u inostranstvu", saopštila je pres služba 

predsednika Srbije. 
Feroni je došao u Beograd zbog potpisivanja ugovora o naučnoj, obrazovnoj i tehničkoj 

saradnji Mreže nacionalnih instituta Italije sa Univerzitetom u Beogradu, navodi se u saopštenju. 
On je rekao da je njegova organizacija zainteresovana za zajedničke projekte koje bi ostvarila u 

saradnji sa Institutom za fiziku i Univerzitetom u Beogradu, kao i da bi ti projekti mogli da budu 
finansirani iz fondova Evropske unije. Feroni je ponudio da naučnici iz Srbije pohađaju doktorske i 

postdoktorske studije u Italiji, "što bi doprinelo razmeni iskustava i unapređenju saradnje na polju 

nauke dve zemlje". 
 

Sindikati: Ni(je)smo protiv zapošljavanja 
 

Predstavnici tri prosvetna sindikata juče su zatražili su hitan sastanak s premijerom 

Aleksandrom Vučićem zbog predloga izmene i dopune Pravilnika o finansiranju škola, koji 

predviđa zapošljavanje 2.000 nenastavnog kadra, zbog čega će, kako kažu, prosvetni radnici ostati 

bez povećanja plata. “Kako sredstva za plate nisu obezbeđena u buyetu za 2016, teret uvođenja 
novih radnika u sistem obrazovanja snosiće zaposleni tako što će povećanje plate, koje im je 

obećano, biti raspoređeno na nove izvršioce”, navodi se u saopštenju. 
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Sindikat obrazovanja Srbije, GSPRS Nezavisnost i Sindikat radnika u prosveti Srbije obratili 
su se premijeru Srbije za hitan prijem kako bi razgovarali o posledicama povećanja broja zaposlenih 

u osnovnim i srednjim školama, ali i zbog problema rešavanja tehnoloških viškova, kao i učešću 

sindikata u izradi Zakona o platama u javnim službama. “Sindikati nisu protiv zapošljavanja 

ukoliko je ono u cilju poboljšanja obrazovno vaspitnog procesa, ali smo protiv toga da zaposleni 

preko svojih plata snose teret takvog zapošljavanja”, navodi se u zajedničkom saopštenju tri 

sindikata. 
Kako se navodi, na sednici Komisije za izmene i dopune pravilnika o kriterijumima i 

standardima za finansiranje ustanove koja obavlja delatnost osnovnog i srednjeg obrazovanja i 
vaspitanja, održanoj 12. jula , Ministarstvo prosvete i Unija sindikata prosvetnih radnika Srbije 

predložili su da se zaposli 2.000 novih izvršilaca koji nisu direktno vezani za nastavni proces. 
Unija sindikata prosvetnih radnika Srbije saopštila je da će se zalagati da svaka škola ima 

sekretara, šefa računovodstva, psihologa, pedagoga, dovoljan broj domara, tetkica. Kako je istakao 
član ovog sindikata Stevan Jurić, prošle godine, po objavljivanju pravilnika o finansiranju osnovnih 

i srednjih škola, ukazivano je na brojne manjkavosti, te se pokazalo da je nakon njihove 

jednogodišnje primene funkcionisanje velikog broja škola dovedeno u pitanje. Mnoge škole su, 

kako kažu, ostale bez sekretara, šefova računovodstva, pedagoga ili psihologa, bibliotekara, u 

mnogima je smanjen broj pomoćnog osoblja, naglasio je Jurić i predložio da se racionalizacija u 

školama sprovodi postepeno, da se vidi svake godine koliko će ljudi otići u penziju i da se male 

škole pripoje većim. (→Press Clipping) 
 

Srpski matematičari osvojili pet medalja na Olimpijadi 
 

Srpski matematičari osvojili su pet medalja i jednu pohvalu na 57. Međunarodnoj olimpijadi 

iz matematike održanoj u Hongkongu, saopštila je danas Matematička gimnazija iz Beograda. 
Učenici Matematičke gimnazije iz Beograda koji su osvojili medalje su: srebrna medalja - Aleksa 
Milojević, bronzane medalje - Aleksa Konstantinov, Igor Medvedev, Nikola Sadovek i Ognjen 
Tošić. Nikola Pavlović, učenik gimnazije "J.J.Zmaj" iz Novog Sada dobio je pohvalu. Tim 
matematičara su vodili Dušan Đukić i Marko Radovanović. Međunarodna olimpijada iz matematike 

održava se u Hongkongu od 6. do 16. jula, a učestvovale su ekipe iz stotinjak zemalja. 
 

Tableti za 28 najboljih učenika 
 

Prijem za najbolje učenike osnovnih i srednjih škola i đake koji su osvajali najviše priznanja 

na republičkim takmičenja priređen je prijem u Gradskoj upravi 

Kikinde. Grad je tako nastavio tradiciju da nagrađuje najbolje 

učenike iz ove sredine, pa su 28 budućh srednjoškolaca i studenata 

darivani tablet-uređajima. Član Gradskog veća Kikinde Miodrag 

Bulajić uručio je poklone 21 đaku generacije, a tablete je dobilo i 
sedmoro učenika koji su ostvarili najbolje rezultate na republičkim 

takmičenjima. Bulajić je naglasio da Grad pored posvećivanja 

pažnje najboljim učenicima, u poslednje vreme značajna sredstva 

izdvaja za stipendiranje studenata. - Kikinda brine o mladim i uspešnim ljudima. Oni na pravi način 

predstavljaju naš grad i ponosimo se njima. Želimo da oni budu nosioci aktivnosti u narednom 

periodu i daju doprinos u lokalnoj zajednici - rekao je Bulajić. 
 

FTN: Promocija inženjera i dodela nagrada studentima 
 

U Svečanoj sali Fakulteta tehničkih nauka Univerziteta u Novom Sadu danas u 12 časova 

biće upriličena svečana promocija inženjera i dodela nagrada studentima i studentkinjama za 

ostvarene rezultate na takmičenjima u znanju i sportu. Tom prilikom uprava Fakulteta promovisaće 

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/12-tableti.jpg
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magistre, specijaliste i master inženjere, a najboljima u okviru ove promocije biće dodeljene i 

nagrade. Uprava Fakulteta tehničkih nauka dodeliće nagrade studentima i studentkinjama koji su 

ostvarili uspeh na takmičenjima u znanju i sportu na Ijadama, kao i studentima koji su na 
evropskom takmičenju Eurobot osvojili drugo, treće i deveto mesto.  Nakon svečanosti biće održan 

koktel u klubu "Mašinac". 
 

Više od 70 polaznika Letnje džez akademije 
 

Više od 70 polaznika 6. Letnje džez akademije Novi Sad - Dortmund, zajedno sa svojim 
mentorima i organizatorima, okupilo se na "Tribini mladih" Kulturnog centra Novog Sada, gde su 
započeli sa radom koji će trajati do 18. jula. Polaznici će u narednih nedelju dana učiti sve o džez 

muzici, a Novosađani će imati priliku da ih čuju na tri džem sešna - Brod Zepelin, Brod Teatar i 
Galerija I.T.D, dok će poslednjeg dana akademije, 17. juna, održati završni koncert u Kulturnom 

centru Novog Sada, najavili su organizatori. Profesore i polaznike pozdravila je juče urednica 

muzičkog programa, Vesna Kaćanski koja je istakla da ovaj program ne bi mogao da bude 

realizovan bez sjajne saradnje dva grada pobratima, a koja je iz godine u godinu sve bolja i čvršća. 
"Kada smo počinjali nismo znali dokle ćemo stići, a vreme pokazuje da ova akademija ima 

svoju lepu budućnost. Ove godine imamo polaznike iz Novog Sada, Zrenjanina, Sombora, 

Beograda, Novog Beograda, Leskovca, Inđije, Horgoša, Rume, Beočina, Sjedinjenih Američkih 

Država, Rusije i Mađarske, ali i 11 mladih muzičara iz Dortmunda", rekla je Kaćanski. 
Direktna saradnja Kulturnog centra Novog Sada, sa džez umetnicima iz Dortmunda traje već 

13 godina, a započela je gostovanjem Big Banda džez akademije "Glenn Buschmann" na 

Novosadskom džez festivalu. 
 

Vremeplov: Osnovana "Prosvjeta" 
 

Na današnji dan 14. jula 1902. godine u Sarajevu je, radi širenja prosvete i nacionalne svesti 

Srba u Bosni i Hercegovini, osnovano srpsko kulturno-prosvetno društvo "Prosvjeta", koje je imalo 

veliki broj članova i donatora i raspolagalo je znatnom imovinom. Zahvaljujući potpori "Prosvjete", 

prve generacije srpskih đaka i studenata iz BiH su masovnije počele da se školuju prema tadašnjim 

evropskim standardima. Društvo je otvorilo veliki broj čitaonica, štampalo niz popularnih knjiga 
radi prosvećivanja naroda, a u Sarajevu je otvorilo veliku Centralnu biblioteku. U "Prosvjeti" su bili 

aktivni mnogi značajni Srbi iz BiH, uključujući Aleksu Šantića, Petra Kočića, Vasilja i Šćepana 

Grđića, Đorđa Pejanovića, Peru Slijepčevića. 
 

Petak,15.jul 2016.  

 
Vozila ustanovama koje vode brigu o maloletnim migrantima 

 
Ministar za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Aleksandar Vulin uručio je dans 

ključeve devet vozila ustanovama koje zbrinjavaju maloletne migrante bez pratnje. Vozila su 
nabavljena u okviru projekta „ Srbija: Sistem stalne isporuke pomoci migrantskoj populaciji u 
Srbiji�, kojim je Banka za razvoj Saveta Evrope našoj zemlji prošle godine odobrila 2,3 miliona 

evra bespovratne pomoći. - Želim da zahvalim na velikodušnoj donaciji koja je data Srbiji bez 
ikakvih uslovljavanja, a da bi se pomoglo onima koji brinu u migrantima - rekao je Vulin. On je 
istakao da će vozila biti korišćena i za korisnike ustanova, a ne samo za migrante. Vozila su dobili 
Zavod za vaspitanje dece i omladine �Vasa Stajić", Zavod za vaspitanje omladine Niš i Dom 

"Kolevka" iz Subotice. 
 

Nove naučne, IT i muzičke avanture 
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Za mališane koje zanimaju računari, dizajn, ekologija, kreativni rad, naučni eksperimenti ili 

pozorišne predstave i performansi, programi četvrte nedelje 

„Novosadskog BIG dečjeg leta 6” biće savršena zabava. U dvorištu 

OŠ „Đorđe Natošević” do 15. jula deca će od 10 do 13 časova imati 

priliku da učestvuju u besplatnom kreativnom kampu i saznaju 

zanimljive činjenice iz sveta nauke, sprovedu zanimljive 
eksperimente, naučiće kako da pomognu pticama da prežive hladne 

dane i savladaće osnovne izviđačke veštine uz pomoć „Kraljevskih 

izviđača”. Mališani zaintersovani za eko-dizajn, dizajniranje 
prostora i sadržaja za internet posebno će uživati na radionicama koje organizuju „Dečji kulturni 

centar” i Udruženje „Barabarka”, u okviru kojih će mnogo naučiti o recikliranom i biorazgradivom 

materijalu, javnom prostoru, kao i o internet prezentaciji, veb-sajtovima, Fejsbuk profilu, blogu i 
Jutjubu. 

Programi će se održavati i u Tržnom centru „Big”, Zanatsko-obrazovnom centru „Ayija”, 

Kreativno-edukativnom centru „Šangri-la”, Predškolskoj ustanovi „Zemlja čuda” i Gradskoj 

biblioteci. Četvrta nedelja „Novosadskog BIG dečjeg leta 6” završiće se na Špicu novosadske plaže 

Štrand na maloj bini. U okviru kolažnog programa pod nazivom „Štrandarije” svi članovi porodice 

moći će da uživaju i učestvuju u brojnim rekreativnim, zabavnim i edukativnim aktivnostima 

svakog vikenda od 18 do 20 časova. Spisak radionica, satnica, način prijave učešća, informacije o 

uzrastu kojem je namenjen određeni program dostupni su na sajtu njnjnj.novosadskodecijeleto.info 

ili na zvaničnoj „Fejsbuk” stranici DKCNS dečji kulturni centar. Svi programi „Novosadskog BIG 

dečjeg leta 6” besplatni su, uz obaveznu prijavu. 
 

Polovni udžbenici - spas mnogim roditeljima 
 

Iako se školske klupe još uvek nisu ohladile mnogi roditelji školaraca već misle na knjige za 
narednu školsku godinu. Budući da se radi o značajnom izdatku, rešenje za mnoge su prodavnice 
polovnih udžbenika, gde se oni mogu i prodati i kupiti, a gde se često za mnogostruko niži iznos 

može kompletirati set udžbenika i radnih svezaka za celu godinu. – Nabavka udžbenika za osnovce 

krenula je čim su završili školsku godinu – kaže Ksenija Guljaš koja radi u jednoj od prodavnica za 

prodaju i otkup polovnih udžbenika. – Ipak, ređe nam dolaze školarci sami, ulavnom su to roditelji 

sa spiskovima potrebnih naslova jer je njima više u interesu da prođu jeftinije. 
Interesovanje za udžbenike se tek očekuje, kako se septembar bude bližio te prodavačica iz jedne od 

sličnih prodavnica u gradu s kojom smo razgovarali kaže da je kod njih za sad samo krenulo 

raspitivanje o cenama, dok se gužve tek očekuju. Iako imaju knjige za sve razrede, ona kaže da su 

problem ona izdanja koja su nova i izuzetno tražena, a do kojih se teško dolazi. Kako dodaje, mnogi 

školarci su dolazili da prodaju svoje stare udžbenike, međutim, većina ih čuva za prijemni ispit pa 

sve to zajedno otežava posao. 
U prodavnici u kojoj radi Ksenija Guljaš, jedan udžbenik za osnovnu školu, kako ona kaže, 

može se kupiti po 250 dinara, a radna sveska košta 200. Sličan cenovnik ima još jedna slična radnja 

koju smo posetili, gde jedan udžbenik za osnovce košta od 200 do 300 ili 400 dinara, dok su cene za 
srednju školu od 200 dinara po naslovu, do 500 za neka novija izdanja. S druge strane, Ksenija 
Guljaš kaže da su cene za srednjoškolske udžbenike različite za svako izdanje jer su različite i 

potrebe srednjoškolaca. Ipak, bez obzira na sitne razlike, prodavačice u obe radnje se slažu u tome 

da je ušteda na polovnim knjigama nesumnjiva. Po cenama koje stoje na sajtu Zavoda za udžbenike, 

bukvar je, na primer, 696,30 dinara, čitanka za peti razred 838,20 dinara, a radna sveska uz to 

651,20, dok je istorija za osmi razred 937,20 dinara. Ksenija Guljaš iz sopstvenog iskustva 

procenjuje da razlika iznosi čak više od 11.000 dinara, s obzirom na to da za komplet novih knjiga, 

kako navodi, treba izdvojiti i do 15.000 dinara, a za korišćene oko 4.000. Ipak, ona naglašava da se 

u njenoj prodavnici knjige prodaju na komad, a ne u kompletu. 
 

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/16-decje.jpg
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Selaković: Nešto nije u redu u sudskoj praksi 
 

Očigledno je da nešto nije u redu u sudskoj praksi, ako ima izvršeno delo, utvrđena je 

krivica optuženog lica, potvrđena sudskom presudom, a izrečena 

kazna je ispod zakonskog minimuma, dok krivični zakonik u 

odredbama o ublažavanju kaže da se ne može ublažavati kazna za ta 

krivična dela, izjavio je danas ministar pravde Nikola Selaković. On 
je, nakon sastanka povodom novih mera države u borbi protiv nasilja 

u porodici i društvu rekao da je za krivična dela silovanja, obljube sa 

nemoćnim licem, obljube sa detetom, 2009. godine naročito uvedena 

apsolutna zabrana ublažavanja kazne 
- Dakle, da ne možete da izreknete kaznu blažu od zakonskog minimuma, a mi ovde imamo 

situaciju da je u presudama donetim 2014. i 2015. godine, da su izricane kazne ispod zakonskog 
minimuma. Ne mogu da dam sebi za pravo da na osnovu ovoga izreknem konačnu ocenu, ali 

očigledno je da nešto nije u redu, ako imate izvršeno delo, utvrdili ste krivicu optuženog lica, 

potvrdili ste je sudskom presudom, a izrekli ste kaznu ispod zakonskog minimuma” - rekao je 
ministar pravde. 
 

Nica: Među 84 poginulih u terorističkom napadu 10 dece i 10 tinejdžera  
 

Čak 84 osobe su poginule, a oko 188 ljudi je povređeno sinoć kada je kamion uleteo u 

prepuno šetalište u Nici, u Francuskoj, dok je trajala proslava Dana pada Bastilje. Pre nego što je 

ubijen, napadač Mohamed Lahouai Bulel (31) vozio je kamion težak 19 tona kojim je gazio ljude na 
putanji dugoj dva kilometra. Bulel je poreklom iz Tunisa, i francuskoj policiji je poznat od ranije, 
ali po manjim zločinima. 

Prema poslednjim podacima, ubijene su najmanje 84 osobe, dok je oko 188 povređeno, 

među kojima 54 dece. Među poginulima ima desetoro dece i desetoro tinejdžera i dosta stranaca. 
 

Subota,16.jul 2016.            

 
Budžetskih mesta i u drugom upisnom roku 

 
Trka za budžetska mesta nastavlja se i u drugom upisnom roku početkom septembra, a 

pojedini univerziteti već su objavili broj nepopunjenih mesta na fakultetima. Za drugi upisni krug 
na Univerzitetu u Beogradu ostalo je 1.325 slobodnih mesta i to 168 na budžetu i 1.157 

samofinansirajućih, na Univerzitetu u Nišu budućim brucošima na raspolaganju je 277 budžetskih 
mesta od ukupno 1.360 slobodnih mesta, dok je na Univerzitetu u Kragujevcu ostalo 227 budžetskih 

od 827 slobodnih mesta. 
Ostali univerziteti - Univerziteti u Novom Sadu,  Prištini, Novom Pazaru, Univerzitet 

umetnosti, još uvek nisu kompletirali liste, te će se za koji dan znati koliko je slobodnim mesta na 

fakultetima tih univerziteta ostalo za drugi upisni krug. 
Nakon završenog prvog upisnog roka na fakultetima Univerziteta u Beogradu ostalo je 

ukupno 1.325 slobodnih mesta, gde mogu da konkurišu svi zainteresovani kandidati koji su u prvom 
krugu ostali bez indeksa. 

Budžetskih mesta ostalo je na Rudarsko-geološkom fakultet - 26, Tehničkom fakultetu u 

Boru - 25, Tehničko- metalurški fakultet - dva mesta, Učiteljski fakultet - 25, Fizički fakultet - 31, 
Filološki fakultet - 41, Šumarski fakultet 17 mesta. 
Slobodnih mesta (ni budžetskih ni samofinansirajućih) za drugi upisni krug nema na 

Arhitektonskom, Biološkom, ETF, Matematičkom, Mašinskom, Saobraćajnom, Veterinarskom 
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fakultetu, Fakultetu za bezbednost, FASPER-u, FON-u, Fakultetu političkih nauka, Filozofskom 

fakultetu. 
Na fakultetima Univerziteta u Kragujevcu ostalo je 827 slobodnih mesta i to 227 budžetskih 

i 600 samofinansirajućih mesta. Agronomski fakultet u Čačku ima 35 budžetskih mesta, Fakultet 

inženjerskih nauka u Kragujevcu - 37 budžetskih, Fakultetu za mašinstvo i građevinarstvo u 

Kraljevu - 53 budžetska mesta. Budžetskih mesta ima i PMF u Kragujevcu - 22, Fakultetu tehničkih 

nauka u Čačku - dva, Učiteljskom fakultetu Užice - 63, Filološko-umetničkom fakultetu u 
Kragujevcu - 15. 

Na Univerzitetu u Nišu ostalo je ukupno 1.360 brucoških mesta i to 277 budžetskih i 1.083 

samofinansirajućih mesta. Budžetskih mesta ostalo je na Građevinsko-arhitektonskom fakultetu - 
32, Mašinskom fakultetu - 56, Pedagoškom fakultetu - 34, Pravnom fakultetu - sedam, PMF - 
82,  Tehnološkom fakultetu - 62, Fakultetu umetnosti - jedno, Filozofski fakultet - dva. 

Drugi upisni krug na fakultetima u Srbiji počinje prijavom kandidata od 1. do 3. septembra, 

dok je od 4. do 6. septembra predviđenio za polaganje prijemnog ispita. Upis kandidata na fakultete 
u drugom upisnom krugu mora biti završen do 16. septembra.  
 

Studentski parlament tražio ostavku SKONUS-a 
 

Predsednik studentskog parlamenta Univerziteta u Beogradu, Stefan Tanasković, juče je 

tražio podnošenje ostavke rukovodstva u Studentskoj konferenciji univerziteta Srbije, SKONUS-a 
"zbog nezakonitog i nesavesnog upravljanja krovnim predstavničkim telom studenata Republike 
Srbije". Prema njegovim rečima, Studentska konferencija univerziteta Srbije već gotovo godinu 

dana funkcioniše protivno Zakonu o visokom obrazovanju Republike Srbije i protivno aktima 

Univerziteta u Beogradu. 
On je u zvaničnom saopštenju naveo da je SKONUS dva puta odbio da verifikuje nove 

delegate. Kada se to desilo drugi put, 1. oktobra 2015. godine, odlučili su da se obrate resornom 

ministru Srđanu Verbiću. - Iz dopisa koje smo dobili od ministra prosvete, nedvosmisleno se vidi da 
SKONUS nije postupao u skladu sa odredbama Zakona o visokom obrazovanju. Nažalost, uprkos 

činjenici da se Ministarstvo obratilo čelnicima SKONUS i pokušalo da utiče na njih da verifikuju 

legalno i legitimno izabrane članove Skupštine SKONUS, bilo kakva reakcija od strane ovog tela je 
izostala - rekao je Tanasković. 

Kako kaže, ovaj način su došli u situaciju da studente Univerziteta u Beogradu zastupaju 

ljudi koji nemaju nikakvu komunikaciju sa SPUB. - Prema informacijama do kojih smo došli, neki 

od njih više i nisu studenti. Da stvar bude još gora, neki od tih "predstavnika" delegirani su od 

strane SKONUS u radne grupe koje se bave izradom novog  Zakona o visokom obrazovanju, a to su 
ljudi koji već godinu dana nemaju nikakvih dodirnih tačaka sa problemima koji se javljaju na 
Univerzitetu u Beogradu niti sa istinskim potrebama njegovih studenata - revoltiran je predsednik 
Studentskog parlamenta Univerziteta u Beogradu. On je još u saopštenju naveo da su, nakon uvida 

u finansije SKONUS, došli do šokantnih podataka o tome na koji način SKONUS troši novac koji 

dobija od Ministarstva prosvete, nauke i tehnološkog razvoja. - Prema informacijama koje smo 
tamo pronašli, ovo "predstavničko telo" studenata potrošilo je gotovo milion dinara na provod u 

kafanama i razna putovanja” - kazao je Tanasković. 
 

Novi Sad: Kreativne radionice za decu 
 

U toku letnjeg raspusta, Dečje odeljenje Gradske biblioteke u Novom Sadu za svoje članove 

organizuje kreativne radionice za decu uzrasta 4, 5, 6 i 7 godina. Negujući kulturu čitanja još od 

najranijeg detinjstva, pokušavamo uvesti decu u stvaralaštvo i pisanu reč književnika, razvijajući 

njihov unutrašnji svet, čineći ga maštovitijim, kreativnijim i inovativnijim. Kroz edukaciju i zabavu 
u literarno-likovnim radionicama koje se organizuje, deca će učiti da se kreativno izraze bojama, 

rečju, oblicima. U kombinaciji sa likovnim izražavanjem, književnost pomaže deci da bolje 
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razumeju svet oko sebe, da iskažu svoja lična iskustva i ideje. Učešćem na bilo kojoj radionici koja 

se organizuje sredom, najmlađa čitalačka publika imaće priliku da čuje novu pesmu ili priču, 

odlomak iz neke enciklopedije i da uz pomoć bibliotekara napravi ili nacrta određenu životinju koja 

prati glavnu temu radionice. Svi radovi biće izloženi na panou u dvorištu Gradske biblioteke u 
Novom Sadu. Organizator i voditelj ovih kreativnih radionica je Monika Maširević, bivši 

višegodišnji bibliotekar Dečjeg odeljenja, sada urednik kulturnih programa u Gradskoj biblioteci u 

Novom Sadu. 
 

Žabaljski dani čuda 
 

Ispred zgrade opštine Žabalj održani su prvi „Dani čuda”, predstava namenjena najmlađima. 

Na platou se okupio veliki broj mališana u pratnji roditelja, a oko 19 
časova animatori su započeli dvočasovni program. Sam performans 

izvodili su „Haos animatori” iz Novog Sada. Mnoštvo balona, razni 
svetlnosni efekti, muzika, kostimi animatora, interakcija sa 
publikom doprineli su da mališani uživaju i dožive nešto što će dugo 

pamtiti. Priredbu je osmislila Nerima Šovljanski, članica Opštinskog 

veća zadužena za kulturu. Ona je istakla da će i u budućnosti biti još 

ovakvih manifestacija, kojima je pokrovitelj opština, jer je briga o 

mališanima primarna obaveza. 
 

Svako treće dete u Srbiji nije vakcinisano 
 

Svako treće dete do tri godine u Srbiji nije primilo obaveznih 11 vakcina, i to su dramatični 

podaci, upozoravaju stručnjaci. U poslednjih deset godina procenat vakcinisane dece pao je za čak 

20 odsto. Ove više nego zabrinjavajuće podatke potvrdilo je i poslednje istraživanje o 

pravovremenom vakcinisanju dece do tri godine koje su zajedno sproveli Republički zavod za 

statistiku i Unicef po međunarodnoj metodologiji. - U beogradskom regionu pravovremeno je sve 
obavezne vakcine primilo svega 67,9 odsto dece, za razliku od Vojvodine, gde taj procenat iznosi 
91 odsto. Zabrinjava i to što procenat vakcinacije opada sa svakom sledećom dozom. Tako, recimo, 

prvu dozu HiB vakcine prima 92 odsto dece, a treću čak 10 odsto manje mališana. A sve tri doze 

ove vakcine su neophodne kako bi se u potpunosti sprečila infekcija izazvana, između ostalog, 

upalom pluća - kaže Jelena Zajeganović iz Unicefa Srbija.  
Iznenađujuća je i činjenica da slabije obrazovani i siromašniji roditelji revnosnije vode decu 

na vakcinisanje. - Istraživanje pokazuje da 83,8 odsto dece čije majke imaju samo osnovno 

obrazovanje primaju sve vakcine, dok je u slučaju visokoobrazovanih taj procenat 77,9 odsto - ističe 

naša sagovornica.  Stručnjaci ističu da su rezultati istraživanja alarmantni. - Radi se o izrazitom 
padu u poslednjih 10 do 15 godina, sa 95 odsto na svega 70 odsto kompletno vakcinisane dece. 
Procenat od 95 odsto vakcinisanih je po Svetskoj zdravstvenoj organizaciji optimalan za očuvanje 

kolektivnog imuniteta, pri čemu će i tih pet odsto nevakcinisanih biti bezbedno. Da nam je 

kolektivni imunitet ugrožen, dokaz su epidemije malih boginja koje su prethodne dve godine stigle 
iz Republike Srpske i tokom kojih je bilo zaraženo od 200 do 300 ljudi - naglašava epidemiolog dr 

Branislav Tiodorović. (→Press Clipping) 
 

Škulić: Doživotna kazna zatvora je najadekvatnija za najteža krivična dela 
 

Profesor Pravnog fakulteta Milan Škulić smatra da je doživotna kazna zatvora adekvatnija 

za najteža krivična dela, poput ubistva dece, od postojeće, koja predviđa maksimalnu kaznu zatvora 

od 40 godina. doživotnog zatvora najviše liči na ono što je nekada bila smrtna kazna - Lično mislim 

da je kazna doživotnog zatvora adekvatnija za neke vrste krivičnih dela, kao što su teška i brutalna 

ubistva dece. Ona najviše liči na nešto što je nekada bila smrtna kazna - rekao je Škulić Tanjugu.  

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/12-zabalj-dan-cuda.jpg
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On je dodao da je ova kazna humanija i za počinioca krivičnog dela jer ostavlja mogućnost 

uslovnog otpusta, te da je za one koji provedu decenije u zatvoru često teži i komplikovaniji život 

na slobodi nego iza rešetaka. - Za njih je često adekvatnija doživotna kazna nego kazna od 40 
godina, jer su kada dođe vreme za izlazak iz zatvora već u poznoj starosti, često bolesni, nemaju 

gde da se vrate - pojašnjava Škulić. (→Press Clipping) 
 

Bivša učiteljica isprozivala Sandru Bulok 
 

Holivudska glumica Sandra Bulok već nekoliko meseci uživa u stabilnoj vezi sa fotografom 

Brajanom Rendalom, ali kako se čini, ne odobravaju svi Sandrini prijatelji njen izbor. Naime, 
učiteljica holivudske glumice nedavno se javila američkim tabloidima kojima je otkrila da je od 

svih bivših đaka najviše brine upravo glumica. - Sandra nikada nije umela da prepozna koji 
muškarac je dobar za nju. Sigurna sam da njena pokojna majka ne bi odobrila njenu vezu sa 

Brajanom kao ni svadbu - rekla je bivša učiteljica Sandre Bulok. Inače, poznati par je u vezi već dve 

godine i venčaće se za nekoliko nedelja. 
 

Nedelja,17.jul 2016.            

 
Njilaš: Prioritet - da nova školska godina počne bez problema 

 
Pokrajinski sekretar za obrazovanje, upravu, propise i nacionalne manjine-nacionalne 

zajednice Mihalj Njilaš, koji drugi mandat vodi ovaj sekretarijat, ne 

krije da je optimista. – Izbor za sastav Pokrajinske vlade je bio vrlo 
dobar, formirana je jaka i kvalitetna ekipa koja će, uz saradnju sa 

Republičkom vladom, što je izuzetno važno, moći da reši probleme koji 
su u prošlosti bili zanemareni – navodi Njilaš u razgovoru za današnji 

„Dnevnik”. 
* Koji su prioritetni zadaci vašegsekretarijata u ovoj godini? – 

To ne zavisi samo od mene, nego i od raspoloživih sredstava, o uticaju politike ne bih da govorim. 

No, ako bih određivao prioritete za sekretarijat koji vodim, onda bi se oni svakako odnosili na 

izradu kvalitetnih pravnih akata s obzirom na naše nadležnosti. Za Sekretarijat je takođe prioritetan 

zadatak da 1. septembra krene nova školska godina bez problema. S obzirom na to da je u 
nadležnosti ovog sekretarijata i obrazovanje na jezicima nacionalnih zajednica, važno je da se 

otvore odgovarajući smerovi u srednjim školama, koji su bili predviđeni konkursom, i, naravno, da 

se upiše dovoljan broj učenika. To se odnosi i na osnovne škole. 
 

Vučić najavio  ozbiljne reforme i u obrazovanju? 
 

“U tim reformama, što se tiče srednjih škola, akcenat je stavljen na dualno obrazovanje. Cilj 

je da obrazovanje prilagodimo privredi i stvarnim potrebama. Možda je i poslednji trenutak da to 
uradimo” kaže pokrajinski sekretar za obrazovanje, upravu, propise i nacionalne manjine-
nacionalne zajednice Mihalj Njilaš. “U tome vidim ozbiljnu ulogu Pokrajine, naravno uz saradnju 
sa Republičkom vladom, jer smo mi u tome već ostvarili dobru praksu, recimo u Subotici, Novom 
Sadu i Pećincima. To su mesta u Vojvodini gde je dualno obrazovanje dobro organizovano, te 

srednje škole dobro sarađuju sa preduzećima, znači obrazuju se kadrovi za stvarna radna mesta u 

pojedinim firmama. Suština dualnog obrazovanja je da zainteresovane fabrike i srednje škole 

zajedno izrađuju programe i veliki deo nastave se odvija u tim fabrikama, gde postoje mentori, 

inženjeri koji vode proizvodnju. Ovo su još pilot programi, ali je cilj da, poput Nemačke i Austrije, 
ili, recimo, Slovačke, koja je takođe u dualnom obrazovanju ispred nas, metod proširimo na ceo 

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/7-poksekretzaprisvetunjilasimihalj-_blu-09a.jpg
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obrazovni sistem. Reformu u srednjim školama pratiće i reforma u osnovnim školama, sa ciljem da 

se učenici rasterećuju” kaže Njilaš. 
* Na koji način? – Smanjivanjem broja časova, u prvom redu. Sad imamo puno nastavnika, 

a sve manje učenika. Ako želimo da nastavnici ne izgube posao, moramo ih preusmeriti na držanje 

dopunskih i stručnih časova, koji nisu obavezni. Na taj način se učenici rasterećuju, jer neće imati 
toliki broj časova u obaveznoj nastavi, ali se, s druge strane, podstiče kod njih kreativno učenje, i 

usmeravaju se na rešavanje problema, umesto da gradivo uče napamet. (→Press Clipping) 
 

 Koliko ćemo u Vojvodini ove godine biti prvaka,  
a koliko će učenika upisati srednju školu? 

 
“Na teritoriji AP Vojvodine je u školskoj 2015/16. godini bilo upisano u prvi razred 

osnovnih škola 17.915 učenika, a u prvi razred srednjih škola 17.347 učenika. Očekuje se da će u 

školskoj 2016/17. godini biti upisano u prvi razred osnovnih škola 17.445 učenika, koliko je dece 

pohađalo obavezni pripremni predškolski program u godini pred polazak u školu, dok verujemo da 

će u prvom rezredu srednjih škola biti 18.100 učenika, koliko je bilo učenika u osmom razredu u 

školskoj 2015/16. godini” rekao je za “Dnevnik”pokrajinski sekretar Mihalj Njilaš.  
 

Istovremeno zakon o finansiranju APV i budžet za narednu godinu 
 

Mihalj Njilaš nam je potvrdio da Pokrajinska vlada namerava da u ovoj godini sačini 

predlog zakona o finansiranju Vojvodine, koji bi potom dostavila parlamentu APV, a ovaj onda 
Narodnoj skupštini, koji je i nadležna za donošenje ovog akta. Po njegovim rečima, realno je 

očekivati i da pokrajinski budžet već za narednu godinu bude planiran na osnovu zakona o 

finansiranju Vojvodine. „Kao član Predsedništva Saveza vojvođanskih Mađara, stranke koja se 

zalaže da se taj zakon usvoji što pre, mogu da kažem da je o tome dosta razovarano i pre nego što je 

formirana nova Pokrajinska vlada i vladajuća koalicija u Vojvodini. Na osnovu tih razgovora 
ocenjujem da je realno očekivati da zakon o finansiranju i budžet za narednu godinu budu usvojeni 

istovremeno”, pojasnio nam je Njilaš. 
 

Poziv predstavnicima mladih za učešće u regionalnom projektu 
 

Misija OEBS-a u Srbiji u saradnji sa Prisustvom OEBS-a u Albaniji raspisala je poziv za 
učešće 13 predstavnika omladinskih organizacija iz Srbije na projektu „Enhancing regional 

connectivity among Serbian and Albanian youth actors". Rok za prijavu je 31. jul. Projekat 
„Enhancing regional connectivity among Serbian and Albanian youth actors" ima za cilj da 
podstakne dalje povezivanje, saradnju i dijalog između aktera omladinske politike iz Srbije i 

Albanije. Progam će se realizovati u nekoliko faza: 2 trening modula, Digitalne veštine u 21 veku 
(jul 2016. godine, Albanija), Project cycle manangement (septembar/ oktobar 2016, Srbija), Onlajn 
platforma za saradnju (2016-2017), Zajednički projekti (2017), Završna konferencija (2017). 

Pravo učešća imaju predstavnici i predstavnice omladinskih organizacija iz Srbije, uzrasta 
od 18 do 30 godina, kaže se u pozivu. Kandidati i kandidatkinje treba da su državljani Srbije, da 

poznaju nacionalnu i međunarodnu omladinsku politiku, imaju iskustvo u projektnom 

menadžmentu, da su korisnici društvenih mreža i poseduju napredno znanje engleskog jezika. 
Učesnici treba da budu zainteresovani za pitanja interkulturnog dijaloga, izgradnje mira i regionalne 
saradnje i da su spremni da učestvuju u svim navedenim aktivnostima projekta. Detaljnije 
informacije o projektu, načinu prijave i potrebnoj dokumentaciji, mogu se pronaći na sajtu Krovne 
organizacije mladih Srbije i sajtu OEBS-a. 
 

Karlovački dani Kornelija Stankovića 
 

http://www.koms.rs/povezi-se-sa-akterima-omladinske-politike-srbije-i-albanije-javni-poziv/
http://www.koms.rs/povezi-se-sa-akterima-omladinske-politike-srbije-i-albanije-javni-poziv/
http://www.osce.org/serbia/244506
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U pojanju kazuje narod pobožna osećanja svoja. Pojanje uzdiže dušu čovečiju k Bogu, a srce 
topi u dubokoj smernosti. Jesmo li ponositi, pojanje nas opominje na smernost; jesmo li tužni, uteha 

nam je u pojanju; jesmo li u nevolji, to nam pojanje uleva u srce nadeždu svemogućega. Sve se to 

kazuje u pojanju, i mi svi to osećamo. Jer u pojanju narod govori svome tvorcu iz srca, govori kako 

oseća, a osećanje je razumljivi jezik za svakoga“. Ovako je o srpskom crkvenom pojanju, tom 
dragocenom blagu našeg naroda mislio i pisao onaj ko je najzaslužniji što je sačuvano, jer ga je u 

Sremskim Karlovcima savremenim notnim pismom prvi put zabeležio – Kornelije Stanković. 

Čuveno karlovačko crkveno pojanje stvarano je tokom 18. veka na osnovu stare srpske pojačke 

prakse, a pod raznim uticajima, grčkim i ruskim, da bi se utvrdilo u vreme mitropolita Stefana 
Stratimirovića i negovalo i obogaćivalo novim napevima, stvaranim u fruškogorskim manastirima i 

bogoslovskim i svetovnim školama. Međutim, prve decenije 19. veka bile su još uvek vreme 

muzičke nepismenosti među Srbima. Gornjokarlovački episkop Evgenije Jovanović je 1847. pisao 

tada mitropolitu Josifu Rajačiću o nedoličnim novotarijama u crkvenom pojanju, koje prete da ga 

deformišu i osiromaše, žaleći što je muzički nepismen, pa nije u mogućnosti da se posveti 

njegovom zapisivanju, kao jednom od najznačajnijih i najurgentnijih nacionalnih zadataka.         
Taj zadatak obavio je Kornelije Stanković, prvi srpski školovani muzičar. Za sobom je 

ostavio tri knjige štampane u Beču, sedamnaest svezaka crkvenih pesama harmonizovanih za četiri 

glasa i pedesetak listova sa jednoglasnim napevima karlovačkog pojanja. Slabo zdravlje i 

kratkovekost sprečili su ga da posao dovrši. Kornelijevi zapisi karlovačkog pojanja ostali su do 

danas jednim delom neobjavljeni i, za većinu muzičara, nepoznata i nedostupna arhivska građa. 
(→Press Clipping) 
 

Zasluženo kampovanje za mališane 
 

Sve je više dece koja provode vreme u Svratištu za decu i mlade. Po rečima koordinatorke 

Svratišta Daliborka Batrnek Antonić, čini se da, kako rastu 

siromaštvo i ekonomska kriza,tako raste i broj dece kojoj je potrebna 
usluga Svratišta. Zajedno sa društveno-odgovornim kompanijama, 
nevladinim organizacijama i pojedincima, u ovoj ustanovi trude se da 
im detinjstvo učine koliko-toliko bezbrižnim. - Ove nedelje 
zahvaljujući projektu  “Love your city” vodimo neku decu u bioskop - 
kaže koordinatorka Svratišta Daliborka Batrnek Antonić.- Pre toga 
nikad nisu imali priliku da tamo idu, pa me je jedna devojčica i pitala koliko će dana ostati u 

bioskopu. Grupu dece od 22. jula vodimo na kamp Omladine Jazasa u Bogojevo, gde ćemo imati tri 

noćenja u šatorima. Ovo je drugi put uzastopno da sarađujemo sa Jazasom i vodimo tamo decu od 

osam do 17 godina. 
Na kampu su im organizovane razne zabavne i sportske aktivnosti i glavni cilj tog putovanja 

jeste da se mališani opuste, budući da u Svratištu akcenat stavljaju na edukativne radionice. Tako je 

vaspitač Vuk Kockar osmislio sportska takmičenja koja će deci upotpuniti boravak na bogojevskom 

jezeru Štrand. (→Press Clipping) 
 

Svratište za decu: Nedostaje oprema za kampovanje i udžbenici 
 

Od novembra prethodne godine Svratište za decu i mlade je na novoj adresi, a radno vreme 

im je svakog dana isto - od 8 do 20.30 časova. Tokom dana deca imaju pravo na pet obroka -
doručak, ručak, večeru i dve užine.Užinu im obezbeđuje jedan bračni par koji želi da ostane 

anoniman, a ostale obroke dobijaju od PU “Radosno detinjstvo” koje se prema njima ophodi kao 

prema svojoj ispostavi. - Ne biste verovali koliko se Novosađani odazivaju i pomažu, pa tako 

imamo dovoljno odeće, ali će nam faliti polovni udžbenici kad bude počela škola - kaže Daliborka, 

koja apeluje na naše čitaoce da, ukoliko su u mogućnosti, u Svratište odnesu kupaće kostime, kreme 

za sunčanje, sprejeve protiv komaraca i ostalu neophodnu opremu za predstojeće kampovanje. 

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/15-bogojevo_1.jpg
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Rođendanski poklon - titula počasnog građanina Tesli 

 
Na istom mestu, istog datuma, samo osam decenija kasnije, velikan srpske i svetske nauke 

Gradski većnici 10. jula 1936. Teslu proglasili počasnim građaninom Nikola Tesla ponovo je bio 
predmet razgovora. Nimalo slučajno, Udruženje vojvođanskih učitelja i Gradska biblioteka odabrali 

su 10. jul i svečanu salu Gradske kuće za vreme i mesto prisećanja na lik i delo Nikole Tesle jer je 

na tom mestu pre 80 godina on proglašen za počasnog građanina Novog Sada, u kom, nažalost, 

nikada nije bio. Novi Sad je bio prvi grad na svetu koji je tog našeg genija proglasio počasnim 

građaninom i taj čin bio je rezultat jakog Teslinog kulta koji je negovan u vojvođanskog prestonici 

još za njegovog života.- U Novom Sadu je, među profesorima i đacima nekada Velike Srpske 

pravoslavne gimnazije, današnje Gimnazije “Jovan Jovanović Zmaj” vladao Teslin kult - rekao je 
tom prilikom direktor Gradske biblioteke Dragan Kojić.- Najviše su tome doprineli profesori Stevan 
Milovanov i Jovan Živojnović, a njihov najvredniji sledbenik bio je đak Slavko Bokšan, koji je od 

1905. Teslom bio opsednut da je kasnije u zrelo doba, do kraja života, stalno pisao o njemu i 

njegovom delu. 
Život i delo Nikole Tesle bili su tema napisa u Letopisu Matice srpske, čak je 1927. godine 

ta naša najstarija kulturna ustanova izdala publikaciju o njemu povodom sedamdesetog rođendana. 

Novi Sad mu je posvetio ulicu daleke 1918. godine, 1935. pokrenut je i jugoslovenski radio-časopis 

pod njegovim imenom. 
Kulminacija svega toga bilo je proglašenje  za počasnog građanina. Bilo je to 10. jula 1936. 

godine na sednici Gradskog veća, kojoj je predsedavao tadašnji gradonačelnik dr Branko Ilić, lekar, 

kolekcionar i  novosadski dobrotvor.Svih pet tačaka dnevnog reda sednice bilo je posvećeno Tesli 

uz opsežna predavanja koja su po ko zna koji put bacila svetlost na njegove izume i njihov značaj, 

kao što je na toj večeri 80 godina posle o njemu govorio direktor Teslinog muzeja u Beogradu dr 

Branimir Jovanović. (→Press Clipping) 
 

Izostavljanje vakcine protiv dečije paralize (poliomielitis) može izazvati 

stravične posledice 
 

Epidemiolog dr Branislav Tiodorović ocenjuje da postoje tri glavna razloga sunovrata 

vakcinisanja u Srbiji. - Prvo je došlo do opuštanja kod roditelja i zdravstvenih organizacija, jer nisu 

uvideli značaj obavezne vakcine, a potom je došlo do ekonomskog poniranja i nestašice vakcina po 

tri meseca, pa čak i šest meseci. Na kraju je i lobi koji zagovara nevakcinisanje sigurno uticao na to 
da se procenat vakcinisane dece spusti pet-šest odsto - objašnjava Tiodorović. Povodom obavezne 
vakcinacije dece,  saopštenjem se oglasio i Institut zа јаvnо zdrаvljе Srbiје "Dr Milаn Јоvаnоvić 

Bаtut". 
 

“Batut” o obavezenoj vakcinaciji dece 
 

Institut za javno zdravlje Srbije "Milan Jovanović Batut" demantovao je  pisanje pojedinih 
medija da u Srbiji svako treće dete nije vakcinisano. Oni navode da 
je cilj sprovođenja sistematske obavezne imunizacije da se vakciniše 

95 odsto dece, da je obuhvat u prethodnom periodu bio nešto niži 

zbog nestašica pojedinih vakcija, ali i odbijanja roditelja da vakcinišu 

dete zbog jakog antivakcinalnog lobija. "Niži obuhvati za određene 

vakcine od ciljnih, pored intenzivnih koodinisanih i kontinuiranih 
napora da se obezbedi pravovremeno snabdevanje vakcinama je 
delom bio uslovljen i nemogućnošću registrovanih dobavljača da 

obezbede potrebne količine prema ugovorima (MMR, OPV), ali i odbijanja imunizacije od strane 

roditelja zbog širenja antivakcinalnih poruka", navodi se u saopštenju Batuta. 
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Kako je saopšteno, naporima Ministarstva zdravlja obezbeđen je kontinuitet u snabdevanju 

vakcinama u 2016. godini uprkos problemima koje imaju pojedini proizvođači vakcina u svetu na 

globalnom nivou. U uslovima visokog kolektivnog imuniteta obolevaju nevakcinisane osobe 
(epidemija morbila u 2015. godini sa 383 obolelih), ali je širenje infekcije sprečeno zbog postojanja 

tzv. imunološkog bedema, navode iz Batuta. Vakcinacijom se postiže i indirektan efekat zaštite onih 

lica kod kojih je kontraindikovano davanje vakcina iz medicinskih razloga. Cilj sprovođenja 

sistematske obavezne imunizacije u Srbiji je da se dostigne i održi 95 odsto i viši obuhvat 

programom obavezne imunizacije na nivou celokupne populacije dece, koju prema Kalendaru treba 
vakcinisati radi sprečavanja obolevanja, mogućih komplikacija koje zahtevaju bolničko lečenje i 

smrtnih ishoda od bolesti preventabilnih vakcinama. 

Ponedeljak,18.jul 2016. 
 

Odgovor Ministarstva na otvoreno pismo Slobodana Brajkovića 
 

Povodom otvorenog pisma ministru prosvete, nauke i tehnološkog razvoja dr Srđanu 

Verbiću,  koje je 17. jula 2016. godine u ime Sindikata prosvetnih radnika Srbije (SPRS)  poslao 
gospodin Slobodan Brajković, Ministarstvo prosvete, nauke i tehnološkog razvoja saopštava: 
„Veoma smo zabrinuti zbog nedostatka kulture dijaloga predstavnika jednog od najvećih 

prosvetnih sindikata kojem je ukazano poverenje da učestvuje u radu Radne grupe za izradu 

cenovnika usluga u obrazovanju. Smatramo da su tendenciozna tumačenja stavova iznetih na 
sastanku Radne grupe i senzacionalistička retorika pisma gospodina Brajkovića  krajnje 
neprimereni i usmereni protiv napora Radne grupe da usaglasi važne detalje finansiranja 

nastavnika i nenastavnog osoblja u okviru postojećih budžetskih ograničenja. 
Iznošenje u javnost predloga koji su se čuli na sastanku Radne grupe kao gotovih ili 

nametnutih rešenja, protiv kojih se ne može boriti nikako drugačije osim putem medijskih 

saopštenja, destruktivno deluje na sam proces usaglašavanja socijalnih partnera u Radnoj grupi. U 
najmanju ruku, ovakav istup je nekorektan prema ostalim članovima Radne grupe koji se trude da 

kroz argumentovanu diskusiju dođu do najboljeg predloga za Pravilnik o ceni usluga u 

obrazovanju. 
Apelujemo na socijalne partnere da svojim odgovornim i konstruktivnim pristupom u radu 

radnih grupa Ministarstva doprinesu usvajanju boljih, svrsishodnijih i bolje usaglašenih zakona i 

podzakonskih akata. Verujemo da je dijalog socijalnih partnera jedini ispravan put rešavanja 

spornih pitanja koja se tiču radno pravnog statusa zaposlenih u obrazovanju.“ 
 

Najviše brucoša na Fakultetu tehničkih nauka 
 

Prvi konkursni rok za upis studenata u prvu godinu osnovnih i integrisanih studija u 
školsokoj 2016/2017. na fakultetima Univerziteta u Novom Sadu završen je 18. jula. Do tada je i 
poslednji kandidat, koji je položio prijemni ispit na nekom od četrnaest fakulteta UNS-a trebalo da 
dobije indeks i stekne pravo da od jeseni pohađa željeni studijski program.  

Iako Poljoprivredni i Medicinski fakultet još uvek nisu dostavili podatke, može se zaključiti 

da je i ove godine, najviše brucoša na osnovnim i integrisanim studijama upisao je Fakultet 

tehničkih nauka: 1.384 na buyetu i 893 smofinasirajuća, ukupuno 2.227, a slobdonih mesta, 

buyetskih i smaofinansirajućih, ostalo je 375. Na prvu godinu studija na Tehnološkom fakultetu 

upisalo se 228 buyetskih studenata i 12 samofinanasirajućih, te je ostalo 18 slobodnih mesta. 
Tehnički fakultet “Mihajlo Pupin” upisao je 207 studenata na buyetu i 66 samofinasirajućih, 

a ostalo je nepopunjeno 147 mesta. Fakultet sporta i fizičkog vaspitanja popunio je sva 163 

buyetska mesta, uz 88 samofinansirajućih, te je preostalo 149 mesta, dok je Pedagoški fakultet u 
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prvom upisnom roku dobio 75 na budžetskih i dva samofinasirajuća brucoša, a slobodnih mesta 

ostalo je 160, od kojih su 39 budžetska. 
Na Filozofskom fakultetu ne nekom od odseka od septembra na prvoj godini startuje 776 

brucoša, od kojih su 504 na buyetu, a 272 samofinasirajuća, a na ovom fakultetu ima 149 slobodnih 
mesta, budžetskih i samofinasirajućih. Ekonomski fakultet upisao je 558 studenata na prvu godinu 

studija, 451 buyetskih i 107 samofinasirajućih, slobodnih je mesta ostalo 297. 
Pored FTN-a i Filozofskog fakulteta, i Prirodno-matametički fakultet  tradicionalno upisuje 

veći broj studenata. Na njemu ima 746 brucoša, 586 na buyetu i 160 samofinasirajućih, a slobodnih 

je ostalo 219 mesta.Pravni fakultet u prvom upisnom krugu dobio je 576 studenata, popunivši sva 

buyetska mesta, kao i 399 samofinasirajućih. Ostala su slobodna još 304 mesta: 301 

samofinansirajuće i tri buyetska, rezervisana za đake koji su srednju školu završili u inostranstvu. 
Na Akademiji umetnosti upisano je 156 brucoša, 119 na buyetu i 37 samofinasirajućih, a na 

raznim odsecima ostala su 52 slobodna mesta. Građevinski fakultet upisalo je 59 studenata i svi su 

na buyetu, a može ih se upisati još 86. Učiteljski fakultet na mađarskom nastavnom jeziku upisao je 

39 studenata, 34 su na buyetu, a pet samofinansairajućih. Na ovom fakulteteu ima još 16 

upražnjenih mesta. 
 

Izbor Cool naučnika i naučnice 
 

Prirodno-matematički fakultet i Fakultet tehničkih nauka Univerziteta u Novom Sadu, u 

okviru ovogodišnjeg programa "Noć istraživača", organizuju izbor za "Cool naučnika/naučnicu". 
Cilj izbora je da se promovišu kolege i koleginice koji su uspešni u svom naučno-istraživačkom 

radu, a u isto vreme imaju široka interesovanja i uspeh u drugim segmentima života, čime se 

prevazilaze stereotipi u vezi sa naučnicima. Nominacije su završene 10. jula, a trenutno je aktuelan 
izbor 10 finalista i finalistkinja, navodi se u saopštenju. Svi zainteresovani mogu glasati preko 
zvanične Facebook stranice Noći istraživača, na kojoj su predstavljeni kandidati i kandidatkinje. 
Glasanje će biti otvoreno do 31. jula. Noć istraživača će ove godine biti realizovana 30. septembra u 

više od 250 gradova i preko 30 zemalja. Događaj su podržali Evropska komisija, Ministarstvo za 

nauku i tehnološki razvoj, Vlada Vojvodine i Grad Novi Sad. 
 

Pripreme za "Noć istraživača" 
 

Pripreme za ovogodišnji program "Noć istraživača" koji organizuju Prirodno-matematički 

fakultet i Fakultet tehničkih nauka, uveliko traju. U znaku 
nauke, 30. septembra biće više od 250 gradova i 30 zemalja. 

Ove godine biće i novina. Nauka je uvek "kul", a ove godine 
"najkul" mesta za nauku krajem septembra možete pronaći u 

10 gradova Srbije tokom "Noći istraživača". "Kul" mesto 

gde se program uveliko krčka su PMF i FTN. U okviru 
ovogodišnjeg programa biraju se i "najkul" naučnici 

odnosno naučnice. Možda je vreme da shvatimo da to nisu obavezno ljudi sa naočarima i sedom, 

čupavom kosom i blesavim idejama, kako se prikazuju u komičnim filmovima ili crtaćima. "Noć 

istraživača" ove godine održaće se 30. septembra u više od 250 gradova i preko 30 zemalja. Nakon 

ovogodišnjeg "kul" programa spremajte se polako i za narednu godinu koja će biti u znaku "hot" 

nauke i "gorućih" tema u okviru nje. 
 

Pet medalja za fizičare iz Srbije 
 

Na Međunarodnoj olimpijadi iz fizike, tim iz Srbije osvojio je pet medalja, jednu zlatnu, 

jednu srebrnu i tri bronzane, saopštila je danas Matematička gimnazija u Beogradu. Olimpijada je 
ove godine održana u Cirihu od 11. do 17. jula. Zlatnu medalju osvojio je Mihajlo Sporić, srebrnu 

https://www.pmf.uns.ac.rs/vesti/zanimljivosti/cool_naucnici
https://www.facebook.com/nocistrazivacanovisad/photos/?tab=album&album_id=1041388869247786
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Dušan Novičić, učenici Matematičke gimnazije. Bronzane medalje osvojili su Dušan Đorđević i 

Vuk Radović, takođe iz Matematičke gimnazije i Miloje Đukanović, učenik gimnazije "Vuk 

Karadžić" iz Loznice. 
Kako se navodi u saopštenju, uspeh koji je ekipa Srbije postigla na takmičenju je jedan od 

najboljih rezultata od kako učestvuje na tom takmičenju. 
 

"Erasmus plus Chat" danas u EU Info Point-u 
 

EU Info Point Novi Sad i Erasmus Students Network - ESN Novi Sad danas u 18 časova, u 

prostoru EU Info Point-a u Novom Sadu, organizuju "Erasmus plus Chat" na temu "Kako na studije 
u EU". Studenti i studentkinje Univerziteta u Novom Sadu, koji su učestvovali u Erasmus plus 

programu Evropske komisije, preneće iskustva i sa zainteresovanima podeliti svoje priče o boravku 

na studijama u zemljama Evropske unije. Susret će biti prilika da se čuju konkretne i korisne 
informacije o načina prijave i konkurisanja na program razmene studenata, kako i zašto su se 

odlučili na taj korak i šta im je ovo novo iskustvo donelo, navodi se u pozivu. Pored iskustava 
studenata koji su učestvovali u Erasmus plus programu, gošće iz ESN Novi Sad i ESAA - Erasmus+ 
Student and Alumni Association predstaviće Erasmus plus program i pojasniti proceduru 

prijavljivanja. U razgovoru će učestvovati studenti i studentkinje Univerziteta u Novom Sadu, 

Snežana Pupovac - EU Info Point Novi Sad, Katarina Vasčić i Milica Andrić - ESN Novi Sad. 
EU Info Point Novi Sad nalazi se na Bulevaru Mihajla Pupina 17. 
 

Najbolji studenti vozom u posetu evropskim zemljama 
 

Najbolji studenti završnih godina fakulteta u Srbiji, njih 50 koji su odabrani na konkursu 
"Putujemo u Evropu 2016", kreću 24. jula iz Beograda na putovanje po evropskim zemljama. 
Menadžerka projekta Maša Živojinović, na prvom susretu odabranih studenat, pojasnila je da 

Evropski pokret u Srbiji organizuje od 2005. godine konkurse za putovanje po Evropi za najbolje 
studente završnih godina. "Pobednicima se obezbeđuje InterRail karta u trajanju od 22 dana, 

međunarodno osiguranje i džeparac za putovanje tokom leta po evropskim zemljama. Cilj je da 

studenti koji nisu putovali do sada upoznaju iz prve ruke Evropu i evropske zemlje i zašto je to 

važno da budemo članica EU", rekla je Živojinović Tanjugu. Ona je dodala da studenti dobijaju 
džeparac od 200 evra u dinarskoj protivvrednosti na računima Rajfajzen banke, da karta važi u 30 
zemalja Evrope, osim za Veliku Britaniju i Irsku, zbog viznih ograničenja. 
 

Utotrak,19.jul 2016. 
 

Sindikat pita Verbića: Ko je doneo odluku? 
 

Granski sindikat prosvetnih radnika Srbije "Nezavisnost" upitao je danas ministra prosvete 
Srđana Verbića ko je doneo odluku da se početkom naredne 

školske godine zaposli više od 2.000 nenastavnog osoblja u 

školama u Srbiji. U saopštenju se navodi da je sindikat 

Nezavisnost dobio informacije da u budžetu za prosvetu za 2016. 

nema dovoljno novca za isplatu svih mesečnih zarada, jer 
nedostaje novac za decembar. Pitamo vas, gospodine ministre, 
gde ćete naći novac za decembarske plate i za nove radnike, piše u saopštenju, uz konstataciju da je 

za nove radnike potrebno više od dve milijarde dinara koje nisu planirane u ovogodišnjem budžetu 

Srbije. Sindikat Nezavisnost navodi i da se broj učenika u osnovnim i srednjim školama u Srbiji 

smanjuje i da se usled toga pojavljuju tehnološki viškovi nastavnog osoblja. 
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Univerziteti objavili broj nepopunjenih mesta 
 

Trka za budžetska mesta nastavlja se i u drugom upisnom roku početkom septembra, a 

pojedini univerziteti već su objavili broj nepopunjenih mesta na fakultetima. Za drugi upisni krug 
na Univerzitetu u Beogradu ostalo je 1.325 slobodnih mesta i to 168 na budžetu i 1.157 
samofinansirajćih, na Univerzitetu u Nišu budućim brucošima na raspolaganju je 277 budžetskih 

mesta od ukupno 1.360 slobodnih mesta, dok je na Univerzitetu u Kragujevcu ostalo 227 budžetskih 

od 827 slobodnih mesta. 
Ostali univerziteti - Univerziteti u Novom Sadu, Prištini, Novom Pazaru, Univerzitet 

umetnosti, još uvek nisu kompletirali liste, te će se za koji dan znati koliko je slobodnih mesta na 

fakultetima tih univerziteta ostalo za drugi upisni krug. 
Nakon završenog prvog upisnog roka na fakultetima Univerziteta u Beogradu ostalo je 

ukupno 1.325 slobodnih mesta, gde mogu da konkurišu svi zainteresovani kandidati koji su u prvom 

krugu ostali bez indeksa. 
Budžetskih mesta ostalo je na Rudarsko-geološkom fakultet - 26, Tehničkom fakultetu u 

Boru - 25, Tehničko- metalurški fakultet - dva mesta, Učiteljski fakultet - 25, Fizički fakultet - 31, 
Filološki fakultet - 41, Šumarski fakultet 17 mesta. 

Slobodnih mesta (ni budžetskih ni samofinansirajućih) za drugi upisni krug nema na 

Arhitektonskom, Biološkom, ETF, Matematičkom, Mašinskom, Saobraćajnom, Veterinarskom 

fakultetu, Fakultetu za bezbednost, FASPER-u, FON-u, Fakultetu političkih nauka, Filozofskom 

fakultetu. 
Na fakultetima Univerziteta u Kragujevcu ostalo je 827 slobodnih mesta i to 227 budžetskih 

i 600 samofinansirajućih mesta. Agronomski fakultet u Čačku ima 35 budžetskih mesta, Fakultet 

inženjerskih nauka u Kragujevcu - 37 budžetskih, Fakultetu za mašinstvo i građevinarstvo u 

Kraljevu - 53 budžetska mesta. Budžetskih mesta ima i PMF u Kragujevcu - 22, Fakultetu 
tehnuičkih nauka u Čačku - dva, Učiteljskom fakultetu Užice - 63, Filološko-umetničkom fakultetu 

u Kragujevcu - 15. Na Univerzitetu u Nišu ostalo je ukupno 1.360 brucoških mesta i to 277 

budžetskih i 1.083 samofinansirajućih mesta. Budžetskih mesta ostalo je na Građevinsko-
arhitektonskom fakultetu - 32, Mašinskom fakultetu - 56, Pedagoškom fakultetu - 34, Pravnom 
fakultetu - sedam, PMF - 82, Tehnološkom fakultetu - 62, Fakultetu umetnosti - jedno, Filozofski 
fakultet - dva. 

Drugi upisni krug na fakultetima u Srbiji počinje prijavom kandidata od 1. do 3. septembra, 

dok je od 4. do 6. septembra predviđenio za polaganje prijemnog ispita. Upis kandidata na fakultete 
u drugom upisnom krugu mora biti završen do 16. septembra. 
 

Državno finale Sportskih igara mladih počinje danas u Beogradu 
 
Na terenima Ade Ciganlije u Beogradu od danas do 23. jula biće održano državno finale 

Sportskih igara mladih. Prvog takmičarskog dana 20. jula od 10 časova 

počinju celodnevna nadmetanja u malom fudbalu, "između dve vatre", 
tenisu, stonom tenisu i šahu, a dodela medalja i proglašenje pobednika 

zakazano je za 19 časova. U petak 22. jula, takođe u 10 časova, počeće 

takmičenje u četiri sporta - odbojka, odbojka na pesku, basket i 
rukomet, navodi se u saopštenju. Po zavrsetku nadmetanja, u subotu 
23. jula oko 13 časova, održaće se proglašenje pobednika i dodela 

medalja. 
Ove godine na finalnom takmičenju okupiće se 950 osnovaca iz 32 mesta u Srbiji, koji su 

tokom proleća i leta ostvarili najbolje rezultate na opštinskim i gradskim susretima. Najuspešniji 

takmičari i takmičarke, pobednici državnog prvenstva Sportskih igara mladih Srbije u svim 

sportovim otputovaće krajem avgusta na međunarodno finale u Split. Sportske igre mladih Srbije 
realizuju se pod pokroviteljstvom Vlade Republike Srbije uz pomoć i podršku Ministarstva 

http://www.igremladih.rs/bs/novosti/program-drzavnog-prvenstva-sportskih-igara-mladih-srbije-2016
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omladine i sporta i Ministarstva prosvete, nauke i tehnološkog razvoja. Detaljnije informacije o 
takmičenjima mogu se pratiti na zvaničnoj Facebook stranici. 
 

Student FTN-a osvojio najviši vrh Evrope 
 

Strahinja Marjanović, student Departmana za saobraćaj i predsednik Planinarsko rekreativne 
sekcije Fakulteta tehničkih nauka Univerziteta u Novom 

Sadu, osvojio je najviši vrh Evrope Elbrus u Rusiji. Strahinja 
je početkom jula učestvovao kao reprezentativac Srbije u 

visokogorstvu u srpskoj ekspediciji „Kavkaz 2016". 
Ekspedicija je okupila 27 visokogoraca iz raznih krajeva 
Srbije koji su se penjali na vrhove Kazbek 5033m u Gruziji i 
Zapadni Elbrus 5642m u Rusiji. Zapadni Elbrus je najviši 

vrh Evrope i predstavlja jedan od sedam najviših vrhova 

kontinenata i zauzima peto mesto po visini na svetu, kaže se u saopštenju fakulteta. Planinarsko 
rekreativna sekcija FTN-a nastaviće sa aktivnostima nakon raspusta, početkom oktobra meseca, a 

svi studenti i studentkinje, kao i nastavno i nenastavno osoblje, pozvani su da se uključe u rad. 
 

KZM Subotica: Besplatna škola rolera 
 

Kancelarija za mlade grada Subotice, u okviru letnjeg programa, pokreće besplatnu školu 

rolera. Prvi susret biće održan danas u 19 časova na Stadionu malih sportova u Subotici. Program se 
realizuje u saradnji sa Gradskim savezom "Sport za svet" i namenjen je svim zainteresovanima, bez 
obzira na uzrast. Časovi će se održavati u periodu od 19. do 28. jula, utorkom i četvrtkom, od 19 do 

20 časova na Stadionu malih sportova. Detaljnije informacije mogu se dobiti u Kancelariji za mlade 
i putem mejla prijava@kzm.subotica.rs. 
 

Pančevo: Prijem za romske učenike 
 

U Pančevu je upriličen prijem kod gradonačelnika za učenike romske nacionalne zajednice 

koji su sa vrlo dobrim i odličnim uspehom završili školsku godinu. Učenici su dobili i jednokratnu 
pomoć grada od 4.000 dinara. Akcionim planom grada Pančeva za društvenu integraciju, 

opredeljeno je 750 hiljada dinara za tu namenu. Inače, za brigu o Romima iz budžeta je za ovu 

godinu opredeljeno oko sedam miliona dinara. Za izradu ličnih dokumenata izdvojeno je 150.000 

dinara, tri miliona dinara za predškolsko,osnovno školsko i fakultetsko obrazovanje, i to pre svega 

za nabavku udžbenika, te tri miliona dinara za konkurs za romska udruženja vezano za civilni 

sektor. kaže Milenko Čučković,član gradskog veća za rad,zapošljavanje I socijalnu politiku. 
Jednokratnu novčanu pomoć dobilo je 185 romskih učenika, 157 učenika osnovnih i 28 iz srednjih 

škola sa teritorije Pančeva. https://www.youtube.com/watch?v=SukQaJEdinY  
 

Pozorišna predstava "Naše mesto" 
 

U okviru predstavljanja koncepta kandidature Novog Sada za Evropsku prestonicu kulture 
2021. godine večeras u 21 čas, na Brod Teatru u Novom Sadu, biće izvedena predstava "Naše 

mesto". Ulaz je slobodan. „Novi Sad 2021" pripremio je četiri kulturna programa na otvorenom sa 
želјom da predstavi koncept kandidature Novog Sada za Evropsku prestonicu kulture 2021. godine 

kroz slogan „Za nove mostove" što široj novosadskoj publici. "Naše mesto" je dokumentarno 

pozorište, kolažnog tipa, a predstava svojom postavkom i osnovnom idejom nudi mogućnost 

stalnog razvoja, nadogradnje i menjanja. U pitanju je priča o dvoje mladih ljudi koji dolaze sa 

različitih strana, sa juga i severa, i tu, u našem mestu, pokušavaju da ostvare svoje ambicije.  

https://www.facebook.com/igremladih.srb
http://www.ftn.uns.ac.rs/n978967820/student-ftn-a-osvojio-najvisi-vrh-evrope
mailto:prijava@kzm.subotica.rs
https://www.youtube.com/watch?v=SukQaJEdinY
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Predstava polazi od ideje da grad čine ljudi koji žive u njemu, a osluškujući priču mladih 

ljudi, dobija se jedina prava slika o Novom Sadu, onakvom kakav je on zaista. Komad je režirao 

Bogdan Janković, a igraju Nikolina Spasić i Milan Novaković. Brod Teatar Studentskog kulturnog 
centra Novi Sad nalazi se na Beogradskom keju, pored mosta Duga. 
 

Sreda,20.jul 2016 
 

Redovna plata je društveno odgovorno poslovanje 
 

UNICEF u Srbiji sproveo je krajem prošle godine istraživanje o drušveno odgovornom 

poslovanju srpskih firmi, s ciljem da se proceni koliko poslovni sektor u našoj državi primenjuje 

principe odgovornog poslovanja s fokusom na decu, kao i koliko je prisutna svest o njihovom 
uticaju na decu u porodici svojih zaposlenih. Rezultati istraživanja ukazuju na to da poslovni sektor 

visoko vrednuje aktivnosti ka deci, ali i da postoji prostor za unapređenje odnosa poslovnog sektora 

za boljitak najmlađeg pokolenja. U istraživanju je učestovalo 35 velikih preduzeća u Srbiji s 

razvijenom i prepoznatom praksom odgovornog poslovanja. 
Gotovo polovina od njih smatra decu prioritetnom i nastoji da kroz društveno odgovorno 

poslovanje pomaže upravo njima. Veliki broj preduzeća je u prethodnom periodu intenziviralo 

svoje aktivnosti prema deci – 63 odsto zbog značajnog porasta vidljivih potreba i problema s kojima 
se deca suočavaju. 

Od sprovedenih aktivnosti srpskih firmi dominiraju zdravlje dece i zdravi stilovi života, 

formalno i neformalno obrazovanje, uslovi za život u zajednici, a tu je i nova oblast podrške deci 

izbeglicama i migrantima. UNICEF kao primere dobre prakse društveno odgovornog poslovanja 

srpskih kompanija ističe „Telenor”, „Nordeus”, EPS, „Viner štetiše”, „Metalac” i IKEU, koji su, 

osim pojedinačnih projekata za podršku i unapređenje prava dece, strateški sistematizovali 

poštovanje principa poslovanja i prava deteta. 
– Budućnost svake zemlje zavisi od sposobnosti i talenta njenih građana – ističe direktor 

UNICEF-a u Srbiji Mišel Sen Lot. – Ulaganje u decu i omladinu je od ključne važnosti za svako 

društvo i ekonomiju, a naročito za Srbiju, u kojoj živi samo 17,6 odsto dece mlađe od 18 godina. 

Zato je svako dete dragoceno i od suštinske je važnosti da se u njega ili nju ulaže od početka života. 
(→Press Clipping) 
 

Slobodna budžetska mesta na PMF-u 
 

Na Prirodno-matematičkom fakultetu Univerziteta u Novom Sadu za drugi upisni rok ostalo 
je slobodno ukupno 84 mesta na budžetu i 57 mesta na samofinasiranju, na 
osnovnim akademskim studijama. Na Departmanu za fiziku nepopunjeno je 
20 mesta na modulima - istraživač, medicinska fizika, astronomija i 
meteorologija i 20 mesta za profesora fizike  Na Departmanu za hemiju, 
biohemiju i zaštitu životne sredine slobodno je još 9 mesta na osnovnim 

studijama za Analitičara životne sredine, a na Departmanu za matematiku i 

informatiku - osnovne studije matematike 3 godine - 34 mesta i 1 mesto za 
profesora matematike. Pored osnovnih akademskih studija, na PMF se mogu upisati i osnovne 
strukovne studije Optometrije koje su samofinansirajuće i za drugi rok je ostalo 18 slobodnih mesta. 

Za Integrisane studije dvopredmetne nastave prirodnih nauka, matematike i informatike ima 60 
slobodnih samofinansirajućih mesta. 

Drugi upisni rok počinje prijavom 1. i 2. septembra, dok će prijemni ispiti biti organizovani 

5. septembra. 
 

Koja zanimanja su najtraženija? 
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U trku do novog radnog mesta nezaposleni ne ulaze ravnopravno. Dok su neka zanimanja na 

tržištu rada gotovo suvišna, druga su potpuno u deficitu. Istraživali smo da li je upisna politika u 

srednjim školama prilagođena potrebama tržišta rada, kao i koja su to najtraženija zanimanja među 

kadrovima sa srednjom sručnom spremom. Đaci koji završavaju mesarsku školu, kao i svi oni koji 

su kvalifikovani za taj posao, mogu se nadati vrlo brzom zaposlenju u svojoj struci. Iako je trenutno 
to jedno od najdeficitarnijih zanimanja na tržištu rada, među učenicima za njega vlada sve manje 

interesovanje. "Praktično može se reći da postoji problem oko popunjavanja slobodnih radnih mesta 

u ovom zanimanju i da je dodatni problem što je priliv mesara na evidenciji u Nacionalnoj službi za 

zapošljavnje sve manji, a predpostavljam da je to zbog sve manjeg broja dece koja upisuju ovu 

struku", kaže Jelena Šćekić, Nacionalna služba za zapošljavanje. Osim za mesarima, tržište rada 

vapi i za zidarima, tesarima, armiračima, bravarima i drugim zanatlijama. Srednje škole konstantno 

prate potrebe tržišta rada i lokalnih zajednica i skladu sa tim od resornog ministarsva mogu da traže 

otvaranje određenih obrazovnih profila.  
Ipak, savetnica u Školskoj upravi Južnobačkog okruga, Dragana Malešević smatra da škole 

prvenstveno treba da se vode potrebama učenika. "Moje lično mišljenje kao prosvetnog savetnika je 

zapravo da deca treba da se opredeljuju za ona zanimanja koja će voleti da rade, a ne prema onome 

što su trenutne potrebe tržišta rada", kaže Dragana Malešević, Školskoj upravi Južnobačkog okruga. 
Dobar primer saradnje škola i poslodavaca, zabeležen je u Pećincima. Naime, firma Boš je, 

uz saglasnost Ministarstva prosvete, u srednjoj tehničkoj školi „Milenko Verkić Neša" uvela smer 

industrijski mehaničar. "Pored teoretske i praktične nastave učenici dobijaju i dosta dodatnih 

vrednosti. Oni rade u internacionalnom okruženju sa različitim kulturama, po dosta visokim 

standardima poslovanja koji su primenjeni u našoj fabrici u Pećincima koji se ne razlikuju od 
ostalih Bošovih kompanija po svetu", kaže Jovanka Jovanović, direktorka „Robert Boš Srbija". 

Učenici koji završe trogodišnji program dvojnog obrazovanja u pećinačkoj tehničkoj školi, 

odmah dobijaju posao za stalno. Zbog toga je, smatra Jovanovićeva, izuzetno važno da se takav 

sistem obrazovanja proširi i na druge škole. Neretko se kritikuje obrazovanje u našoj zemlji, u 

smislu da ono ne počiva na stečenom znanju koje kasnije svršeni srednjoškolci praktično mogu i da 

primene. Da li su svi obrazovni profili u stručnim školama potrebni, ili je neophodno ići u korak sa 

potrebama na tržištu i uvesti nove smerove, neka su od pitanja za gosta RTV Dragana Lukača, 

predsednika regionalne privredne komore Novi Sad.  
https://www.youtube.com/watch?v=k3e8dPN6s70  
 

Jezička radionica na Štrandu 
 

Druge nedelje manifestacije "Pod krošnjama na Štrandu", koja se održava u "Biblioteci na 

Štrandu" organizovane su jezičke radionice. Ove nedelje 
posetioci manifestacije upoznaju se sa mađarskim jezikom i 

kulturom, a do 20. avgusta održaće se još nedelje rusinskog, 

slovenačkog, rumunskog i slovačkog jezika. Nakon 
prošlonedeljne „Nedelje olimpizma", red je došao i na 

upoznavanje sa jezicima i kulturama naroda koji žive u 

Vojvodini, kroz dečije kreativne radionice. Ove sedmice, od ponedeljka do subote, od 19 do 20 
časova u „Biblioteci na Štrandu", naši najmlađi sugrađani, uz druženje i razgovor sa predavačima 

uče osnove mađarskog jezika. 
Organizatori ne kriju zadovoljstvo učešćem mališana. U subotu, 23. jula održava se kviz 

provere stečenog znanja, a za najbolje spremne su nagrade. Sledeće nedelje u toj veseloj radionici 

učiće rusinski jezik. 
 

"Bioskop kao nekad" na Brod Teatru 
 

https://www.youtube.com/watch?v=k3e8dPN6s70
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Studentski kulturni centar Novi Sad na Brod Teatru, u okviru letnjeg programa, večeras u 21 

čas organizuje još jednu projekciju filmova iz arhivskog fonda nekadašnjeg Radničkog univerziteta. 
Publika će biti u prilici da pogleda izbor filmova iz produkcije Neoplanta filma snimljenih u 

periodu 1962 - 1985. godine na temu života u Vojvodini. Večeras će biti prikazana tri ostvarenja: 

"Pardon prijo" reditelja Stevana Stanića, "Pastir na točkovima" Dobri Janevskog i "Trojica iz starog 

Sombora" Miroslava Mike Antića. Serijal "Bioskop kao nekad" realizuje se u saradnji sa društvom 

"Raspustilište", a ima za cilj da informiše nove generacije Novosađana o razvoju filmske kulture na 

teritoriji Vojvodine i Jugoslavije. Brod Teatar nalazi se na Beogradskom keju, pored mosta Duga. 
 

Zbog neplaćanje alimentacije prošle godine 1600 osuđenih 
 

Zbog neplaćanja alimentacije Tanja je 2014. godine podnela krivičnu prijavu protiv S. J., 

oca svoga deteta. Ove godine dobila je pravosnažnu sudsku presudu po kojoj joj duguje 900.000 

dinara. Budući da je njen bivši suprug nezaposlen, Tanja je angažovala izvršitelje. Ali, opet uzalud. 

Kuća i sve nepokretnosti kojima raspolaže formalnopravno pripadaju njegovim roditeljima. Sud je 

raspisao poternicu za njim, ali policija ne uspeva da ga nađe. – Ne znam kako je moguće da policija 
ne može da mu uđe u trag kada  znam da je na adresi na kojoj je prijavljen. Videla sam ga, slikala i 
o svemu tome obavestila policiju. Međutim, oni i dalje ne uspevaju da ga privedu – kaže naša 

sagovornica.  
Priča Tanje S. odslikava sudbinu nekoliko hiljada roditelja koji vode borbu za alimentaciju. 

Njihove životne priče ukazuju na velike slabosti sadašnjih zakonskih rešenja. Najslabija karika je 

izvršenje pravosnažnih sudskih presuda pogotovo u situacija kada roditelj koji ne plaća alimentaciju 

nema redovan posao, kao ni primanja preko računa, niti poseduje pokretnu ili nepokretnu imovinu 

koja bi mogla biti zaplenjena. Zbog svega toga dugovanja za alimentaciju nemoguće je naplatiti, pa 

roditelju kojem je dodeljeno dete ostaje jedino da podnese krivičnu prijavu protiv bivšeg partnera. 

Većina njih ne želi da bivši supružnik završi u zatvoru, već se nada da će ga na taj način primorati 

da uplati deo dugovanja. Broj roditelja koji se odlučio na ovaj korak prošle godine bio je dvostruko 

veći u poređenju sa 2004, podaci su Republičkog zavoda za statistiku. 
Prošle godine podneta je 2.341 krivična prijava zbog ovog dela – osuđeno je 1.600 majki i 

očeva, a 172 njih završilo je iza rešetaka. Uslovno je osuđeno 1. 330 majki i očeva, 56 je kažnjeno 

novčano, a 13 služi kaznu u kućnom pritvoru. (→Press Clipping) 
 

Deca zdravija od psećeg poljupca 
 

Deca koja sisaju palac i grickaju nokte, izluđuju roditelje zbog dva straha: prvi je šta će reći 

okolina što deci nisu iskorenili ove dve ružne navike, a druga, 

ozbiljnija, bojazan je koliko će raznih mikroba na taj način uneti u 

organizam. Paniku povećavaju i pedijatri koji se u „borbu protiv 

palca” uključuju sa obrazloženjem da ta navika loše utiče na govor i 

pravilan razvoj zuba. Najnovija studija naučnika sa Novog Zelanda, 
koja je nedavno objavljena u prestižnom međunarodnom stručnom 

časopisu „Pedijatrija”, međutim, navodi kako ove navike mogu biti 

čak dobre za pojedine segmente zdravlja. Istraživački tim koji je 

predvodila dr Stefani Linč „pretresao” je zdravstvene kartone 1.037 osoba rođenih 1972. i 1973. 

godine koje su u detinjstvu grickale nokte ili sisale palac, što je zabeleženo u njihovim 

zdravstvenim dosijeima. Tim ljudima rađeni su testovi kožnih proba na alergene, prvi put kada su 

imali 13, a drugi put 32 godine. Pokazalo se da nekadašnja deca sa pomenutim lošim navikama 

nemaju alergiju na kućnu prašinu, grinje, dlake životinja, polene... Osim toga, ređe pate od 

takozvanih atopiskih bolesti – ekcema, alergije i astme. 
Ova studija podupire takozvanu higijensku hipotezu, formulisanu 1989. godine, o uzročno-

posledičnoj vezi između preterivanja u higijenskim navikama i pojava bolesti koje su u tesnoj vezi 
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sa imunološkim sistemom. Zagovornici ove teorije koja nikada do kraja nije potvrđena veruju da 

deca koju su roditelji čuvali pod „higijenskim staklenim zvonom” već u ranoj mladosti ne mogu da 

se izbore sa alergijama i drugim bolestima vezanim za imunološki sistem. 
Robert Henkoks, jedan od autora novozelandske studije, priznaje da je higijenska hipoteza 

kontroverzna, ali veruje da su zaključci njihovog istraživanja još jedan komadić u mozaiku dokaza 

da bi ova hipoteza mogla biti istinita. (→Press Clipping) 
 

Četvrtak,21.jul 2016.  

 
U septembru drugi upisni rok 

 
Nakon prvog upisnog roka koji je završen 18. jula, na fakultete Univerziteta u Novom Sadu 

upisano je 7.244 novih studenata. Drugu šansu da postanu brucoši, svršeni srednjoškolci dobiće 

početkom septembra. Od 9.400 mesta, koliko je bilo predviđeno za upis ove godine, za drugi upisni 

rok ostalo je 300 slobodnih mesta na budžetu i oko 1800 na samofinansiranju. Najviše slobodnih 

mesta za drugi krug, na osnovnim akademskim studijama, ostalo je na Prirodno-matematičkom 

fakultetu, 84 budžetska i 47 samofinansirajućih. Fakultet tehničkih nauka i ove godine je bio 

najtraženiji, ako je suditi po brojci od 2200 upisanih studenata. Za upis 60 budžetskih mesta ostalo 

je na FTN-u, na građevini i mašinstvu, 52 na građevinskom fakultetu, na Tehničkom fakultetu 

„Mihajlo Pupin" 45 i na Pedagoškom fakultetu 39. Deset studenata imaće priliku da upiše i 

Poljoprivredni fakultet o trošku države, još troje pravni, 27 slobodnih mesta ima na Filozofskom 
fakultetu, a 26 na Akademiji umetnosti. 

Drugi upisni rok završava se 19. septembra, kada će biti poznato i koliko je studenata 

upisano na novosadski univerzitet. https://www.youtube.com/watch?v=1AWEml3miFQ  
 

Poboljšanje energetske efikasnosti škola 
 

U okviru projekta „Energetska efikasnost u javnom zgradama“, danas je u Ministarstvu 
prosvete, nauke i tehnološkog razvoja, potpisan ugovor sa pet 

škola u cilju mera poboljšanja energetske efikasnosti. 

Pomoćnik ministra za učenički i studentski standard i 

investicije mr Ljubiša Antonijević potpisao je ugovor, a 

radovi će biti izvođeni u osnovnim školama  „Vuk Karadžić“ 

iz Knića,  „Moma Stanojlović“ iz Kragujevca, „Vojvoda 

Mišić“ iz Pecke, „Branko Radičević“ iz Malog Zvornika , 

kao i u Tehničkoj školi “ 14. oktobar“ iz Kraljeva. 
Pomoćnik ministra Antonijević naveo je da je vrednost radova 1.641.514,03 evra  i da je uveren da 
će do kraja godine radovi u školama biti završeni. On je zamolio direktore škola da  organizuju 
nastavu kako bi škole nesmetano funkcionisala, ali i roditelje učenika tih škola da imaju 

razumevanja. 
Ministarstvo prosvete, nauke i tehnološkog razvoja obezbedilo je sredstva za finansiranje 

radova na energetskoj sanaciji škola, na osnovu Sporazuma o zajmu potpisanog između Republike 

Srbije i Nemačke razvojne banke–KfW na iznos od 15 miliona evra, a u okviru finansijske 
saradnjeRepublike Nemačke sa Republikom Srbijom. Takođe, Sporazumom o zajmu predviđeno je 

da lokalne samouprave učestvuju u projektu sa iznosom od najmanje 10% od vrednosti radova na 

energetskoj sanaciji objekata, i to kroz finansiranje pratećih mera sanacije objekta koje se ne odnose 
na energetsku efikasnost, već koje doprinose opštem poboljšanju komfora korišćenja objekata 

(krečenje unutrašnjih prostorija, zamena sanitarija i drugo). 
 

Vršačka ulična sportijada 

http://www.mpn.gov.rs/wp-content/uploads/2016/07/foto2-.jpg
https://www.youtube.com/watch?v=1AWEml3miFQ
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Treća "Vršačka ulična sportijada - Sportom do uspeh" održava se od 21. do 24. jula u Vršcu. 

Prijave za takmičenja u basketu, odbojci na pesku, stonom tenisu i trčanju su u toku. Sportijada je 
manifestacija takmičarskog karaktera koja za cilj ima promociju amaterskog sporta, ali i 

volonterizma. Osim sportskih aktivnosti, biće organizovana i edukativna predavanja, humanitarne 
akcije i žurke.  

Program počinje u četvrtak 21. jula, za kada je najavljeno takmičenje u odbojci na pesku na 
terenima na gradskom jezeru. U subotu 23. jula odigraće se turniri u basketu u kategorijama 3x3, 
1x1 i šut za 3 poena, na terenima Poleta. Za nedelju 24. jul najavljena su takmičenja u stonom 

tenisu, koja će se organizovati u samom centru grada na trgu Svetog Teodora Vršačkog, kao i ulična 
trka - na 5 i 10 kilometara. 

Sva takmičenja su otvorena i za momke i za devojke, osim basketa 3x3 koji je planiran samo 

u muškoj konkurenciji. Detaljnije informacije o prijavama za svaki sport, kao i informacije o 
smeštaju u Vršcu tokom trajanja manifestacije, mogu se pronaći na sajtu www.sportijada.rs kao i na 
zvaničnoj Facebook stranici. "Vršačka ulična sportijada – Sportom do uspeha" prvi put je 
organizovana 2013. godine na inicijativu Unije studenata opštine Vršac. 
 

Učenica napisala knjigu o seksualnim odnosima sa profesorima 
 

Da li je u Saobraćajno-tehničkoj školi u Zemunu bilo seksualnih odnosa između profesora i 

maloletnih učenica, pitanje je danima muči roditelje đaka i koji samo o tome pričaju nakon što je 

uzbunu podigla knjiga „Trofeji“, doskorašnje učenice Tamare Marinković. Ova devojka je u svom 
debitantskom romanu do detalja opisala putovanje kroz srednju školu tinejdžerke koju je nazvala 

Nataša, njeno zaljubljivalje u profesore, od kojih su neki odmah stavili do znanja da ih veze sa 
učenicama ne zanimaju, ali su pojedinci prihvatili izazov „zabranjenog voća“. 
 Sve deluje toliko stvarno, autentično, opisano do najsitnijih detalja, sa likovima koje svi odmah 

prepoznaju, da kod roditelja nije ostavilo mnogo sumnje da se sve što je opisano zaista i dogodilo. 
 Iako su u knjizi promenjena imena, svima je potpuno jasno o kome se radi. - Knjiga je 

objavljena nedavno i od tada je haos u školi. Autorka je bivša učenica Saobraćajne škole, ali nigde u 

knjizi nije pomenula da se radnja odigrava u njoj. Međutim, pisala je o predmetima, polaganju 

vozačkog ispita, te je svima jasno o kojoj školi je reč - ispričao je sagovornik „Blica“ upoznat sa 

dešavanjima u Saobraćajno-tehničkoj školi. „Blic“ je kontaktirao i sa tužilaštvom, gde su nam 
ukazali da je istraga moguća tek ako se utvrdi da su događaji opisani u romanu istiniti. - To će, 

međutim, biti veoma teško da se utvrdi. To bi značilo da ta devojka, koja više nije maloletnica, 

treba detaljno sve da ispriča. Veliko je pitanje da li bi ona to uradila, kad već i u knjizi navodi da 

nije želela da ga prijavi da mu ne bi ugrozila posao i brak - naveo je naš sagovornik iz tužilaštva. 
(→Press Clipping) 
 

Petak,22.jul 2016.  

 
Zlatni matematičari sa olimpijada   

 
- Tu možeš da razvučeš osu koliko hoćeš... Ma, ne mora. Znači, crtaš ga u razmeri 1:1? 

matematičari Aleksa i Mihajlo: Znanje i zabava Ovo nije početak vica 

ili nekog doktorskog rada, ovako su razgovarali Aleksa Milojević (16) 

i Mihajlo Sporić (18), učenici Matematičke gimnazije koji su se s 
međunarodnih olimpijada u Beograd vratili okićeni medaljama, dok 

su u redakciji „Blica“ pisali „formulu ljubavi“. Njih dvojica deo su 

pobedničkog šampionskog tima.  Mihajlo je osvojio zlatnu medalju na 
Međunarodnoj olimpijadi iz fizike u Švajcarskoj. - Od šestog razreda 

http://sportijada.rs/
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spremam fiziku. Ovde nije slučaj da možete da se spremate „malo pred takmičenje“ i da postignete 

zavidan rezultat. Najbitnija je nastava koju imamo kod nas u gimnaziji, ali i samostalan rad - 
objašnjava svoj put do uspeha zlatni Mihajlo. Mihajlo je imao želju da ove godine upiše Univerzitet 

u Kembridžu. Položio je prijemni i bio primljen, međutim, nije dobio stipendiju. Zato sam upisao 
Fizički i Elektrotehnički fakultet i ići ću na oba - objašnjava perspektivni momak. 

Aleksa Milojević je kolekciju nagrada i priznanja upotpunio srebrnom medaljom osvojenom 

na Međunarodnoj matematičkoj olimpijadi u Hongkongu. 
 

Međunarodna škola mašinskog učenja u Petnici 
 

Istraživačka stanica Petnica i Razvojni centar Majkrosofta u Srbiji organizuju letnju školu 

mašinskog učenja za talentovane studente osnovnih, master i doktorskih studija, saopšteno je juče iz 
Istraživačke stanice Petnica. Kako je navedeno, cilj je da se podigne nivo znanja iz te oblasti na viši 

nivo i da se omogući zainteresovanim mladim ljudima da se upoznaju, povežu i razmenjuju ideje, a 

letnja škola će trajati od 14. do 23. jula i okupiće trideset učesnika iz našeg regiona.  
"Koncept ovih programa za studente je postavljen tako da ih osmišljavaju naši nekadašnji 

polaznici, a sada naučnici i članovi razvojnih tehnoloških timova. Oni prave program rada, ali još 

važnije, oni dovode svoje kolege, mentore i profesore sa prestižnih institucija širom sveta. Ovoga 

puta ekspertizu nam daju stručnjaci Majkrosofta", naveo je rukovodilac programa u Istraživačkoj 

stanici Nikola Božić. Dodao je da se ove godine nastavlja saradnja sa Razvojnim centrom 
Majkrosofa započeta prošle godine i organizuje se škola naprednog programiranja posvećena 

mašinskom učenju, jednom od najmodernijih oblasti računarske nauke. Istraživačka stanica Petnica 

sa svojim partnerskim institucijama nudi programe koji odgovaraju aktuelnim temama u nauci i 
tehnološkom razvoju, tako da i studenti i učenici iz naše zemlje i regiona bivše Jugoslavije ne 

zaostaju za najmodernijim trendovima u tehnologiji i nauci, zaključuje se u saopštenju. 
 

Gradi se škola u Mačvanskoj Mitrovici 
 

Radovi na izgradnji nove škole u Mačvanskoj Mitrovici napreduju, stiglo se do prve ploče 

kako saznajemo na gradilištu. Svi radovi u prvoj fazi biće gotovi 

na vreme, a do sada je sve teklo planiranom dinamikom. 
Podsećamo, nova škola se gradi zbog neadekvatnih uslova u staroj, 

koja je sagrađena od azbestnih ploča i dotrajala je. Radovi na 
izgradnji nove škole u Mačvanskoj Mitrovici su stigli do prve 
ploče. Sada se već nazire budući izgled objekta, koji je dugo 

očekivan među Mačvanima. Kako sami kažu, svakodnevno prate dešavanja na gradilištu. Trenutno 
se montira oplata međuspratne konstrukcije i armiranje. Oni bi trebalo da budu gotovi do kraja 
meseca. I dalje je reč o prvoj fazi radova, odnosno grubim građevinskim, a koji bi trebalo na jesen 

da budu u potpunosti završeni. 
Nova škola biće površine od oko 2000 kvadratnih metara i planirano je da je pohađa između 

500 i 600 učenika. Imaće 16 učionica, kancelarije administracije, kabinete i kuhinju koju nemaju 
druge škole sa teritorije grada. Do sada je Grad Sremska Mitrovica izdovjio 80 miliona dinara za 
početak radova, a u narednom peirodu će sem lokalnog, aplicirati za sredstva za ovu namenu i na 
drugim nivoima. https://www.youtube.com/watch?v=uUaCDMh7olE  
 

Studentski eko kamp „Sačuvajmo Dunav" 
 

Na Velikom ratnom ostrvu u Beogradu od 14. do 22. avgusta biće organizovan studentski 

eko kamp "Sačuvajmo Dunav". Rok za prijavu je 29. jul. Studentski eko kamp okupiće 25 

odabranih studenata i studentkinjakoji će kroz zanimljiva predavanja, studije slučaja, praktičan rad, 

boravak u netaknutom rezervatu prirode i nezaobilaznu zabavu imati prilike da upoznaju svoje 

https://www.youtube.com/watch?v=uUaCDMh7olE
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prirodno okruženje, različite aspekte životne sredine, probleme zagađenja vode i uticaja na okolinu, 

kao i načine na koje svako može doprineti lepšem i čistijem Dunavu i potencijalnom razvoju 

turizma na slivu. Učesnici eko kampa 2016 će razvijati svoje oblasti istraživanja, ali i učiti da 

poštuju i druge čime se podstiče istraživački duh i doprinosi širenju svesti o značaju očuvanja reka i 

životne sredine uopšte, navodi se u pozivu. 
Pravo učešća imaju studenti i studentkinje državnih ili privatnih fakulteta, bez obzira na 

godinu studija, sa teritorije Republike Srbije. Svim učesnicima i učesnicama biće obezbeđen 

smeštaj u šatorima i ishrana, kao i toaleti sa tuševima. Potrebno je da studenti ponesu vreću za 

spavanje. Program zajednički organizuju Ministarstvo poljoprivrede i zaštite životne sredine - 
Republička direkcija za vode, GIZ Nemačka organizacija za međunarodnu saradnju i Coca-Cola 
Sistem, u saradnji sa Gradom Beogradom, JKP „Zelenilo Beograd", Fakultetom za primenjenu 

ekologiju „Futura", Institutom za hemiju, tehnologiju i metalurgiju Univerziteta u Beogradu, WWF 
- Svetskim fondom za prirodu i Mladim istaživačima Srbije. 
 

Profesor Čupić dobio spor protiv Kurira” 
 

Profesor Univerziteta u Beogradu Čedomir Čupić saopštio je da je, posle tri godine 
parničnog suđenja, dobio spor protiv Saše Milovanovića, bivšeg glavnog i odgovornog urednika 

„Kurira”, Slavice Tomičić, novinarke tog dnevnog lista, i NID Kurir info, zbog teksta u kojem je 

„teško lažno optužen za seksualno uznemiravanje studentkinja”.  Čupić u saopštenju ukazuje da je 

„tekst objavljen na osnovu lažnog anonimnog dopisa koji je potpisala nepostojeća studentkinja 

Fakulteta političkih nauka Univerziteta u Beogradu Svetlana Lazarević”, u ime nepoznate grupe 

„Studentkinje bez zaštite”. 
„Dobio sam konačnu presudu Višeg suda u Beogradu, koju je u drugostepenom postupku 

potvrdio Apelacioni sud u Beogradu. Presudom su naznačena lica i Novinsko-izdavačko društvo 

Kurir info osuđena da mi, na ime nadoknade nematerijalne štete, zbog povrede časti i ugleda, isplate 
150.000 dinara, kao i na naknadu troškova za vođenje sudskog postupka u iznosu od 112.100 

dinara”, ističe Čupić. Ovom presudom namirena je pravda, naglasio je Čupić, „odnosno osuđena je 

nepravda koja mi je javno naneta objavljivanjem teksta ’Skandal na FPN: Profesor uči studentkinje 

boljem orgazmu’, u listu Kurir 21. marta 2013. godine”. Prema oceni Čupića, „ova presuda je 

ozbiljno i dobro upozorenje novinarima, kao poslenicima izuzetno važne i značajne profesije, da se 

uvek u obavljanju svojeg posla pridržavaju visokih standarda i logike svog poziva”, prenosi Fonet. 
 

Subota,23.jul 2016.            

 
Završeno državno finale Sportskih igara mladih 2016. 

 
Na terenima Ade Ciganlije u Beogradu danas  je završeno državno finale Sportskih igara 

mladih, najveće regionalne manifestacije za decu i omladinu. 

Najuspešnije ekipe predstavljaće Srbiju na međunarodnom finalu 

u Splitu od 21. do 27. avgusta. Na ovogodišnjim Sportskim 

igrama mladih učestvovalo je oko 50.000 učenika i učenica, dok 

su se u Beogradu takmičile najbolje ekipe, ukupno 950 osnovaca 

iz 32 grada. Najuspešniji mladi sportisti i sportistkinje dali su sve 

od sebe da se popnu na pobednički tron i takmičili se u devet sportova - malom fudbalu, rukometu, 
odbojci, šahu, stonom tenisu, basketu, odbojci na pesku, tenisu i igri „između dve vatre", navode 

organizatori. 
Više od 200 finalista i finalistkinja okitilo se zlatnim, srebrnim i bronzanim medaljama. 

Boje Srbije, kao i osnovaca iz naše zemlje na međunarodnom finalu braniće učenici i učenice iz 

Vranja (košarka-dečaci, šah-dečaci, šah-devojčice, stoni tenis-dečaci), Kraljeva (tenis-dečaci, 
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između dve vatre), Kikinde (stoni tenis-devojčice), Požarevca (tenis-devojčice), Radinca (fudbal), 

Velikog Gradišta (odbojka-dečaci), Sremske Mitrovice (odbojka-devojčice, odbojka na pesku-
dečaci), Nove Varoši (odbojka na pesku-devojčice) i Crvenke (rukomet-devojčice), Novog Sada 

(rukomet-dečaci) i Negotina (košarka-devojčice). 
 

Deca iz Bora u Minhenu na bezbednom 
 

Predsednica udruženja "Vajfert" Jasmin Huber izjavila je danas da su deca iz Bora koja su 

posredstvom tog udruženja i Bavarskog crvenog krsta nedavno otputovala na dvonedeljni besplatan 
odmor u dečije odmaralište u Puplingu kod Minhena, dobro i na sigurnom. Ona je agenciji Beta 
rekla da se u toku dana čula telefonom sa decom i njihovim roditeljima i da je potvrđeno da su deca 
na sigurnom, kao i da će ostati u odmaralištu. "Deca su u petak posetila Minhen, ali je njihova 
destinacija srećom bila na drugoj strani grada od mesta gde se dogodio teroristički napad. 

Raspoložni su i veseli, i do njih nije ni došla informacija šta se sinoć dogodilo u Minhenu", rekla je 

Huber. 
U tržnom centru u Minhenu 18-godišnji Nemac iranskog porekla ubio je u petak uveče 

devet, a ranio 16 osoba. Udruženje "Vajfert" u saradnji sa Bavarskim Crvenim krstom iz Minhena 

već 10 godina, organizuje besplatno dvodnevno letovanje za 20 dece iz Bora, ali i istočne Srbije, 

čiji su roditelji slabijeg imovnog stanja. 
 

Nedelja,24.jul 2016.            

 
"Večiti" mogu na bolonjski sistem 

 
Pomoćnik ministra prosvete, nauke i tehnološkog razvoja Milovan Šuvakov izjavio je danas 

da se "večitim studentima" ne zabranjuje da studiraju, već da se ukidaju zastareli studijski programi 

koji nisu akreditovani, a ti merama biće pogođeno oko dva odsto studenata. "Studenata ima 
250.000, od toga je možda dva odsto pogođeno ovim merama. Ne možemo menjati zakon svaki put 

kada to odgovara nekoj interesnoj grupi i pitanje je da li je to dobro za kvalitet obrazovanja" rekao 
je Šuvakov. On je, gostujući na Radio-televiziji Srbije, rekao da će i posle 30. septembra "večiti 

studenti" moći da upišu neki od srodnih, ali akreditovanih programa, po bolonjskom sistemu, gde će 

im fakulteti priznavati ranije položene ispite. 
Šuvakov je najavio i da će početkom naredne školske godine biti napravljen i registar 

nastavnika u visokom obrazovanju, koji će popunjavati i privatni i državni fakulteti. Studenti koji su 
fakultet upisali pre 2006. godine, prema zakonu, moraju da diplomiraju do 30. septembra ove 
godine. 
 

Pančevo: Opremljeni kabineti praktične nastave 
 

Grad Pančevo namenio je dva miliona dinara za opremanje kabineta praktične nastave u 

srednjim školama. Kabineti će biti opremljeni savremenom 

opremom, kako bi učenicima obezbedili adekvatnu praktičnu 

obuku i rad. Pomoć je dobilo je šest srednjih škola, Medicinska je 

jedna od njih . Pola miliona dinara upotrebiće za opremanje 

kabineta za anatomiju, fiziologiju i patologiju. "Za učenike koji 

dođu u prvu godinu, jako je bitno da postoje adekvatna učila, 

koja će im približiti to gradivo koje im je potpuno strano. Kada je vizuelizacija prisutna onda je to 
druga dimenzija. Lakše se pamti, uči", kaže Svetlana Kalapiš, direktorka Medicinske škole. 

U Poljoprivrednoj školi finansiraće se izgradnja vetropumpe sa sistemom za navodnjavanje i 

bušenjem bunara, što će im pomoći u praktičnoj nastavi koja se izvodi u plastenicima. "Mi smo do 



34 
 

sada imali sistem navodnjavanja koji je priključen na gradsku vodovodnu mrežu, koji je povećavao 

materijalne troškove i iziskivao veće troškove proizvodnje nego što ćemo to rešiti na ovaj način. 

Škola je dobila 493.000 dinara", kaže Nenad Korać, direktor Poljoprivredne škole. 
Grad je odlučio da finansira projekte u kojima su škole tražile opremanje novih kabineta, cilj 

je da se učenicima, pored teorijskog, pruži mogućnost da svoja znanja više primenjuju u praksi 
Od septembra kreće reforma srednjih škola, uvodi se dualno obrazovanje, što podrazumeva 

spoj teorije i prakse. Zato je ovaj projekat i ovaj konkurs dobro došao u ovom trenutku gde će škole 

osavremeniti nastavu i gde će deca na savremenim tehnologijama moći da savladavaju gradivo i 
sprovode praksu, kaže Tatjana Božić, članica Gradskog veća zadužena za prosvetu. "Nastojali smo 
da kabineti za koje su odobrena sredstva, budu u funkciji osposobljavanja učenika prilikom 

završetka srednje škole. Da deca nauče, i da budu upoznata sa onim što ih čeka u praksi i radu", 

rekao je Milenko Čučković, član gradskog veća. https://www.youtube.com/watch?v=ej2q9Bdsodg  
 

Najbolji studenti kreću na put po Evropi 
 

Najbolji studenti Univerziteta u Srbiji krenuće danas na tronedeljno putovanje po Evropi u 

okviru projekta "Putujemo u Evropu", saopštio je danas Evropski pokret u Srbiji. Na konkursu je 
izabrano 50 najboljih studenata, a prednost prilikom izbora imali su studenti koji nikada pre nisu 
putovali van granica Srbije. Kako se navodi u saopštenju, studenti će vozom putovati do Berlina, 

gde im je obezbeđen trodnevni smeštaj, edukativni i kulturni obilazak grada, a nakon toga putovanje 

će nastaviti prema željama i planovima. Svečani ispraćaj studenata organizovan je u nedelju, 24. 

jula, a studenti će dobiti Interreil karte, Rajfajzen platne kartice sa džeparcem i polise Unika putnog 

osiguranja. 
Evropski pokret u Srbiji od 2005. godine sprovodi program "Putujemo u Evropu", sa ciljem 

da se mladi upoznaju sa Evropom i evropskim vrednostima i kulturama, i u njemu je do sada 
učestvovalo ukupno 1.410 studenata. Projekat su pomogli Fondacija Robert Boš iz Nemačke, 

Balkanski fond za demokratiju, Rajfajzen banka, Unika osiguranje, Srbija Voz i ambasada Austrije. 
 

Nagradni konkurs za idejno rešenje biciklističkih parkinga 
 

Udruženje "Biciklo.me" iz Podgorice (Crna Gora) ima otvoren javni dizajnerski konkurs za 

idejno rešenje biciklističkih parkinga "Do faksa na dva točka". Rok 

za prijavu radova je 31. jul. Studenti predstavljaju značajan deo 

populacije u Podgorici i za njih je bicikl idealno prevozno sredstvo 
zbog svoje ekonomičnosti. Da bi im bili omogućeni što bolji uslovi 

za korišćenje ovog prevoznog sredstva, nakon izgradnje prvih 

biciklističkih koridora kao prirodan korak javlja se potreba za 

parkinzima kod fakulteta. Zadatak konkursa je osmisliti i izraditi dizajn parkinga za bicikla koji će 

zadovoljavati potrebe studenata i zaposlenih koji na fakultete dolaze ovim prevoznim sredstvom. 
Predložena lokacija je kampus univerziteta Crne Gore u neposrednoj blizini Arhitektonskog 

fakulteta zbog skoncentrisanosti različitih fakultetskih jedinica u blizini. Pravo učešća na konkursu 

imaju svi zainteresovani. Broj radova koje jedan autor ili autorka mogu poslati nije ograničen. 
Stručni žiri će izabrati tri najbolja rešenja i za njih su obezbeđene novčane nagrade. 

Ponedeljak,25.jul 2016. 
 

PMF: Novi master program iz primenjene matematike 
 

Na Departmanu za matematiku i informatiku Prirodno-matematičkog fakulteta Univerziteta 

u Novom Sadu akreditovan je novi dvogodišnji master program "Primenjena matematika - nauka o 

https://www.youtube.com/watch?v=ej2q9Bdsodg
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podacima". Program ima za cilj obrazovanje stručnjaka primenje matematike sa akademskim 
zvanjem Master matematičar, navodi se u saopštenju. Prva dva semestra su zajednička, a na trećem 

studenti i studentkinje mogu da izaberu jedan od dva modula: analitika na podacima i računarstvo 

visokih performansi. Studije prvog modula - analitika na podacima, fokusirane su na ekstrakciju 
skrivenog znanja iz podataka, koristeći alate iz mašinskog učenja, optimizacije i obrade signala. 
Studije drugog modula - računarstvo visokih performansi, fokusirane su na aspekte računarskog 

inženjerstva kao što su skladištenje i manipulisanje velikim količinama podataka. Ekspertiza 

studenata ovog modula biće na bazama podataka, računarstvu visokih performansi i sličnim 

inženjerskim aspektima, sagledanim sa stanovišta matematičkih i računarskih nauka. Studenti oba 
modula će biti kvalifikovani da rade u veoma širokom spektru primena, uključujući finansije, 

poljoprivredu, medicinu i industriju. Novi program akreditovan je na srpskom i engleskom jeziku i 
odobren je upis 20 studenata i studentkinja na budžet u oktobru 2016. godine 
 

KZM Subotica: Tribina o izazovima odrastanja 
 

Kancelarija za mlade Grada Subotice, u okviru Letnjeg programa, u utorak 26. jula, sa 
početkom u 18 časova, organizuje tribinu za roditelje i mlade 

"Izazovi odrastanja - (ne)uspešna samostalnost". Program će se 

realizovati u Gradskom omladinskom centru u Subotici, a 
predavačica će biti Radmila Vulić Bojović, psiholog i porodični 

psihoterapeut. Zbog manjih kapaciteta, potrebno je unapred 
prijaviti svoje prisustvo na tribini putem maila 
prijava@kzm.subotica.rs ili u inbox zvanične Facebook stranice Kancelarije za mlade. Gradski 
omladinski centar nalazi se pored ulaza u glavnu autobusku stanicu. 
 

Novi Sad: Radionica "Pravimo scenski prostor" 
 

Na Brod Teatru Studentskog kulturnog centra Novi Sad danas u 18 časova biće održana još 

jedna radionica za mlade "Pravimo scenski prostor". Uz zvuk, muziku i literarni predložak, koji će 

služiti kao inspiraciji, učesnici i učesnice zamišljaće određeni scenski prostor a zatim ga, koristeći 

razne materijale (poput peska, gline i žice) oblikovati u tri dimenzije. Radionica je namenjen 
mladima i onima koji se tako osećaju, a broj mesta je ograničen na 20. Nije neophodno 

prijavljivanje, navodi se u pozivu. Program će voditi Jelena Janev. Radionica je deo programa koji 
se organizuje sa Centrom za scenski dizajn, arhitekturu i tehnologiju (SCEN) Departmana za 
arhitekturu i urbanizam Fakulteta tehničkih nauka Univerziteta u Novom Sadu. Brod Teatar nalazi 
se na Beogradskom keju, pored mosta Duga. 
 

Sombor: SEC realizovao obuku mladih za pisanje projekata 
 

Somborski edukativni centar, u okviru programa "Mladi su zakon - Zapadna Vojvodina", u 
petak 22. i subotu 23. jula održao je dvodnevnu obuku za pisanje i realizaciju projekata. 
Dvadesetoro mladih, predstavnika udruženja i neformalnih grupa iz Zapadnobačkog, Južnobačkog i 

Sremskog okruga, unapredilo je svoje veštine u pogledu pisanja projekata kroz mahom grupni rad 

uz facilitaciju Bojane Nešović i Srđana Vlaškalića, trenera i omladinskih radnika SEC-a.  
Drugog dana, mladi su pred komisijom prezentovali svoje omladinske volonterske ideje sa 

kojima su konkurisali na program Mladi su zakon. U narednih nekoliko dana, učesnici i učesnice će 

svoje ideje transformisati u projekte, a minimum petnaest najbolje ocenjenih biće finansijski 

podržano iznosima u rasponu od 40 do 100 hiljada dinara. Svečana dodela ugovora i objava 

konačnih rezultata predviđena je za drugu nedelju avgusta, a omladinski volonterski projekti 

realizovaće se do kraja oktobra. Ideje i projekti mladih vezani su za oblasti: podsticanja aktivizma i 
volontiranja mladih, zaštite životne sredine, uređenju javnih prostora u kojima mladi provode 

mailto:prijava@kzm.subotica.rs
https://www.facebook.com/events/1612493445748212/
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slobodno vreme, organizacije aktivnosti za mlade u tim prostorima, promocije međugeneracijske 

saradnje, razumevanja, tolerancije i jednakih šansi za sve mlade, očuvanja kulturne baštine, zdravih 

i bezbednih stilova života, solidarnosti i humanosti u svojoj lokalnoj sredini, navodi se u saopštenju. 
Program "Mladi su zakon – Zapadna Vojvodina" realizuje Somborski edukativni centar u saradnji 
sa Kancelarijom za mlade grada Sremske Mitrovice, Novosadskim humanitarnim centrom i 
Bečejskim udruženjem mladih, a uz finansijsku podršku Ministarstva omladine i sporta Republike 

Srbije. 
 

Konkurs za Mladi žiri 3. Pančevo film festivala 
 

Pančevo film festival pozvao je srednjoškolce iz Pančeva i okoline koje zanima filmska 

umetnosti, da se prijave na konkurs za Mladi žiri festivala. Rok za prijavu je 27. jul. U okviru 3. 
Pančevo film festivala, koji će se realizovati od 7. do 11. septembra, Mladi žiri će birati najbolje 

filmove iz selekcije "Rani radovi", koju čine kratki filmovi sa svih strana sveta. Žiri će dodeliti 

nagrade za najbolju režiju, scenario, fotografiju, montažu, glumca, glumicu i za najbolji kratki film 

festivala. Svi zainteresovani srednjoškolci i srednjoškolke, kao i oni koji su srednju školu nedavno 

završili, mogu da se prijavu putem mejla marija@pancevofilmfestival.com. U prijavi je potrebno 
dostaviti: ime i prezime, godište, naziv škole, listu omiljenih 5 filmova, kao i kratko obrazloženje 

motivacije za učestvovanje u žiriju 3. PAFF-a (do pola strane teksta), navodi se u pozivu. 
U žiriju će učestvovati 16 srednjoškolaca i srednjoškolki iz Pančeva ili okoline (festival ne 

snosi troškove smeštaja i puta). U radu će pored odabranih 16 mladih filmofila učestvovati i jedan 

etablirani srpski filmski reditelj. Lista od 16 odabranih članova žirija biće objavljena 5. avgusta na 

zvaničnoj Facebook stranici festivala. 
 
 

Utorak,26.jul 2016. 
 

Peticija za produženje roka "večitim studentima" 
 

Studentima koji su upisali fakultet pre uspostavljanja "bolonjskog" sistema rok za 
diplomiranje ističe 30. septembra. Takozvani večiti studenti traže da se taj rok produži i da im se 

omugući završetak studija po istim uslovima kao pri upisivanju. Do danas je pet i po hiljada 
građana potpisalo peticiju sa zahtevom da rok za diplomiranje po starim uslovima bude produžen. 

Student Milan Petković te zahteve obrazlaže tvrdnjom da je svaka obnova godine 

naplaćivana i da je uvođenje tržišta u obrazovanje odgovor na pitanje zašto takozvani stari studenti 

nisu diplomirali do sada. "Ukoliko bi prešli na Bolonju velikom broju njih bi se studiranje pomerio 

nekoliko godina unazad. Neki bi se vratili na drugu ili treću godinu studiranja, što bi im nanelo još 

dodatnih troškova", ukazuje on. 
Iako u Ministarstvu sugerišu fakultetima da ne nameću studentima dodatne troškove, tu 

odluku ipak će doneti svaka visokoškolska ustanova posebno. Za takozvane večite studente postoje 

dve mogućnosti: diplomiranje do 30. septembra ili prelazak na "Bolonju", kaže pomoćnik ministra 

prosvete Milovan Šuvakov. "Nakon 30. septembraa i pre toga studenti koji su studijske programe 
po starom, kojima je isteklo trajanje po prelaznim odredbama zakona, mogu da u bilo kom upisnom 
roku upišu neki od studijskih programa koji su akreditovani", istaako je on. Preciznih podataka o 
tome koliko je studenata koji su upisali fakultete po starom sistemu nema. Pretpostavke su da večiti 

studenti čine dva odsto ukupnog broja akademaca u Srbiji. Ono što je sigurno, 30. septembar je 

blizu i vreme za studiranje po starom ističe. 
 

Kamp "Letenka" populariše astronomiju 
 

mailto:marija@pancevofilmfestival.com
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Većina dece zainteresovano i gotovo sa divljenjem gleda ka zvezdama sa pitanjem otkud 
one tu i čemu služe. Za sve male naučnike, a i one starije zaljubljenike u astronomiju, astronomski 

kamp "Letenka" je mesto za vas. To je kamp za popularizaciju astronomije i srodnih nauka koji se 
održava svake godine, a program kampa se sastoji od niza predavanja, demonstracija, prezentacija, 
razgovora, kviza i astronomskih osmatračkih takimičenja. 
 

"Sebe uvek zamislim kako slikam" 
 

Ljubica Tucakov iz Čuruga studira slikarstvo na Novosadskoj likovnoj akademiji, u klasi 

profesorke Bosiljke Zirojević. Pre tri godine upisala je Akademiju vodeći se ljubavlju prema 

umetnosti i ignorišući strahove okoline o nesigurnoj 

budućnosti umetnika. Još u vrtiću Ljubica Tucakov više od 

svega volela je da crta i boji, vođena nepokolebljivom silom 
istrajnosti na putu koji je tek naslućivala. "Tad sam maštala da 

ću postati, možda, modni kreator pa sam uglavnom crtala 

ženske figure. To se, čini mi se, i nastavilo, jer me i danas 

najviše zanima ljudska figura", kaže Ljubica. Nastavila je 
Ljubica da sanja i svoja maštanja da prenosi na papir uz, kako kaže, veliku podršku nastavnika 

likovnog i slikara čuruškog Slobodana Stojanovića. Ipak, životna prekretnica bio je upis u srednju 

školu. "Nisam se mnogo dvoumila. Kada sam upisivala srednju školu odlučila sam se za Školu za 

dizajn na smeru likovni tehničar. Plan mi je bio da nakon toga upišem slikarstvo na Likovnoj 

akademiji", priča Ljubica Tucakov. 
Verni pratioci njenog rada i nesebična podrška su roditelji i obe starije sestre kojima noge 

podmeće sumnjičava zapitanost okoline da li je slikarstvo pravi izbor za sigurnu budućnost. "Kada 
pomislim na to uvek sebe zamislim kako slikam. Najbitnije je da li volimo to što radimo. 

Svakodnevnim radom shvatamo šta želimo. U procesu slikanja najbitnije mi je kada postignem da 
zaista uživam u tome i da sam skroz unesena. Jer, ne može se razmišljati o nečem drugom dok se 

slika", odgovor je Ljubice Tucakov na sumnjičavost okoline. Dok uči i nadograđuje tehniku Ljubica 

sanja o samostalnoj izložbi koja će, kaže, sigurno ugledati svetlost dana kada za to dođe vreme. Ako 

je verovati narodnoj o prepoznavanju dana po jutru ostaje nam samo da je podržimo u njenim 

nastojanjima. 
 
 

Sreda,27.jul 2016 
 

PA: Kamp za srednjoškolce "Društvo u prirodi" 
 

Kancelarija za mlade grada Pančeva u periodu od 26. do 31. avgusta organizuje rekreativno-
edukativni kamp za srednjoškolce iz Pančeva pod nazivom "Društvo u prirodi". Rok za prijavu je 

15. avgust. Kamp je namenjen mladima uzrasta prvog i drugog razreda srednjih škola sa teritorije 

grada Pančeva, a održaće se u Školsko-rekreativnom centru "Čardak" u Deliblatskoj peščari. 
Program podrazumeva predavanja, radionice i aktivnosti na otvorenom, kroz koje će biti 

obuhvaćene teme i oblasti koje se tiču života mladih u lokalnoj zajednici – zdravlje i odrastanje, 
volonterizam, aktivizam, zaštita životne sredine, slobodno vreme, mobilnost i rekreacija mladih, 

tolerancija i međusobno razumevanje, kultura i kreativnost i drugo. Sa srednjoškolcima će raditi 

predavači iz civilnog i javnog sektora, koji imaju dugogodišnja iskustva i znanja u ovim oblastima. 
Sve troškove učešća u kampu, sa prevozom, smeštajem i obrocima, pokrivaju organizatori, navodi 

se u pozivu. Kamp namenjen grupi od 20 polaznika i polaznica, a svi zainteresovani mogu da se 
prijave popunjavanjem prijavnog formulara koji se može pronaći na zvaničnoj internet 
prezentaciji grada Pančeva.  

http://www.pancevo.rs/mladi/poziv-za-ucesce-u-rekreativno-edukativnom-kampu-drustvo-u-prirodi/
http://www.pancevo.rs/mladi/poziv-za-ucesce-u-rekreativno-edukativnom-kampu-drustvo-u-prirodi/
http://www.pancevo.rs/mladi/poziv-za-ucesce-u-rekreativno-edukativnom-kampu-drustvo-u-prirodi/
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Popunjenu prijavu potrebno je poslati na mejl kancelarijazamlade@pancevo.rs , sa 
naznakom Prijava za učešće u Rekreativno-edukativnom kampu "Društvo u prirodi 2016". Dodatne 
informacije mogu se dobiti u Kancelariji za mlade grada Pančeva - Gradska uprava grada Pančeva, 

Trg kralja Petra I broj 2-4, 2. sprat, kancelarija broj 204, telefon 013 308 907 , mobilni telefon 064 
866 24 15, mejl kancelarijazamlade@pancevo.rs. 
 

Četvrtak,28.jul 2016.  

 
Neće biti produžetka roka za stare studente 

 
Pomoćnik Ministra prosvete Milovan Šuvakov rekao je danas da neće biti produženja roka 

za završetak fakulteta starim studentima i da će oni koji ne 

diplomiraju do 30. septembra, a žele da nastave studije, morati 

da upišu druge studijske programe. "Stručna javnost nema 

dileme da je došlo vreme da se podvuče crta", rekao je Šuvakov 

na TV Pink i dodao da je iz ugla studenata produženje roka 

možda opravdano, ali da su viosokoškolske ustanove 

administrativno opterećene starim programima i da je fakultet u 

problemu ako mora da drži stare programe.  
On je dodao da je visoko obrazovanje imalo različitu ulogu u različitim društvenim 

okolnostima, te da je ranije visoko obrazovanje držalo mlade ljude "sklonjene od tržišta rada", a da 

sa društvenim promenama tržište rada treba da bude popunjeno kvalitetnim mladim ljudima koji su 
sposobni da obavljaju razne poslove. Šuvakov podseća da je starim studentima od 2005. godine, 

kada je usvojen Zakon, dva puta produžavan rok i da je već istekao rok i Bolonjcima koji su među 

prvima upisali fakultet i koji imaju rok od osam godina da ga završe. Sa istekom roka, 30. 
septembra ove godine, Šuvakov kaže da se nikome neće uskratiti pravo da studira, te da stari 

studenti mogu da upišu nove studijske programe i da će problema biti jedino na fakultetima gde su 

se studijski programi drastično menjali. 
Upitan na čemu će ministarstvo intenzivno da radi u narednom periodu, Šuvakov kaže da 

uloga škole treba da se promeni i da se mora pojačati njena vaspitna uloga. "Mi smo ranije u školu 

išli po informacije. Danas deca imaju obilje informacija oko sebe i škola treba da ih uči kako te 

informacije da filtriraju, kao i da se vrati vaspitna uloga škole", naglasio je pomoćnik ministra. On 
kaže da ministarstvo radi intenzivno na reforma visokog obrazovanja, posebno za studijske 

programe koji obrazuju nastavnike, ali i na reformi gimnazija. 
 

Novi Sad: Sve spremno za Naučno-tehnološki park 
 

Sve je spremno da u dogledno vreme Vojvodina i Srbija dobiju jednu od najvećih i 

najznačajnijih institucija za edukaciju i razvoj visokih tehnologija, Naučno-tehnološki park (NTP), 
izjavio je dekan Fakulteta tehničkih nauka Novi Sad Rade Doroslovački. Ugovor za drugu fazu 
izgradnje Naučno-tehnološkog parka (NTP) potpisan je u početkom juna, kraj radova se očekuje 

polovinom 2018. a vrednost investicije je 13 miliona evra. NTP će, kako je rekao Doroslovački u 

intervjuu za Magazin Biznis, imati 29.000 kvadratnih metara, od kojih će na 10.000 metara biti 

učionice i laboratorije Fakulteta tehničkih nauka, dok je ostali prostor namenjen kompanijama koje 

su osnovali profesori FTN. Očekuje se da, kad projekat bude gotov, bude posla za oko 3.000 novih 

inženjera. "U ukupnoj investiciji je učešće našeg fakulteta oko 3,5 miliona evra, dok 9,5 miliona 

evra dolazi kao kredit Evropske investicione banke koji će otplaćivati Republika Srbija", objasnio je 
Doroslovački dodajući da će se ta investicija višestruko isplatiti jer omogućava zapošljavanje 

inženjera, stvaranje novih kompanija i dalji razvoj. 
 

mailto:kancelarijazamlade@pancevo.rs
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Doroslovački: Povećati upisne kvote za IT sektor 
 
U obrazovanju je neophodno da se napravi veliki rez, smatra dekan Fakulteta tehničkih 

nauka Novi Sad Rade Doroslovački, a pre svega, neophodna je duboka reforma. "Obrazovanje je 
stub svakoga društva i napredak društva zavisi od obrazovanja. U svetu koji se danas menja 

eksponencijalnom brzinom, ne treba školovati kadrove koji ne mogu da nađu posao. Zato što pre 

treba promeniti zakone na osnovu elaborata i povećati upisne kvote za IT sektor. Sve se to može 

pripremiti za nekoliko meseci, ali je neophodna odluka i ozbiljan rad na reformi obrazovanja. U 
svakom slučaju, dok do te reforme ne dođe, treba povećati broj budžetskih mesta za IT sektor, na 

kvalitetnim fakultetima", zaključuje Doroslovački. 
 

Promocija novog broja časopisa "Elementi" 
 

Na Brod Teatru Studentskog kulturnog centra Novi Sad večeras u 19 časova biće održano 

predstavljanje novog broja časopisa za promociju nauke 

"Elementi". Tema petog broja posvećena je istoriji ljudskih 

predaka, a čitaoci uz časopis koji je u prodaji od 6. jula dobijaju i 

3D naočare. Pored glavne teme, "Elementi" donose priču o 

planeti šećera, studiju o verovatnoći u svakodnevnom životu, 

fenomen čitanja u sebi, astronomiju Edgara Alana Poa, ogledala 

u našem mozgu, ali i putovanja čoveka kroz pustinje, polarnu 

zonu i svemir. 
O novom broju časopisa na promociji u Novom Sadu govoriće glavni i odgovorni urednik 

Slobodan Bubnjević, autori i pomoćnici urednika Nikola Zdravković, Jovana Nikolić i Ivana 

Horvat, kaže se u najavi. "Elementi" se prodaju na kioscima širom Srbije, u knjižarama i internet 

prodavnici Centra za promociju nauke. 
 

Petak,29.jul 2016.  

Do posla preko kurseva i obuka 
 

Stopa nezaposlenosti je u padu, ali 19 odsto koliko je iznosila u prvom kvartalu ove godine, 
nije ohrabujuća brojka onima koji na posao čekaju. Mnogi od njih svesni su da u potrazi za poslom 

moraju ulagati u sebe, a na raspolaganju su i državne  Trenutno je u Nacionalnoj službi za 

zapošljavanje u toku konkurs za izvođače kurseva i edukacija koji će nezaposlenima biti u ponuditi 

od oktobra, a interesovanje za dodatne edukacije kažu nadležni ne manjka. Dok oni koji su završili 

poljoprivrednu školu, gimnaziju, stekli diplome ekonomije ili prava čekaju, IT stručnjaci i 

medicinski radnici do posla stižu brzo. Spremnost na to da ulože u sebe ili promene profesiju sve je 

prisutnija, a dodatno je motiviše i dužina čekanja na birou. Oni koji duže čekaju svesni su potrebe 
da dodatno ulažu u svoj portfolio, ali i spremniji za potpunu promenu profesije. Za one koji su 
između dva posla, kaže, jeftinije, brže i efikasnije od redovnih škola i fakulteta je neformalno 

obrazovanje. 
Iako je u toj oblasti nakon ukidanja takozvanih narodnih univerziteta kod ostala praznina, 

zanimljive i korisne kurseve i obuke, ističe profesor nude mnoga preduzeća, agencije i obrazovne 

institucije. Dejanović savetuje i da ne treba čekati na pomoć države kroz institucionalne okvire 

poput kurseva pri nacionalnoj službi za zapošljavanje ili privrednim komorama, već treba preuzeti 

inicijativu. "Pojedinac mora da preuzme odgovornost za upravljanje sopstvenom karijerom i da na 
ne neki način shvati da je ulaganje u sebe, najvažniji tip ulaganja", kaže Dejanović i dodaje da su 

škole i kursevi najbolji način da potrošite recimo otpremnina sa prethodnog posla.  
Ukoliko pak nemate ušteđevine, školarina se može platiti kreditom, a starosnih ograničenja 

nema. Ognjen Spasojević iz Societe Generale banke kaže da su krediti za finansiranje studija nešto 

https://www.facebook.com/events/1063887553648212/
http://www.cpn.rs/casopis/elementi-05/
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povoljniji od gotovinskih i potrošačkih kredita i u tom smislu odobravaju se na osnovu profakture 

škole ili fakulteta za koji se klijent odluči. Deo sredstava se odoborava u svrhu plaćanja profakture, 

dok drugi deo može da se isplati u gotovini. Na tržištu ima i subvencionisanih studentskih kredita, 

ukoliko banke imaju sporazume sa školama i univerzitetima. Ipak, do kredita se ne može sa biroa, 

jer su potrebna stalna primanja. 
 

Pančevo: Evropski tamburaški kamp na Čardaku 
 

Na izletištu Čardak u Deliblatskoj peščari održava se evropski omladinski tamburaški kamp. 

Učesnici su mladi tamburaši od 16 do 27 godina iz Srbije, 

Bosne i Hercegovine, Makedonije, Hrvatske, Crne Gore, 
Slovenije, Austrije i Češke. Nakon kampa biće formiran 

Evropski omladinski tamburaški orkestar koji će uvežbani 

program predstaviti po Evropskim zemljama. Prvi koncert je 
u subotu u Pančevu. U prethodnih desetak dana mladi 
tamburaši radili su sa eminentnim dirigentima i 

stručnjacima. Uvežbavali su zadati program, radili na tehnici a osim tamburaške tradicionalne, 

oprobali su se i u sviranju evergrina, filmske i klasične muzike. 
"Vrlo sam zadovoljan načinom rada , vežbanjem i profesorima koji nas vode. Radi se 

iscrpno, svaki detalj, dinamika...", kažeVid Šarkanj iz Zagreba. "Kamp je nešto posebno jer okuplja 

ovoliko nas iz različitih zemalja. Jedno veliko iskustvo", dodaje Nikolina Babić iz Banja Luke 
"Stvarno nam znači ovaj kamp, upoznajemo drugare, razmenjujemo iskustva, upoznajemo se sa 
novim kompozicijama", navodi Filip Ralić iz Pančeva. 

Ideja kampa je negovanje i popularizacija tambure. Ono što je uvežbano biće predstavljeno 

prvo publici u Pančevu, a nakon toga Evropski omladinski tamburaški orkestar kreće u koncertnu 

sezonu po Evropi kako bi predstavili lepotu i moć instrumenta koji potiče s ovog podneblja. 
 

Predavanje "Odnos tradicionalne i moderne slike" 
 

U Galeriji Matice srpske u Novom Sadu, u okviru pratećeg programa izložbe "Od privatnog 

ka javnom. Umetnička kolekcija kompanije Tarket", danas u 18 časova biće održano predavanje 

"Odnos tradicionalne i moderne slike". Predavačica će biti Miroslava Žarkov, kustoskinja izložbe. 
Umetničku kolekciju kompanije Tarket čine, s jedne strane ikone nastale u periodu od XVII do XIX 

veka, a s druge slike, dela XX veka, koji daju uvid u razvoj moderne srpske umetničke misli, kaže 

se u najavi. Dok se na ikonama jasno očitava „sakramentni" status religiozne slike, koja se razvijala 

pod uticajem crkvenih dogmi i koja održava utvrđene ikonografske kanone, u XX veku umetnici, 
rasterećeni nametnutog ograničenja društva, podražavanja prirode i zahteva za funkcionalnošću 

dela, dobijaju punu slobodu. Uprkos ovim razlikama umetnici su imali priliku da u 
srednjovekovnom slikarstvu prepoznaju umetnost koja je, iako ne pokušava doslovno da prenese 

vidljivu stvarnost, sa tom stvarnošću na neki duboki mistični način povezana. 
 

Predstava "Sanatorijum" večeras na Brod Teatru 
 

Na Brod Teatru Studentskog kulturnog centra Novi Sad večeras u 21 čas biće izvedena 

predstava Akademskog pozorišta Studentskog kulturnog centra Kragujevac "Sanatorijum". 
Predstavu „Sanatorijum, po tekstu „Fizičari" Fridriha Direnmata, režirao je Miroslav Petrović, a 

uloge tumače: Stefan Pavlović, Dragana Miletić, Pavle Tasić, Nina Nedeljković, Miloš Milojević, 

Jana Mijailović, Nikolina Bojović, Dušan Nedeljković i Aleksandar Petrović. Radnja komada 
smeštena je u sanatorijum „Višnjikˮ, gde je nekada boravila čitava duhovno poremećena elita 

Zapadne Evrope, a sada su tu smeštena samo tri bolesnika: Herbert Georg Bojtler koji veruje da je 
Njutn, Ernst Hajnrih Ernesti koji umišlja da je Ajnštajn i Johan Vilhem Mebijus kojem se ukazuje 
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kralj Solomon. Jedan od njih je pre tri meseca ubio bolničarku, a sada se slučaj ponovio. Komad 
donosi neverovatan trilerski obrt. Ispostavlja se da niko nije ono za šta se izdaje. U fatamorganičnoj 

crnoj komediji još jednom će se postaviti pitanja - da li postoji naučnička etika, da li je i NEčinjenje 

zločin, kako je moguće da uvek kasno prepoznamo diktatore među nama i zašto je svaka velika 

ideja koja je trebalo da služi čovečanstvu postala njen egzekutor. 
 

Stefanovski i Tadić u Vrtu srednjoškolskog doma 
 

U Vrtu srednjoškolskog doma u Nikolajevskoj ulici u Novom Sadu večeras u 21 čas 

koncertom Vlatka Stefanovskog i Miroslava Tadića počeće 

manifestacija Novosadsko muzičko leto. Dvojica vrhunskih 
muzičara ove godine obeležavaju 20 godina uspešne saradnje 

o čemu svedoče njihovi brojni zajednički koncerti širom sveta, 

kao i proslavljeni tonski zapisi među kojima su Krushevo, 
Treta majka, Live in Belgrade i Live in Zagreb, kaže se u 

najavi. 
Vlatko Stefanovski je jedan od osnivača u bivšoj Jugoslaviji čuvene grupe „Leb i sol", s 

kojom objavljuje 14 albuma i održava veliki broj koncerata širom sveta. Od sredine 90-ih godina 
razvija vrlo uspešnu samostalnu karijeru. 

Miroslav Tadić, gitarista, kompozitor, aranžer i pedagog, jedan je od naših najpriznatijih, 

najangažovanijih, najraznovrsnijih i najproduktivnijih umetnika u svetu. Ovog majstora klasične i 

električne gitare urednici uglednog časopisa Guitar Player Magazine uvrstili su 1997. među 30 

najoriginalnijih gitarista sveta. Rođen je u Tuzli, a danas živi u Sjedinjenim Američkim Državama. 
Ulaznice za koncert staju 1000 dinara i mogu se kupiti u Muzičkoj omladini  Novog Sada od 8 do 
14 časova, kao i dva sata pred početak koncerta na mestu održavanja. U slučaju lošeg vremena 

koncert će se održati u Sinagogi sa početkom u 21 čas. Novosadsko muzičko leto 2016 organizuje 

Muzička omladina Novog Sada pod pokroviteljstvom Grada Novog Sada. Manifestacija će trajati 

do 17. avgust 
 

Džez koncert u parku u Beloj Crkvi 
 

U Muzičkom pavilju Gradskog parka u Beloj Crkvi večeras u 21 čas biće održan džez 

koncert u organizaciji Kancelarije za mlade. Nastupiće mladi umetnici Nebojša Stevanović - gitara, 
Miroslav Šarbanović - bas gitara i Željko Šarbanović - bubanj, a najavljeni su i gosti iznenađenja. 
Ovo je treći koncert na otvorenom koji ovog leta organizuje Kancelarija za mlade opštine Bela 

Crkva 
 

Subota,30.jul 2016.            

 
Panel diskusija u CK 13: Nasilje, mediji i aktivizam 

 
U Omladinskom centru CK13 u Novom Sadu juče u 18 časova je održana panel diskusija o 

ulozi organizacija civilnog društva i medija u borbi protiv nasilja. 
Sve više jača svest da i krivična dela i prekršaji protiv životne sredine predstavljaju nasilje 

na štetu društva. Ova učestala kršenja zakona retko dobijaju epilog na sudu iako se radi o delima 

koja izazivaju direktnu štetu pojedincima i društvu u celini. Poseban problem predstavlja što se ova 

dela tolerišu i retko prijavljuju, naročito ako ne predstavljaju direktnu štetu pojedincima ili ako ne 

ugrožavaju profit u poslovnom sektoru. Organizacije javno zastupaju primenu i sprovođenje 

postojeće regulative, kao i njeno unapređenje, radi očuvanja biodiverziteta i zaštite životne sredine, 

te zaštite i dobrobiti životinja, a takođe i javnog zdravlja i zdravlja životinja. Učesnici u današnjoj 
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diskusiji govoriće o načinu na koji se u tom smislu u našem društvu razume „dozvoljeno nasilje", 

kampanjama javnog zastupanja organizacija i ulozi medija, navode organizatori. Nasilje je 
društveni problem u čije rešavanje moraju da se uključe svi akteri. 
 

Nedelja,31.jul 2016.            

 
KI: Poziv za učešće u projektu "Audio biblioteka 3" 

 
Udruženje "Panonska inicijativa" iz Kikinde uputilo je poziv svim zainteresovanima za 

učešće u projektu "Audio biblioteka 3". Rok za prijavu je 20. avgust. Odabrani učesnici i učesnice u 

okviru projekta imaće priliku da čitaju priče koje će se snimati u studiju i biti pretvorene u audio 

knjige kako bi slepi i slabovidi dobili mogućnost da uživaju u slušanju istih. Poziv je upućen pre 

svega mladima iz Kikinde i okoline, ali mogu da se uključe i stariji, kao i osobe koje su u 

mogućnosti da samostalno obezbede prevoz do Kikinde. Svi zainteresovani mogu da se prijave 
putem mejla panonska.inicijativa@gmail.com. U prijavi je potrebno navesti: ime i prezime, uzrast i 
kontakt telefon. 

Selekciju prijavljenih vršiće stručni tim, a snimanje će biti obavljeno tokom septembra 
meseca, kaže se u pozivu. Projekat „Audio biblioteka 3" realizuje Panonska inicijativa u okviru 

programa Javni radovi Nacionalne službe za zapošljavanje i uz podršku grada Kikinde. Udruženje 

"Panonska inicijativa", nekadašnja Kikindska inicijativa mladih, već jedanaest godina realizuje 

različite programe koji imaju za cilj poboljšanje položaja pojedinca u lokalnoj zajednici. Aktivnosti 

udruženja mogu se pratiti putem sajta i zvanične Facebook stranice. 
 

Ponedeljak,1.avgust 2016. 
 

Medalje mladih hemičara na Olimpijadi u Gruziji 
 

Na Međunarodnoj hemijskoj olimpijadi koja je od 23. do 31. jula održana  u Tbilisiju u 
Gruziji, srednjoškolci iz Srbije osvojili su jednu srebrnu i tri 

bronzane medalje. Srebrno odličje poneo je Pavle 

Kravljanac, učenik Prve beogradske gimnazije, dok su 

bronzane medalje osvojili Jovan Stojković - Gimnazija "Bora 
Stanković" Vranje, Stefan Stojanović - Gimnazija Leskovac i 
Andrej Kukuruzar - Gimnazija "Veljko Petrović" Sombor. 
Na 48. Međunarodnoj hemijskoj olimpijadi takmičilo se 260 

srednjoškolaca i srednjoškolki iz 67 zemalja sveta. Četiri člana tima Srbije odabrani su kao 

najuspešniji na Srpskoj hemijskoj olimpijadi, nakon ostvarenih odličnih rezultata na regionalnim i 

republičkim takmičenjima koja organizuje Srpsko hemijsko društvo i Ministarstvo prosvete, nauke i 

tehnološkog razvoja. 
 

Konkurs za aktivnosti koje realizuju udruženja 
 

Ministarstvo prosvete, nauke i tehnološkog razvoja raspisalo je Javni konkurs za finansijsku 

podršku programima nevladinih i drugih neprofitnih organizacija koji kroz obrazovno-vaspitne 
aktivnosti pružaju podršku učenicima osnovnih i srednjih škola.  Pravo učešća imaju udruženja sa 

sedištem na teritoriji Republike Srbije osnovana radi ostvarivanja ciljeva o imapređivanja 

obrazovanja i vaspitanja. Konkursom mogu biti podržane aktivnosti razvoja i objavljivanja 

besplatnih elektronskih obrazovnih sadržaja, organizovanje radionica i susreta mladih i darovitih 

mailto:panonska.inicijativa@gmail.com
http://panonskainicijativa.org/javni-poziv-za-ucesce-u-projektu-audio-biblioteka/
https://www.facebook.com/panonskainicijativa/


43 
 

učenika iz zemlje, regiona i dijaspore, kao i organizovanje obrazovnih radionica i drugih aktivnosti 
koje doprinose povećanju kompetencija i veština učenika i nastavnika. 

Ukupna sredstva opredeljena za sufinansiranje programa udruženja kroz ovaj konkurs iznose 
10.000.000 dinara. Javni konkurs objavljen je 25. jula i otvoren je 15 dana od dana objavljivanja. 
Detaljnije informacije o kriterijumima za izbor programa, uslovima i načinu konkurisanja, kao i 

sam prijavni obrazac, mogu se pronaći na sajtu Ministarstva prosvete, nauke i tehnološkog razvoja. 
 

Stara Pazova: Međunarodni volonterski kamp i ovog avgusta  
 

Kancelarija za mlade opštine Stara Pazova od 5. do 16. avgusta deveti put organizuje 

Međunarodni volonterski kamp "Brest". U aktivnostima kampa učestvovaće desetoro volontera i 

volonterki iz Španije, Nemačke, Rusije, Italije i Litvanije i petoro mladih iz Stare Pazove. Učesnici 

i učesnice biće smešteni u Rasadniku "Brest". Kao i prethodnih godina, volonteri i volonterke radiće 

na razvoju programa podsticanja lokalnih mladih ljudi da se aktiviraju u zajednici i međunarodnim 

programima mobilnosti. Deo planiranog programa biće i osmišljavanje i organizovanje aktivnosti u 

cilju kvalitetnog provođenja slobodnog vremena mladih, kao i različite obrazovno-informativne 
aktivnosti. Učesnici i učesnice kampa pružiće pomoć u planiranju i sprovođenju različitih radionica 

i igara za decu i mlade u Staroj Pazovi u okviru programa „Interkulturno leto" koji će se realizovati 

od 12. do 14. avgusta. Kamp organizuje Kancelarija za mlade opštine Stara Pazova u saradnji sa 

Pokretom gorana Vojvodine i uz podršku opštine Stara Pazova, Pokreta gorana Stara Pazova, 

Mladih istraživača Srbije i udruženja "Štrik". Program su pomogli i Vojni aerodrom Batajnica, CZK 

Stara Pazova, TO Stara Pazova, JKP Čistoća i ostali prijatelji. 
 

Koncert Kamernog dua u Kulturnom centru Pančeva 
 

Na Sceni Kulturnog centra u Pančevu večeras u 19 časova koncert će održati Kamerni duo 

koji čine Ana Brateljević - harfa i Gariela Dinić - klavir. Ana Brateljević je diplomirala harfu na 

Fakultetu Muzičke Umetnosti u Beogradu 2006. godine, gde je završila i specijalizaciju. Pored 

harfe, na FMU Beograd, diplomirala je klavir 2008. godine i klavir.  Školovanje je nastavila u Pragu 

gde na Akademiji Lepih umetnosti završava master studije harfe 2010. godine. U julu mesecu ove 

godine uspešno je završila doktorske studije Interpretacije i teorije interpretacije - specijalizacija 
harfa, takođe u Pragu. 

Gabriela Dinić rođena je u Pančevu 1975. godine. Diplomirala je klavir 1999. godina na 

Fakultetu muzičkih umetnosti Univerziteta u Beogradu. Na istom fakultetu završava i magistarske 

studije 2002. godine. Od septembra 2002. zaposlena je u MŠ „Jovan Bandur" u Pančevu kao 

nastavnica klavira u osnovnoj i srednjoj školi. 
 

Utorak,2.avgust 2016. 
 

Letnji kamp "Mladi lideri i liderke" 
 

U organizaciji udruženja Centar E8 iz Beograda i lokalnih Budi muško klubova iz 

Zrenjanina, Pančeva, Sombora i Kikinde, na Avali je od 

24. do 30. jula realizovan letnji kamp pod nazivom 
"Mladi lideri i likerke". Program kampa bio je usmeren 
na promociju nenasilja i rodne ravnopravnosti, a okupio 
je 28 mladih iz 12 gradova Srbije: Vranja, Leksovca, 
Bujanovca, Novog Pazara, Prijepolja, Priboja, Sombora, 
Zrenjanina, Kikinde, Pančeva, Niša, Beograda i 

Ivanjice. Učesnici i učesnice imali su priliku da steknu 
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nova znanja o značaju međuetničkog i međuverskog dijaloga, promociji demokratskih vrednosti i 

razvoju zajednice zasnovanom na zaštiti ljudskih prava, s naglaskom na pravima žena. Program je 

obuhvatio i teme: liderstvo i uloge, interakcija i komunikacije, aktivizam i prezentacione veštine. 
Mladići i devojke iz osnovnih i srednjih škola pre dodatne edukacije koju su dobili na ovom 

kampu, već su u svojim gradovima završili osnovne treninge i postali članovi i članice Budi muško 

klubova. "Na ovom kampu sam shvatio da postoji alternativa, drugačiji pristup u rešavanju 

problema. To mi znači lično i znam koliko ću se truditi da to prenesem i drugima", poručio je 

Nemanja Đurović, učesnik kampa iz Priboja. Marija Matić iz Sombora zadovoljna je što je dobila 

priliku da na kampu uči ono što je za nju i njene vršnjake važno, o temama kojih nema u formalnom 

obrazovanju. 
 

Subotica: Radionica slobodnog plesa 
 

U Omladinskom klubu "Skladište" Fondacije "Danilo Kiš" u Subotici, u okviru ciklusa 

vršnjačke edukacije "Pokaži šta znaš", danas u 19 časova biće organizovan treći susret "Letnje 

radionice slobodnog plesa". Radionica je namenjena svima, bez obzira na godine, koji osećaju da su 

spremni da se upuste u avanturu otkrivanja i oslobađanja svoje kreativnosti i stvaralačke energije 

kroz pokret i ples. Svi zainteresovani mogu da se prijave putem mejla office@danilokis.rs ili 
telefonom na broj 024 523 566. Program vodi Dezire Tilinger, studentkinja na Arhitektonskom 
fakultetu u Beogradu. Dezire se plesom bavi od petnaeste godine. Iza sebe ima veliki broj nagrada, 
ali posebno ističe prvo mesto na državnom prvenstvu, nagradu "Most entertaining" i peto mesto na 

Svetskom prvenstvu u grupnoj koreografiji u Poreču. Igrala je u plesnoj predstavi "Kada bi Dunav 

progovorio" sa kojom je nastupila i u Beču. Dezire se bavi i slikarstvom, bila je polaznica 

Umetničke radionice "Medijala". 
 

Foto konkurs "Budi eko-mobilan" 
 

U susret Evropskoj Nedelji mobilnosti, Delegacija Evropske unije u Republici Srbiji, EU 
info centar i EU info kutak u Nišu i Novom Sadu pozvali su sve građane i građanke da se prijave na 

foto konkurs "Budi eko-mobilan". Rok za dostavljanje radova je 9. septembar. Na konkursu mogu 
učestvovati učenici i učenice osnovnih i srednjih škola u Republici Srbiji i vlasnici i vlasnice 
ljubimaca (uslov je da na fotografiji vlasnik bude sa svojim ljubimcem i da fotografija promoviše 

mobilnost). Radovi treba da na kreativan i originalan način prikazuju lični stav na temu urbane 

mobilnosti i zaštite životne sredine: šetnja po parku, u prirodi, po gradu, šetnja sa ljubimcem ili 

vožnja biciklom, brodićem, rolerima, skuterom, gradskim prevozom ili bilo kojim drugim 

alternativnim sredstvom prevoza. 
Takmičari i takmičarke mogu konkurisati samo u jednog kategoriji konkursa. Dozvoljeno je 

i poželjno da fotografije sadrže specifičnu poruku ili slogan. Radovi u što većoj rezoluciji potrebno 

je dostaviti putem mejla takmicenje@euinfo.rs. U prijavi treba navesti i ime rada - poruku, ime i 
adresu autora, naziv škole (za I kategoriju učesnika), ime ljubimca (za II kategoriju učesnika), broj 

movilnog telefona i mejl adresu. Potrebno je naznačiti i u kojoj kategorije se radovi takmiče. 
Detaljnije informacije o konkursu, uslovima učešća i nagradama mogu se pronaći ovde. Sve 

pristigle fotografije od 10. do 18. septembra biće objavljene na Fejsbuk stranici EU info centra, gde 

će građani moći da glasaju "lajkovima" za najbolje i najkreativnije radove. Evropska nedelja 
mobilnosti (ENM) je godišnja kampanja održive urbane mobilnosti, koja se održava svake godine 

od 16. do 22. septembra i koja ima za cilj da promoviše alternativne vrste mobilnosti u svrhu 

očuvanja životne sredine. 
 

Udruženje SOFA apeluje na mlade da se bave sportom 
 

mailto:office@danilokis.rs
mailto:takmicenje@euinfo.rs
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Udruženja za očuvanje kulture sporta "Studentske i omladinske fizičke aktivnosti" (SOFA) 

pokrenuo je, kako je danas saopšteno, inicijativu za promociju sporta, namenjenu prvenstveno 

studentima, kako bi na vreme stekli zdrave životne navike. To udruženje uputilio je apel mladima 
da se bave sportom, a u cilju podizanja svesti javnosti o značaju fizičke aktivnosti, prenosi Tanjug. 
"Svetska zdravstvena organizacija godinama upozorava na posledice neaktivnog života, poput 

oboljenja srca, raka ili dijabetesa, što višestruko podiže troškove država za medicinske usluge. 

Redovnim bavljenjem fizičkom aktivnošću, mladi uče o timskom radu, samodisciplini, poverenju, 

unapređuju svoje socijalne veštine, fizičke i psihičke sposobnosti, povećavaju samopuzdanje", 

ocenjuju u Udruženju SOFA. 
To udruženje je podržalo Ministarstvo omladine i sporta Srbije, ali su za dalji nesmetan rad 

udruženja na promociji sporta među mladima neophodna su dodatna finansijska sredstva i 

uključivanje većeg broja kompanija i pojedinaca, navodi se u sopštenju. Samo u toku prošle godine, 

SOFA je obezbedila oko 20.000 sati besplatnih sportskih termina u Beogradu, Novom Sadu, 
Kragujevcu i Nišu za sportove poput veslanja, odbojke, košarke, fudbala, plivanja, teretane, stonog 

tenisa, badmintona, pilatesa, joge, tae bo-a, fitnes boksa, salse, odbojke na pesku. U prvoj polovini 
ove godine SOFA je uspela da obezbedi mladima oko 11.000 besplatnih sati sporta. Da bi studenti 
ostvarili pravo na besplatne termine omiljenog sporta, potrebno je da se registruju na sajtu  i tako 
obezbede svoj identifikacioni broj. O svim raspoloživim terminima mogu se informisati na 

sajtu www.sofa.rs ili na Fejsbuk stranici - SOFA. 
 

Sreda,3.avgust 2016 
 

Somborcu bronza na hemijskoj olimpijadi 
 

Na Međunarodnoj hemijskoj olimpijadi koja je održana od 23. do 31. jula u Tbilisiju u 

Gruziji, somborski gimnazijalac Andrej Kukuruzar osvojio je bronzanu medalju. Ovo priznanje 
Andrej je osvojio u konkurenciji 260 srednjoškolaca iz 67 zemalja sveta. Andrej Kukuruzar složene 

hemijske formule drži u malom prstu, komplikovane zadatke i jednačine rešavao kao od šale, a to 

koliko zna pokazao je na Međunarodnoj hemijskoj olimpijadi na kojoj je osvojio bronzanu medalju. 

Kaže ispit se sastojao od praktičnog i teoretskog dela, a svaki je trajao po pet sati. A onda 
neizvesnost dok među nagrađenima nije čuo i svoje ime. Za ovaj uspeh najzaslužniji je Andrej, ali 

dragocena je bila i pomoć mentora Dušana Sladića, profesora Hemijskog fakuletata iz Beograda i 

Nike Radulovića, profesora PMF-a iz Niša, kao i njegove profesorice iz Gimnazije Ivane Vujošević. 
https://www.youtube.com/watch?v=IYSfFzT1ngg  
 

"Bioskop kao nekad" na Brod Teatru 
 

Studentski kulturni centar Novi Sad na Brod Teatru, u okviru letnjeg programa, večeras u 21 

čas organizuje još jednu projekciju filmova iz arhivskog fonda nekadašnjeg Radničkog univerziteta. 
Publika će večeras biti u prilici da pogleda izbor od pet filmova na 16mm traci o Novom Sadu: 
"Novi Sad - prolog; Novi Sad - juče" (1968) reditelja Stevana Stanića i Branka Miloševića, 

"Dunave, Dunave" (1965) Branka Miloševića, "Novi Sad 275" (1969) u režiji Nikole Majdaka, "Trg 

slobode" reditelja Karolja Vičeka i "Poslednji voz" Stevana Galetina. Serijal "Bioskop kao nekad" 
realizuje se u saradnji sa društvom "Raspustilište", a ima za cilj da informiše nove generacije 

Novosađana o razvoju filmske kulture na teritoriji Vojvodine i Jugoslavije. Brod Teatar nalazi se na 
Beogradskom keju, pored mosta Duga. 
 

Kikinda: Kancelarija za mlade pomaže stare 
 

http://www.sofa.rs/
https://www.youtube.com/watch?v=IYSfFzT1ngg
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Novac prikupljen na nedavno održanom 5. Kikindskom omladinskom festivalu i ove godine 

iskorišten je za humanitarne akcije. Naime, saradnici i volonteri 

kikindske Kancelarije za mlade su zahvaljujući prikupljenim 

novčanim sredstvima obezbedili nabavku najneophodnijih 

sredstava za korisnike starog objekta Dopma za stare pri 
kikindskom Gerontološkom centru. Zahvaljujući aktivizmu i 

humanosti mladih obezbeđeni su invalidska kolica, pakovanja 

pelena za odrasle, kao i gumirana bolnička posteljina. S obzirom da je sam festival humanitarnog 
karaktera i da je Kancelarija za mlade i do sada podržavala organizacije i institucije koje se bave 

mladima, udruženjima mladih i uspešnim pojedincima, ove godine odlučili su se za najstarije 

sugradjane.  
Volonteri i volonterke Kancelarije za mlade lično su uručili obezbedjenu pomoć, a imali su 

priliku da se druže sa korisnicima Doma za stare i razgovaraju o nekim budućim aktivnostima i 

podršci radu Gerontološkog centra. Kako naglašavaju saradnici Kancelarije za mlade, kroz svoje 

aktivnosti nastaviće i ubuduće da upoznaje mlade sa različitim, ne retko marginalizovanim 

grupama, što podrazumeva i organizaciju humanitarnih akcija, uz konstantnu edukaciju i 

poboljšanje položaja mladih. 
 

"Karavan kampova" danas u Sremskim Karlovcima 
 

U okviru projekta "Karavan kampova" Mladih istraživača Srbije predstavnici devet 

volonterskih servisa iz Češke, Slovačke, Francuske, Poljske, Grčke, Španije i Belgije posetiće danas 

u Sremskim Karlovcima međunarodni volonterski kamp "Sačuvajmo rit". "Karavan kampova" je 
međunarodna studijska poseta tokom koje će predstavnici volonterskim servisa iz šest evropskih 

zemalja obići 6 od ukupno 47 međunarodnih volonterskih kampova koji se ove godine organizuju 
širom Srbije uz podršku Ministarstva omladine i sporta. U periodu od 1. do 8. avgusta gosti će biti u 

prilici da se upoznaju sa tipski različitim kampovima na kojima se preko 120 međunarodnih i 

lokalnih volontera i volonterki bavi rešavanjem problema od javnog interesa. Osim današnje posete 

kampu u Sremski Karlovcima i jučerašnjeg obilaska programa u Deliblatu, "Karavan" će se 

pridružiti mladima i u Kusadaku, Kragujevcu, Kosjeriću i Obrenovcu. Mladi istraživači Srbije, 

povodom 40 godina postojanja, na "Karavanu" predstavljaju svoj omladinski volonterski program 
koji može poslužiti kao primer dobre prakse ne samo u zemlji već i u inostranstvu. Projekat 

"Karavan kampova" podržala je Evropska komisija kroz program Erazmus plus. 
 

Beograd: Izložba "Master 2016" u Muzeju primenjene umetnosti 
 

Izložba "Master 2016", na kojoj će biti predstavljeni radovi studenata pete godine osnovnih 

akademskih studija Fakulteta primenjene umetnosti, biće otvorena sutra u Muzeju primenjene 

umetnosti u Beogradu. Muzej primenjene umetnosti je svoje galerije tokom letnjih meseci 
rezervisao za studente Fakulteta primenjenih umetnosti i nakon diplomske izložbe studenata tog 

umetničkog fakulteta, tokom avgusta biće predstavljeni radovi studenata završne, pete godine 

akademskih studija. Izložba obuhvata 85 radova studenata generacije 2014/2015 sa sva tri 

studijaska programa FPU-a, a to su: Primenjena umetnost, Dizajn i Konzervacija i restauracija. 
Na izložbi su zastupljeni radovi sa sledećih modula: Zidno slikarstvo, Primenjeno vajarstvo, 

Unutrašnja arhitektura, Grafika i knjiga, Grafički dizajn, Fotografija, Animacija, Scenografija, 

Scenski kostim, Keramika, Tekstil, Industrijski dizajn, Konzervacija i restauracija slika i 
umetničkih dela na papiru, Konzervacija i restauracija skulptura i arheoloških predmeta. U katalogu 
izložbe dekan prof. Zoran Blažina napisao je: "Master su otključana vrata pred velikim 

očekivanjima, šansa da zvanje ne ostane reč koja lebdi, već da dobije željeni smisao ispunjen 

sadržajem. Ona podrazumeva uspešnu umetničku karijeru, neprekidno usavršavanje, karakter 

kredibilne ličnosti, radost dostignuća autentičnog kreativnog rukopisa pomešanu sa teretom 
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misionarske uloge posvećenika struke". Komesar izložbe  je docent FPU-a Zlatko Cvetković, 

arhitekta izložbe vanredni profesor FPU-a Tijana Sekulić, a postavka se može pogledati do 27. 

avgusta. 
 
 

Četvrtak,4.avgust 2016.  

 
Konkursi Ministarstva omladine i sporta 

 
Ministarstvo omladine i sporta Republike Srbije raspisalo je novi krug javnih konkursa za 

programe i projekte od javnog interesa u oblastima 
omladinskog sektora. Konkursi su otvoreni do 16. avgusta. 
U novom krugu otvorena su tri konkursa: 1. Javni konkurs 
za podršku jedinicama lokalne samouprave u sprovođenju 

omladinske politike na lokalnom nivou, 2. Javni konkurs za 
programe i projekte za sprovođenje ciljeva Nacionalne 

strategije za mlade i 3. Javni konkurs za razvoj i 
sprovođenje omladinske politike. 

Na konkursu za podršku jedinicama lokalne samouprave u sprovođenju omladinske politike 

na lokalnom nivou mogu da učestvuju lokalne samouprave koje imaju osnovanu kancelariju za 

mlade, u skladu sa članom 22. Zakona o mladima. Na konkursu za programe i projekte za 
sprovođenje ciljeva Nacionalne strategije za mlade i konkrusu za razvoj i sprovođenje omladinske 
politike mogu da učestvuju udruženja mladih, udruženja za mlade i njihovi savezi koji su 

registrovani na teritoriji Republike Srbije i upisani u Jedinstvenu evidenciju udruženja mladih koje 

vodi Ministarstvo omladine i sporta. 
 

Festival ekološkog pozorišta: Poziv za mlade kreativce 
 

Festival ekološkog pozorišta za decu i mlade (FEP), koji će se održati od 18. do 21. avgusta 

u Bačkoj Palanci, otvorio je poziv za mlade i talentovane umetnike i umetnice koji žele se predstave 

u okviru ovogodišnjeg festivala. Rok za prijavu je 16. avgust. Na konkurs pod nazivom "Možeš biti 

statista, al' usudi se da budeš artista" mogu da se prijave svi koji sviraju, igraju, recituju, pišu 

poeziju ili imaju neki drugi jedinstveni hobi koji bi želeli da predstave publici. Ovim konkursom 
FEP pruža jedinstvenu priliku mladim, kreativnim ljudima da publici ovogodišnjeg festivala pokažu 

ono u čemu su najbolji, ali i da se uključe u kreiranje programa FEP-a. Zainteresovani mogu da se 
prijave popunjavanjem prijave. "Festival ekološkog pozorišta za decu i mlade" ove godine biće 

održan 22. put, a program će se realizovati u odmaralištu Crvenog Krsta "Bagremara" u Bačkoj 

Palanci. Više informacija o festivalu može se pronaći na sajtu i zvaničnoj Facebook stranici. 
 

Koncert Jelene Soro i Olivera Ilievskog danas u Novom Sadu 
 

U Svečanoj sali Gimnazije "Jovan Jovanović Zmaj" danas u 19.30 časova koncert će održati 

oboistkinja Jelena Soro i harmonikaš Oliver Ilievski. Oliver i Jelena sarađuju već više od četiri 

godine, a trenutno nastupaju kao duo sa dva projekta: PostArt Ensemble (autorska muzika Jelene 
Soro) i Natemago (tradicionalna muzika sa prostora Balkana) koja će predstaviti večeras, navodi se 

u pozivu. 
Jelena Soro je poreklom iz Novog Sada a već deset godina živi i deluje u Ljubljani. Muzičku 

akademiju je završila u Ljubljani i dalje se usavršavala u Beču. Primljena je na Berklee College of 

Music - Master program, gde u septembru nastavlja školovanje. Iza nje su dva CD-a autorske 

https://www.facebook.com/fepbp
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muzike, četiri samostalne turneje po srednjoj Evropi kao i sarađivanje na albumima slovenačkih 

muzičara od klasike, jazz-a do etno muzike. 
Oliver Ilievski je poreklom iz Makedonije a trenutno živi u Kralju. Školovao se na 

Konzervatorijumu za muziku i balet u Ljubljani. Harmoniku je izučavao u okvirima klasike i etno 

muzike i preko deset godina je sarađivao sa brojnim makedonskim i srpskim folklornim društvima 

sa kojima je koncertirao po celom svetu. Pored kvalitetne muzičke karijere Oliver je diplomirani 
sociolog i uskoro Master kulturologije. Ulaz na koncert je slobodan, a svi koji su u mogućnosti 

mogu priložiti dobrovolji prilog koji će biti iskorišćen za pokrivanje školarine Jelene Soro na 

Berklee College of Music. 
 

Petak,5. avgust 2016.  

 
Ombudsman: Priznati kao tačan sporni odgovor 

 
Zaštitnik građana preporučio je Ministarstvu prosvete i Zavodu za vrednovanje kvaliteta 

obrazovanja i vaspitanja da priznaju kao tačan sporni odgovor 

na pitanje u kombinovanom testu učenicima koji su to rešenje 

zaokružili. Naime, Zavod za vrednovanje kvaliteta obrazovanja 
je objavio Zbirku zadataka iz biologije, geografije, istorije, 
fizike i hemije za završni ispit u osnovnom obrazovanju i 

vaspitanju koja je sadržala grešku u rešenju zadatka iz fizike, a 
koji se pojavio na kombinovanom testu, te su mnoga deca, 
rukovodeći se odgovorima iz Zbirke, zaokružila netačan odgovor. 

Ombudsman je ustanovio da su Ministarstvo i Zavod načinili propust u radu tako što, nakon 

saznanja da Zbirka sadrži grešku u rešenju zadatka iz fizike, a da je greška u rešenju u Zbirci 

predstavljena na kombinovanom testu kao jedan od ponuđenih odgovora, nisu obezbedili da se 

otklone ili umanje štetne posledice propusta po učenike koji su ponuđeni odgovor zaokružili u 

dobroj veri da je istovetno rešenje u Zbirci - tačno. Kako se navodi, ministarstvo je načinilo propust 

u radu jer, nakon saznanja da Zbirka sadrži grešku, nije izvršilo nadzor nad radom Zavoda i 

preduzelo mere radi utvrđivanja odgovornosti, umanjenja posledica propusta u radu Zavoda i 
uspostavljanju mehanizama koji će sprečiti ponavljanje propusta u budućnosti. Zato je ombudsman 
dao preporuke u kojima se, između ostalog navodi da će Zavod i Ministarstvo priznati kao tačan 

sporni odgovor na kombinovanom testu iz prirodnih i društvenih nauka učenicima koji su to rešenje 

zaokružili. 
Ombudsman je dao preporuku i da Ministarstvo revidira uspeh učenika na završnom 

ispitu.U preporukama se navodi i da Ministarstvo omogući upis učenika u skladu sa novim brojem 

poena, ne dirajući u status učenika koji su već upisani.  
Preporuka ombudsmana je i da Zavod sprovede postupak i utvrdi razloge za načinjeni 

propust, kao i da utvrdi odgovornosti za načinjeni propust, a prema odgovornima preduzme 

odgovarajuće mere. U preporakuam stoji i da se Zavod javno izvini učenicima i njihovim 

roditeljima zbog načinjenog propusta, a da Ministarstvo preduzme aktivnosti i mere u okviru svojih 

zakonom propisanih nadležnosti i izvršiti nadzor nad radom Zavoda podom konkretnog slučaja i 

postupanja po preporukama Zaštitnika građana. Ombudsman je preporučio i da Ministarstvo i 

Zavod preduzmu aktivnosti i mere u cilju pronalaženja novih i unapređenja postojećih mehanizama 

za proveru zbirki za pripremu završnog ispita, a kojima bi se greške mogle blagovremeno uočiti, a 

učenici pravovremeno obavestiti. 
U Ministarstvu prosvete rečeno je Tanjugu da će u zakonskom roku odgovoriti na preporuke 

zaštitnika građana. 
 

Kako primeniti projekat za primenu nauke u privredi 



49 
 

 
Preko tri miliona evra, to su sredstva koja su na raspolaganju ukoliko imate konkretan 

projekat za primenu nauke u privredi.  Ukoliko ste zainteresovani, obratite se Republičkom fondu 

za inovacione delatnosti.  https://www.youtube.com/watch?v=-FWtC4b7XNc  
 

Polovni udžbenici tri-četiri puta jeftiniji 
 

Kupovina udžbenika pred školsku godinu predstavlja dodatni izdatak u kućnom budžetu i 

izaziva večitu dilemu roditelja - da li kupiti polovne ili nove 
udžbenike. Razlika u ceni između novih kompleta udžbenika 

i polovnih je za neke razrede trostruka. Spram toga, roditelji 
biraju gde će ih kupiti. Dok jedni ističu da se za razliku od 

novih udžbenika, koji koštaju oko 15.000 dinara, polovni 

mogu kupiti i za 3.000-3.500, drugi kažu da se nešto mora i 

kupiti poput radnih listova, jer su već popunjeni. U Jevrejskoj 
ulici, u kojoj se prodaju polovni udžbenici, potražnja je više nego velika. O tome govori radno 

vreme prodavaca - od 8 ujutro do 8 uveče. "Povećao se broj roditelja u odnosu na prethodnu godinu. 

Bilo ih je i tokom juna, jula, a sada se sve više povećava broj. Za osnovnu školu cene udžbenika su 

od 250 dinara dok se za srednju kreću do 500 dinara", kaže prodavačica Ksenija Buljaš. Iako je na 
tržištu preko 70 izdavača udžbenika, iz Zavoda za udžbenike kažu da je u njihovim knjižarama 

potražnja za novim knjigama i dalje zadovoljavajuća. "Već nekoliko godina cene, što se Zavoda za 

udžbenike tiče, apsolutno su iste. Čak smo neke cene i snizili. Jasna nam je situacija kakva je, 

gledamo gde god možemo da to bude prihvatljivije. Cene nekih kompleta su niže, ali sve u svemu 

ništa nije poskupelo. Oko 7.000 su kompleti za niže razrede, a sedmi je najskuplji tu oko 16.000-
17.000", kaže Dobrila Jovičić; pomoćnica direktora prodaje "Zavoda za udžbenike". Kako biste 
izbegli septembarske gužve, a znate nazive izdavača i imate spisak udžbenika, krenite u nabavku. 
https://www.youtube.com/watch?v=u3raPDqN0Go  
 

Opušteni četvrtak na Štrandu 
 

Druga radionica u okviru "Opuštenog četvrtka", u organizaciji Udruženja "Mame 

Novosađanke", održana je sinoć na Štrandu. Prenosimo vam deo atmosfere. U pauzama između 

šetnji, kupanja i sunčanja, mali Novosađani proveli su zabavno po podne kao učesnici kreativne 

glumačke radionice. "Dovela sam svoju ćerku i njenu najbolju drugaricu, njih dve imaju po osam 

godina, i smatram da će njima biti interesantno malo i da glume i da nauče kako se učestvuje u 

predstavama, i da se što kažu obrazuju na neki način s obzirom da je ovo i edukativnog karaktera", 
kaže Jelena Nenadović. 

"Mališani zaista od malih nogu vole da se uživljavaju u druge uloge, i taj svet glume i 

pozorišta im je uvek fascinantan i intrigantan. I eto, želeli smo da im približimo pozorište, da im 

približimo lutke, u pitanju su lutkarske predstave, da možda malo savladaju ako su eventualno 

sramežljivi, ako imaju tremu od javnog nastupa, da prepoznaju možda neki svoj talenat", veli 

Svetlana Bogićević, PR udruženja "Mame Novosađanke" . 
I dok su najmlađi uživali u improvizovanom teatru na otvorenom, roditelji su mogli da se 

besplatno konsultuju sa psihologom o svim nedoumicama u vezi sa vaspitanjem dece. "Ono što 

roditelji često pitaju jeste da li da ga previše hvalimo, da li da ga previše kaznimo, koliko je 

dovoljno, u kom momentu, kako reći, kako saopštiti zahteve, da li će u skladu sa uzrastom deteta 

znati da ispuni naše zahteve", navela je Dragana Milošev, psihološkinja. 
Opušteni četvrtak na Štrandu trajaće do kraja leta, a za naredni period najavljeni su i časovi 

fitnesa, plesa, kao i kreativne Lego radionice. https://www.youtube.com/watch?v=deqwAEcd1cg  
 

Lekari iz Vojvodine fluorografisali srednjoškolce u Pazaru 

https://www.youtube.com/watch?v=-FWtC4b7XNc
https://www.youtube.com/watch?v=u3raPDqN0Go
https://www.youtube.com/watch?v=deqwAEcd1cg
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Novi Pazar ima najveću incidencu tuberkuloze pa je zajedničkom akcijom Pokrajinskog 

sekretarija za zdrastvo i Instituta za plućne bolesti Vojvodine u tom gradu sprovedeno 

fluorografisanje dece srednjoškolskog uzrasta i na sreću nije pronađen nijedan slučaj ove zarazne 

bolesti koja se prenosi kontaktom. Kako je Tanjugu rekao pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran 
Gojković akcija je izvedena od 18. do 22. jula, a zbog pojave više obolelih od tuberkuloze među 

učenicima. Zajednička akcija izvedena je uz posredovanje Ministarstva zdravlja koje je stupilo u 

kontakt sa Pokrajinskim sekretarijatom za zdravstvo, pa je u saradnji sa Institutom za plućne bolesti 

Vojvodine u Sremskoj Kamenici sprovedena urgentna fluorografska akcija na području Novog 

Pazara u okviru koje je pregledano više stotina dece srednjoskolskog uzrasta. (→Press Clipping) 
 

Kikinda: Međunarodni kamp za srednjoškolce 
 

Narodni muzej u Kikindi, u saradnji sa norveškim gradom Narvikom i tamošnjim muzejom, 

organizovao je Međunarodni kamp za srednjoškolce. 

Projekat pod nazivom "Sećanje nas vodi napred" 

finansirala je Evropska unija sa 11.000 evra, a tema je 
ratno nasleđe i jugoslovenski internirci u Norveškoj. 

Tokom kampa, omladinci će se baviti razbijanjem 

predrasuda i saznati kako na osnovu ratne prošlosti graditi 

bolju budućnost. 
Više od 50 kikindskih interniraca poslato je u norveške logore tokom Drugog svetskog rata, 

a samo njih četvorica vratila su se živa. Danas, 70 godina kasnije, 25 srednjoškolaca iz Norveške, 

Poljske, Francuske i Srbije boravi u Kikindi kako bi se tokom devet dana dotakli teme logoraša i 

istraživali ratno nasleđe koje povezuje pomenute zemlje.  
https://www.youtube.com/watch?v=fNo5iJDyiC0  
 

Džem sešn večeras na Brod Teatru 
 

Na Brod Teatru Studentskog kulturnog centra Novi Sad večeras sa početkom u 21 čas biće 

održan Džem sešn u organizaciji Kulturnog centra Novog Sada i Letnje džez akademije. Letnja 
džez akademija Novi Sad - Dortmund uspešno je završena prošlog meseca. Više od 70 polaznika 

tokom trajanja programa predstavili su se novosadskoj publici na nastupima koji su organizovani na 
brodu Zeppelin i Galeriji I.T.D. na Petrovaradinskoj tvrđavi. Na večerašnjem koncertu učestvovaće 

Haus bend u sastavu Igor Molnar - bas gitara, Filip Čapo - klavijature i Dimitrije Mojsijević - 
bubnjevi, kao i novosadski džez muzičari i polaznici Letnje džez akademije. 
 

Sombor: Stručno usavršavanje mladih u primeni kompozitnih materijala 
 

Aero klub "Sombor" danas i sutra, 5. i 6. avgusta, održaće prve dve radionice u okviru 

programa stručnog usavršavanja mladih u primeni kompozitnih materijala. Radionice će se odvijati 

u prostorijama Aero kluba u Domu udruženja organizacije tehničke kulture u Somboru, a na prva 

dva susreta osmoro momaka imaće priliku da čuje teorijsko predavanje o hemijskim i fizičkim 

svojstvima kompozitnih materijala. 
U nastavku programa polaznike očekuje i praktična obuka, u okviru koje će izrađivati 

delove za vazduhoplovne modele. Za sve učesnike koji prođu ovu obuku, Aero klub će pripremiti 

adekvatne sertifikate, prenosi portal www.mladisombora.rs. Kompozitni materijali su materijali koji 
nastaju kombinacijom dva ili više materijala sa različitim fizičko-mehaničkim osobinama. Ovako 

dobijeni materijali pokazuju najbolja svojstva svojih komponenti, što im pruža mogućnost široke 

primene. Koriste se u avionskoj, automobilskoj i elektronskoj industriji, kao i u medicini, 
građevinarstvu u drugo.  

https://www.youtube.com/watch?v=fNo5iJDyiC0
http://www.mladisombora.rs/2016-05-09-17-41-16/lap-za-mlade-vesti/item/404-05-avgust-aeroklub-sombor-strucno-usavrsavanje-mladih-u-primeni-kompozitnih-materijala
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Projekat "Stručno usavršavanje mladih u primeni kompozitnih materijala" podržao je grad 

Sombor, kroz gradski konkurs Lap za mlade 2016. 
 

"Global Village" u Novom Sadu 
 

Studentska organizacije "AIESEC Novi Sad" u subotu 6. avgusta, u Tržnom centru Big u 

Novom Sadu, organizuje "Global Village" - jedinstveni 
sajam kultura u okviru koga će se predstaviti 19 zemalja 

sveta. Oko 30 mladih koji volontiraju u Novom Sadu u 
okviru različitih AIESEC-ovih projekata u periodu od 17 
do 20 časova predstaviće posetiocima svoju kulturu, 

običaje, hranu i muziku. Svi zainteresovani imaće priliku 

da ih upoznaju, saznaju više o zemljama iz kojih dolaze i 

uživaju ritmovima i ukusima iz celog sveta - od Brazila 
do Kine. Cilj događaja je da se uklone geografske barijere, da se apeluje na toleranciju i poštovanje 

različitosti i predstave sličnosti, razlike i povezanosti različitih kultura, navodi se u pozivu.  
AIESEC je globalna mreža mladih lidera uzrasta do 30 godina koji teže da unapređuju sebe i 

zajednicu oko njih. Organizacija obuhvata 126 zemalja i teritorija i svaki aspekt AIESEC aktivnosti 
vođen je isključivo od strane studenata i mladih diplomaca. Organizacija obuhvata 126 zemalja i 
teritorija i svaki aspekt AIESEC aktivnosti vođen je isključivo od strane studenata i mladih 

diplomaca. 
 

Subota,6.avgust 2016.            

 
Akademija umetnosti: Novi master program "Primenjeno pozorište" 

 
Akademija umetnosti Univerziteta u Novom Sadu pokreće master akademske studije na 

departmanu Dramskih umetnosti, a osnov ovog programa biće predmet Primenjeno pozorište koji 
polaznike treba da osposobi da u svom radu upotrebljavaju metode drame, pozorišta, forum teatra i 

druge metode interaktivnog pozorišta. Program je namenjen kako nastavnicima koji predaju na 
svim nivoima obrazovanja, tako i dramskim umetnicima koji žele da rade sa svim vrstama 
kreativnih dramskih grupa. 

Studijski program ostavlja mogućnost izbora predmeta, u skladu sa potrebama i namerama 

polaznika i polaznica. Profesor glavnog predmeta biće gostujuća profesorka Hristina Muratidu, 

glumica i magistar primenjenog pozorišta. Akademije umetnosti.vRad će biti u velikoj meri 

praktičan, tako da će sve tehnike i metode polaznici moći sami da isprobaju, kako bi ih u budućnosti 

što lakše preneli drugima. Raspored nastave biće prilagođen potrebama studenata, posebno ukoliko 
su zaposleni: radiće se vikendom, u večernjim satima ili za vreme školskih raspusta.  

Master studije iz primenjenog pozorišta su savremeno oblikovane i garantuju polaznicima 

uključenje u najmodernije trendove rada sa decom i mladima. Master studije traju dva semestra i 
nose 60 ESPB. Mogu ih upisati osobe koje su u prethodnom akademskom školovanju sakupila 

najmanje 180 ESPB. 
Obaveštenja o prijemnom ispitu, koji je predviđen za septembar, kao i sve druge 

informacije, biće blagovremeno istaknute, kaže se u saopštenju. Dodatne informacije mogu se 
pronaći na zvaničnoj Facebook stranici kao i putem mejla primpozorište@gmail.com. 
 
 

Nedelja,7. avgust 2016.   
 

https://www.facebook.com/events/1660812224239884/
http://aiesec.org.rs/
https://www.facebook.com/Primenjeno-pozoriste-252438201547930/
mailto:primpozorište@gmail.com
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Đaci ubuduće bez jesenjeg raspusta 
 

Na osnovu Pravilnika o kalendaru za osnovne i srednje škole za školsku 2016/2017. godine 

učenici će imati jedan raspust manje, odnosno neće imati jesenji 

raspust Novim Kalendarom Ministarstva prosvete ukinut je krаtаk 

jesenji rаspust koji su učenici rаnije imаli u novembru. U toku 

školske godine učenici imаju zimski, prolećni i letnji rаspust.  
Prvo polugodište počinje u četvrtаk, 1. septembrа, а 

zаvršаvа se 27. jаnuаrа 2017. godine. Drugo polugodište trаje od 

13. februаrа do 30. mаjа zа učenike osmog rаzredа, odnosno do 13. junа zа đake od prvog do 

sedmog rаzredа. 
Za mаturаnte gimnаzija školska godina zаvršаvа se 23. mаjа, za đаke zаvršnih rаzredа 

trogodišnjih i četvorogodišnjih srednjih stručnih školа 30. mаjа, а za sve ostаle srednjoškolce 20. 

junа. 
Zimski rаspust biće i ove školske godine podeljen nа dvа delа. Prvi deo počinje u sredu, 4. 

jаnuаrа 2017. godine, а zаvršаvа se u petаk, 6. jаnuаrа 2017. godine, dok drugi deo počinje u 
ponedeljаk, 30. jаnuаrа 2017. godine, а zаvršаvа se u petаk, 10. februаrа 2017. godine.  Prolećni 

rаspust počinje u četvrtаk, 13. аprilа 2017. godine, а zаvršаvа se u ponedeljаk, 17. аprilа 2017. 

godine. Letnji rаspust počinje u sredu, 14. junа 2017. godine, а zаvršаvа se u četvrtаk, 31. аvgustа 

2017. godine. 
Pravilnik o kalendaru za osnovne i srednje škole za školsku 2016/2017. godine stupio je na 

snagu 1. jula 2016. godine. 
 

Konkurs za istraživačke radove na temu prekogranične saradnje 
 

U okviru druge faze projekta za jačanje kapaciteta institucija za prekograničnu saradnju 

(CBIB+) koji finansira EU, otvoren je nagradni konkurs za istraživačke radove na temu 

prekogranične saradnje između zemalja korisnica za koju su sredstva izdvojena iz Instrumenta za 

pretpristupnu pomoć (IPA 2007-2013). Osim što će biti nagrađeni, tri najbolja rada će o trošku 

druge faze projekta CBIB+ biti objavljena u naučnim časopisima koji se izdaju u zemljama iz kojih 

dolaze njihovi autori/autorke. 
Takođe, autori i autorke najboljih radivo biće pozvani na učešće u Regionalnom 

konsultativnom forumu na kom će predstaviti svoje radove, objavljeno je na sajtu Delegacije 
Evropske unije u Republici Srbiji. Pravila konkursa, obrazac za prijavljivanje i druge informacije u 
vezi sa konkursom su objavljene na internet stranici projekta. Rok za podnošenje radova je do 

ponoći 23. januara 2017. po srednjeevropskom vremenu pri čemu će se kao datum slanja prijave 

uzimati vreme kada je poslata elektronska pošta. Sve prijave poslate nakon navedenog roka neće 

biti uzete u razmatranje, kaže se u saopštenju. 
 

Prijave za deseti Sony World Photography Awards 
 

Sony World Photography Awards 2017, najveće takmičenje u oblasti fotografije, otvoreno 

je za radove profesionalnih fotografa i amatera iz celog sveta. Autori i autorke mogu besplatno da 
prijave svoje radove u bilo kojoj od četiri kategorije konkursa – profesionalna, otvorena, za mlade 
fotografe (od 12 do 19 godina) i za studente fotografije. Fotografi iz iste zemlje se automatski 
kvalifikuju za Nacionalnu nagradu te zemlje, prenosi portalmladi.com. Detaljnije informacije o 
svakoj kategoriji, uslovima i načinu prijave, kao i informacij o datumu do kada je moguća prijava 

radova za svaku kategoriju, mogu se pronaći na zvaničnom sajtu www.worldphoto.org. Sony World 
Photography Awards nudi brojne pogodnosti za pobednike, među kojima su: najnovija Sony 

digitalna oprema, novčane nagrade za najbolje radove, izlaganje na izložbi Sony World 

http://portalmladi.com/otvorene-prijave-za-jubilarni-deseti-sonyworldphotographyawards
https://www.worldphoto.org/sony-world-photography-awards
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Photography Awards u Londonu, predstavljanje fotografije u godišnjoj publikaciji 

takmičenja i drugo. Imena finalista i finalistkinja takmičenja Sony World Photography Awards 

2017 biće objavljena 28. februara 2017. godine, pobednici otvorene kategorije i dobitnici 

Nacionalnih nagrada biće poznati 28. marta, a svi ostali pobednici 20. aprila 2017. godine. Radovi 
finalista i pobednika biće predstavljeni na postavci u galerijskom prostoru Somerset House u 

Londonu, koja će trajati od 21. aprila do 7. maja 2017. godine. 
 

Folklor večeras na brodu "Cepelin" 
 

Večeras sa početkom u 20.30 na brodu "Cepelin" počeće zajednički koncert folklornog 

ansambla "Sveti Sava - Oplenac" iz Misisauge u Kanadi i predizvođačkog folklornog ansambla 

AKUD "Sonja Marinković" iz Novog Sada. Folklorni ansambl "Sveti Sava – Oplenac" deluje već 

više od tri decenije pri Hramu Sabora svih srpskih svetitelja u Misisaugi sa ciljem negovanja srpske 
kulture, jezika i tradicije, a u njemu deluje više od sto pedeset dece i mladih izvođača, pevača, 

igrača i muzičara, koji rade pod rukovodstvom iskusnih koreografa Dragana Maklenova i Jovane 

Stojanović. 
Članovi Folklornog ansambla "Sveti Sava – Oplenac" na svom nastupu u Novom Sadu 

predstaviće se izvođenjima narodnih pesama i igara iz Niša, Kladova, Pomoravlja i Pirota. Uz goste, 
mlade folkloraše iz Kanade, na koncertu na brodu "Cepelin" nastupa i mladi predizvođački folklorni 

ansambl AKUD "Sonja Marinković", pod umetničkim rukovodstvom Aleksandra Madžarevića, na 

čijem programu su izvođenja šopskih pesama i spletom pesama, igara i žetelačkih običaja iz Srema. 
 
 

Nisam devojka koja je spavala sa profesorom 
 

Knjigom “Trofeji” u kojoj opisuje intimne odnose profesora i maloletne učenice, bivša 

učenica Saobraćajne škole iz Zemuna Tamara Marinković podigla je 

pravu buru, a danas je ponovo uzburkala javnost tvrdnjom da ona nije 
“ta učenica“, ali i da svako može da se pronađe u toj knjizi. Tamara u 
knjizi kojoj opisuje seksualne odnose između 17-godišnje učenice 

koju je nazvala Nataša i profesora pod imenom Saša Arsić. U javnosti 

je odmah počela da kruži priča kako je Nataša, zapravo sama Tamara, 

profesor jedan od njenih predavača u srednjoj školi koju je pohađala. 
Čak je i Ministarstvo prosvete najavilo da će da ispota celu stvar. 

Gostujući u jutarnjem programu televizije Pink, ona je, 

međutim rekla da ona nije glavna junakinja knjige, kao i da su 

događaji o kojima je pisala potpuno izmišljeni. - To je isključivo 

umetničko delo i plod mog umetničkog doživljaja. Nikoga nisam 

opisala, to su moji, izmišljeni likovi. Ako se neko pronašao, to nije 

moj problem, nego njihov. U knjizi nigde ne piše da je u pitanju Saobraćajna škola - rekla je 
Tamara i dodala: “Ja pišem kratke priče od 12 godine. Prošle godine sam odlučila da napišem 

roman i napisala ga, a najviše je na mene uticala knjiga ‘Una’ Mome Kapora.” Tamara, ipak, veruje 
da svako može da se pronađe u knjizi, ali ponavlja da ona nije Nataša. (→Press Clipping) 

Ponedeljak,8.avgust 2016. 
 

Naukom neće imati ko da se bavi  
 

Asistent na ETF-u Dražen Drašković kaže da je zabrinut ko će se baviti obrazovanjem i 

naukom u Srbiji ako trenutno ostanu uvakva ulaganja u nauku. - Bojim se da će mnogi otići u 
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industriju. Nama se dešava da docenti, koji su doktorirali odu sa fakulteta u privredu, jer su početne 

plate tri do četiri puta veće nego u nastavi - rekao je Drašković za TV Pink. On je dodao da fakulteti 
ne mogu da zadrže najbolje studente jer su , kako kaže, plate saradnika u nastavi 40.000 dinara iz 
dva dela. Elektrotehnički fakultet, kako kaže, osim kadrova problem ima i sa nedostatkom 

računarske opreme, ali i nedostatkom prostora.- "Država nam je dodelila zgradu bivše Lola 

korporacije, imali smo uslova da se proširimo, međutim, sada su nam oduzeli taj prostor i mi smo 

dobili samo jedan sprat, koji nije dovoljan - rekao je on i kao dobar primer planskog razvoja 
obrazovanja naveo model Irske, koja se pre 25 godina opredelila za razvoj poljoprivrede i IT 
tehnologija. 

Profesor Matematičke gimnazije Miroljub Albijanić istakao je da svaka generacija te škole 

ima 100 učenika, da desetak njih upišu svetske univerzitete i tamo nastavljaju da rade, a da veliki 

broj njih upiše fakultete u Srbiji, te kada završe jedan broj njih ode u inostranstvo. - Odliv mozgova 
je loš, ali oni ipak ostaju u nekom kontaktu sa zemljom. Bivši učenici Matematičke gimnazije 

dolaze povremeno u Srbiju, drže predavanja u gimnaziji i na fakultetima - rekao je Albijanić. 
 

Kupovina udžbenika, muka roditeljska 
 

Kupovina udžbenika pred školsku godinu predstavlja dodatni izdatak u kućnom budžetu i 

izaziva večitu dilemu roditelja- da li kupiti polovne ili 
nove udžbenike. Razlika u ceni između novih kompleta 
udžbenika i polovnih je za neke razrede trostruka. Spram 

toga, roditelji biraju gde će ih kupiti. U Jevrejskoj ulici, u 
kojoj se prodaju polovni udžbenici njihova potražnja više 

nego velika. O tome govori radno vreme prodavaca koje 
je od 8 ujutro do 8 uveče. "Povećao se broj roditelja u 

odnosu na prethodnu godinu. Bilo ih je tokom juna, jula, a 
sada ih je sve više. Za osnovnu školu cene udžbenika su od 250 dinara dok se za srednju kreću do 

500 dinara", kaže Ksenija Buljaš.  
Iako je na tržištu preko 70 izdavača udžbenika, iz Zavoda za udžbenike kažu da je u 

njihovim knjižarama potražnja za novim knjigama i dalje zadovoljavajuća. "Već nekoliko godina 

cene su, što se Zavoda za udžbenike tiče, apsolutno iste. Čak smo neke i snizili. Jasno nam je kakva 

situacija, gledamo da cene budu prihvatljivije. 7.000 su niži razredi, a sedmi je najskuplji tu oko 

16.000-17.000", kaže Dobrila Jovičić, pomoćnica direktora prodaje "Zavoda za udžbenike". 
Kako biste izbegli septembarske gužve, a znate nazive izdavača i imate spisak udžbenika 

krenite već danas po njih. https://www.youtube.com/watch?v=bWhs1TnUmMo  
 

Vršac: Konkurs za projekte neformalnih i formalnih grupa mladih 
 

Divac omladinski fond ima otvoren poziv za podršku projektima neformalnih i formalnih 

grupa mladih iz gradova Vršac i Užice i opština Lazarevac, Blace, Vladičin Han, Prijepolje i 

Kuršumlija. Rok za prijavu je 15. avgust. Pravo učešća na konkursu imaju formalne i neformalne 

grupe mladih od 15 do 30 godina, sa minimum pet članova i članica, koji žive na teritorji 

gradova/opština u kojima se program realizuje. Putem konkursa biće podržani projekti vrednosti do 

100.000 dinara koji imaju za cilj poboljšanje života mladih u najrazličitijim oblastima: kulture, 
sporta, zdravlja, bezbednosti, zapošljavanja, obrazovanja, aktivizma i volonterizm, kaže se u 

pozivu.  Projekti treba da budu originalni, zanimljivi i korisni i da podstiću druge mlade da se 

uključe i budu aktivni članovi sredine u kojoj žive.  
Program podrške Divac omladinskog fonda podstiče mlade da podršku za realizuju svojih 

ideja dobiju i od zajednice - u uslugama, robi i/ili finansijskim sredstvima. Podrška mora iznositi 

najmanje 50 procenata od ukupne vrednosti traženog iznosa od Divac omladinskog fonda. Sve 
predviđene aktivnosti mogu se realiizovati od 15. septembra do 30. novembra 2016. godine. 

https://www.youtube.com/watch?v=bWhs1TnUmMo
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Detaljnije informacije o uslovima, potrebnoj dokumentaciji i načinu prijave, kao i prijavni 

obrazac, mogu se pronaći na sajtu www.stvarnovazno.org. Svaki Divac omladinskim fondom 
upravlja deset članica i članova, mladih ljudi iz lokalne zajednice, koji imaju ulogu Odbora koji 

raspisuje konkurse i odlučuje o finansiranju projekata neformalnih i formalnih grupa mladih sa 
teritorije te opštine. Projekat realizuje Fondacija Ana i Vlade Divac u saradnji sa opštinama i uz 

podršku Američke agencije za međunarodni razvoj (USAID). 
 

Kikinda: Obuka iz oblasti moderne poljoprivrede i prehrambene industrije 
 

Grad Kikinda, u okviru projekta "Partnerstvom do profesionalnog ostvarenja mladih", 
otvorio je konkurs za mlade nezaposlene osobe koja žele da prođu desetodnevnu obuku i radnu 

praksu iz oblasti moderne poljoprivrede i prehrambene industrije. Prijave su otvorene do 15. 
avgusta. Na konkurs mogu da se prijave nezaposlena lica do 30 godina starosti sa teritorije grada 
Kikinde, koja se nalaze na evidenciji Nacionalne službe za zapošljavanje. Projektom je predviđeno 

da 20 mladih prođe obuku iz oblasti moderne poljoprivrede i prehrambene industrije, u trajanju od 
deset dana. Nakon završenih teorijskih obuka, 10 njih će biti upućeno na tromesečnu radnu praksu 

kod odabranih mentorskih preduzeća. 
Radna praksa će biti finansirana od strane projekta u bruto iznosu od 24.000,00 dinara, a 

mlada nezaposlena lica će imati priliku da teorijski stečena znanja primene u praksi, dodatno 

unaprede svoje kompetencije i steknu stalno zaposlenje. Kroz kombinaciju teorijskih i praktičnih 

programa obuka, projekat teži da doprinese smanjenju dugoročne nezaposlenosti u regionu, putem 

razvijanja i implementacije mehanizama za podizanje kapaciteta i zapošljivosti mladih, odnosno 

povećanja usklađenosti znanja, veština i kompetencija nezaposlenih sa potrebama tržišta rada. 
Popunjene prijave mogu se poslati putem mejla vesna.danic@nsz.gov.rs ili doneti lično na adrese: 

Trg srpskih dobrovoljaca 12 - kancelarija broj 90 i Dositejeva 24 - Nacionalna služba za 

zapošljavanje. Dodatne informacije o konkursu mogu se dobiti putem mejla 
zoran.ciculic@kikinda.org.rs. 

Projekat "Partnerstvom do profesionalnog ostvarenja mladih" grad Kikinda ralizuje u 
partnerstvu sa Regionalnim centrom za društveno-ekonomski razvoj – Banat i opštinom Novi 

Bečej, a uz finansijsku podršku Ministarstva omladine i sporta Republike Srbije. 
 

Utorak,9.avgust 2016. 
 

Prosvetarima smanjili plate -  zbog greške 
 

Zaposlenima u prosveti prva polovina julske plate, koju su dobili krajem prošle nedelje, 

smanjena je u nekim slučajevima i do 3.000 dinara. U mesecu kada je Aleksandar Vučić 

najavljujući program nove Vlade rekao da prosveta i obrazovanje zauzimaju važno mesto, 

radnicima u prosveti stigle su tanje koverte i to bez ikakvog obrazloženja. Kako nezvanično 

saznajemo, radi se o grešci u obračunu koju je načinilo Ministarstvo prosvete, na čelu sa odlazećim 

ministrom Srđanom Verbićem. Ministarstvo je platu računalo po koeficijentu kao kada su prosvetari 

bili u štrajku, iako prošle godine u njemu nije učestvovala većina zaposlenih u prosveti. (→Press 

Clipping) 
 

Nezakonito umanjenje uz sledeću platu 
 

"Blic" je pitao Ministarstvo prosvete da li će zaposlenima u školama sledeća plata biti 

uvećana za iznos koji im je sada zakinut. Iz Ministarstva su nam nezvanično odgovorili: "Tako bi 

trebalo da bude". 
 

http://www.stvarnovazno.org/konkurs2016
mailto:vesna.danic@nsz.gov.rs
mailto:zoran.ciculic@kikinda.org.rs
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Univerzitet u Novom Sadu među hiljadu najboljih na svetu 
 

Univerzitet u Novom Sadu je u najnovijem izdanju svetske rang liste univerziteta 
Vebometriks, rađenom u julu, zauzeo 886. mesto i to u konkurenciji od 24.000 visokoobrazovnih 
institucija iz celog sveta, saopštila je danas ta institucija. Kako se navodi, Novosadski Univerzitet 
tako se našao u prvih hiljadu u svetu po vidljivosti, prisutnosti, otvorenosti i izvršnosti. Što se tiče 

pozicije u Evropi, Univerzitet u Novom Sadu je na 389. mestu u konkurenciji 6.023 univerziteta i 
na 38. mestu u regionu Centralne i Istočne Evrope u konkurenciji 3.039 univerziteta. Beogradski 
univerzitet je na ovoj listi na 536. mestu. Među prvih 50 rangiranih univerziteta, 40 je iz SAD. 

Vebometriks je svetski priznata rang lista univerziteta koja se ažurira dva puta godišnje od 

Sajbermetriks laboratorija Španskog nacionalnog istraživačkog saveta. Cilj indikatora u 
metodologiji Vebometriksa je pružanje sveobuhvatne procene globalnog učinka pojedinačnih 

univerziteta na osnovu njihovih aktivnosti i rezultata prisutnih na internetu, a meri se i njihova 
relevantnost i uticaj. Vebometriks pozicija univerziteta zavisi od obima i kvaliteta dostupnog 
sadržaja koje ta akademska ustanova proizvede, od visoko citiranih veb publikacija do svih drugih 

sadržaja koji uključuju izveštaje, konferencije, teze, seminare, digitalne biblioteke, i druge 

publikacije. https://www.youtube.com/watch?v=8r6S-HwQlYs  
 

Verbić: Netačan odgovor neće biti priznat 
 

Ministar prosvete, nauke i tehnološkog razvoja Srđan Verbić izjavio je danas, posle sastanka 

sa ombudsmanom Sašom Jankovićem, da ne može da uvaži sve njegove 
preporuke koje se odnose na priznavanje netačnog odgovora na zadatku iz 

fizike na završnom ispitu za školsku 2016/2017. "Duboko uvažavajući 

instituciju i argumente Zaštitnika građana, konstatujem da Ministarstvo 

prosvete, nauke i tehnološkog razvoja nije u mogućnosti da uvaži sve njihove 

preporuke", rekao je Verbić. On je, kako se navodi u saopštenju, dodao da je 

Ministarstvo spremno da prihvati preporuke koje se tiču unapređivanja 

procedura završnog ispita, kao i nadzora nad radom institucija obrazovnog 
sistema. "Preporuke koje se odnose na priznavanje i bodovanje netačnog 

odgovora na zadatku sa završnog ispita, međutim, nije moguće ispuniti", 

istakao je Verbić. Prema njegovim rečima, razlog za to nije formalne, već 

suštinske prirode. "Naša je obaveza da kroz testove znanja vrednujemo znanje bez obzira na to kako 
se ko pripremao za test. Kritički odnos prema učenju i korišćenju literature je važan cilj kojem treba 

da doprinesu svi segmenti obrazovanja, uključujući i završne i maturske ispite", napomenuo je 
Verbić. 
 

Mesta u domovima samo za najbolje studente 
 

Informacija da će u Studentskim domovima u Beogradu biti smešteni samo brucoši sa 

vukovom diplomom nije tačna, ali će kao i do sada prednost imati studenti sa boljim uspehom, 

rekao je za RTV Milovan Petrović, direktor Studentskog centra u Beogradu. Po istim kriterijumima, 

na osnovu konkursa ministarstva prosvete Srbije, mesta u domovima dodeljuju se u domovima u 
čitavoj Srbiji. Ne postoji pravilo po kome studentski dom dobijaju samo vukovci ili samo odlični 

učenici, ali mesta se dodeljuju počev od vrha ranga liste. Iskustvo iz prethodnih godina pokazuje da 
se u proseku dva brucoša bore za jedno mesto u beogradskom domu i da na siguran smeštaj mogu 

da računaju samo najbolji a to su u ovom slučaju ipak vukovci. 
Novosadski studentski centar zadovoljava potrebe smeštaja u Zrenjaninu i Somboru ali je u 

Novom Sadu je trašnja uvek veća od ponude. Niš ima tri studentska doma i povlašćenu ishranu u 

menzama za sve studente niškog univerziteta. Osim klasičnih uslova koje ima većina domova u 

https://www.youtube.com/watch?v=8r6S-HwQlYs
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Srbiji,a to su ishrana, internet i čitaonice, studentski centar u Nišu ima i modernu teretanu sa fitness 

i kardio programom sa sve student univerziteta.  
Studenti u Beogradu uglavnom prednost daju domovima na osnovu blizine centru grada ili 

fakultetu koji studiraju. Ove godine će konkurs za 17.200 mesta u domovima širom Srbije, biti 

raspisan tokom septembra, od 1. do 15. za brucoše a u drugoj polovini meseca za ostale. 
www.youtube.com/watch?v=nEaA6orKYvE  
 

Škola zastupanja " Sasto 5" za romske studente i studentkinje 
 

Udruženje romskih studenata iz Novog Sada, u okviru Programa stipendiranja Roma/kinja u 

oblasti zdravlja, organizuje Školu zastupanja "Sasto 5" koja 
će se realizovati od 9. do 12. avgusta u Centru za privredno-
tehnološki razvoj na Andrevlju. Škola će okupiti 27 

korisnika stipendija - studenata i studentkinja medicine sa 
fakulteta u Novom Sadu, Nišu i Beogradu. Program ima za 
cilj da budući romski medicinski kadar osposobi za 
preuzimanje aktivne uloge u unapređenju zdravlja Roma i 

Romkinja u zemlji. Poseban akcenat stavljen je na edukativnu tematiku u želji da se budući 

zdravstveni radnici što spremnije uključe u sferu rada i zdravstveni sistem. 
"Romski jezik i medicina", "Kako da se bolje predstavim kroz CV, motivaciono pismo i 

intervju za posao?", "Zdravlje Roma/kinja u svetlu najnovijih istraživanja", "Aktuelni programi 

Ministarstva zdravlja koji se tiču Roma" neke su od tema koje će škole obuhvatiti. Napredni 
program zastupanja za buduće zdravstvene radnike Rome/kine "Sasto 5" Udruženje romskih 

studenata realizuje u saradnji sa Open Society Institute i Roma Education Fund. 
 

Učenje rumunskog jezika na Štrandu 
 

Manifestacija "Pod krošnjama na Štrandu" ušla je u petu nedelju, koja je posvećena učenju 

rumunskog jezika. Ova manifestacija održava se četvrtu godinu za redom sa ciljem promovisanja 

medija na jezicima manjina, kulture i jezika manjinskih zajednica. Deca uzrasta od pet do 12 godina 
ove nedelje savladavaće osnove rumunskog jezika i kulture. Radionice su besplatne i održavaju se 

od ponedeljka do petka od 19 do 20 časova, a u subotu od 18 časova biće organizovan i kviz. Osim 
rumunskog, deca su imala i imaće priliku da se upoznaju i sa drugim jezicima i kulturama. "Prve 
nedelje smo se družili sa olimpijskim sportistima, zatim je usledila nedelja mađarskog jezika i 

kulture, posle toga rusinska. Prošle nedelje su deca učila slovenački jezik. To je nešto novo što smo 

uveli ove godine. Evo danas započinjemo sa nedeljom rumunskog jezika i kulture i naredne nedelje 

završavamo sa slovačkim jezikom", kaže Nataša Heror, organizatorka manifestacije. Da su ove 
radionice korisne i interesantne potvrđuje to što se većina dece vraća svake godine. Organizatori 
manifestacije su Biblioteka grada Novog Sada, Centar za razvoj manjinskih i lokalnih medija i 
Heror Media Pont, a pokrovitelj je Grad Novi Sad. 
 

Subotica: Radionica slobodnog plesa 
 

U Omladinskom klubu "Skladište" Fondacije "Danilo Kiš" u Subotici, u okviru ciklusa 

vršnjačke edukacije "Pokaži šta znaš", danas u 19 časova biće organizovan četvrti susret "Letnje 

radionice slobodnog plesa". Radionica je namenjena svima, bez obzira na godine, koji osećaju da su 

spremni da se upuste u avanturu otkrivanja i oslobađanja svoje kreativnosti i stvaralačke energije 

kroz pokret i ples, navodi se u pozivu. Svi zainteresovani mogu da se prijave putem mejla 
office@danilokis.rs  ili telefonom na broj 024 523 566. Program vodi Dezire Tilinger, studentkinja 
na Arhitektonskom fakultetu u Beogradu. 

http://www.youtube.com/watch?v=nEaA6orKYvE
http://urs.co.rs/o-nama/
http://urs.co.rs/o-nama/
http://www.danilokis.rs/sr/component/content/article/20-naslovna/828-pokai-ta-zna-radionica-slobodnog-plesa-iv.html
mailto:office@danilokis.rs
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Dezire se plesom bavi od petnaeste godine. Iza sebe ima veliki broj nagrada, ali posebno 
ističe prvo mesto na državnom prvenstvu, nagradu "Most entertaining" i peto mesto na Svetskom 

prvenstvu u grupnoj koreografiji u Poreču. Igrala je u plesnoj predstavi "Kada bi Dunav 

progovorio" sa kojom je nastupila i u Beču. Dezire se bavi i slikarstvom, bila je polaznica 

Umetničke radionice "Medijala". 
 

Verbić: Teleskop na Vidojevici naučni ponos Srbije 
 

Ministar prosvete, nauke i tehnološkog razvoja u tehničkom mandatu Srđan Verbić izjavio 

je večeras da Srbija ima na planini Vidojevici najsavremeniji teleskop kojim može da se ponosi. 
Verbić je agenciji Beta posle obilaska astronomske stanice na Vidojevici kod Prokuplja rekao da je 

u budžetu već planiran novac za izgradnju paviljona koji će naučnicima iz celog sveta omogućiti 

smeštaj i adekvatan rad u toj opservatoriji. - Na nama je da što pre napravimo istraživačku mapu i 

ustanovimo koja je to naučna infrastruktura potrebna Srbiji kako bi učestvovali u svim evropskim 

istraživačko astronomskim projektima - istakao je Verbić. 
Na Vidojevici je instaliran najsavremeniji i najveći teleskop u Jugoistočnoj Evropi, prečnika 

1,4 metra. Teleskop je dvostruko veći od onih sa kojima su do sada radili srpski astronomi i služi 

isključivo u naučne svrhe, a nazvan je po naučniku Milutinu Milankoviću. Vrednost teleskopa je 
milion evra, a novac je obezbedila Evropska komisija za istraživanja dok je Ministarstvo prosvete, 

nauke i tehnološkog razvoja Srbije uložilo sredstva u izgradnju objekta u koji je teleskop smešten. 
 

Na Univerzitetu u Beogradu slobodno 1.325 mesta 
 

Prijаvljivаnje kаndidаtа za drugi upisni rok na fakultetima biće 1, 2. i 3. septembrа, a 

polаgаnje prijemnih ispitа 4, 5. i 6. septembrа. Nаkon 

zаvršenog prvog upisnog rokа, nа fаkultetimа Univerzitetа u 

Beogrаdu ostаlo je slobodno ukupno 1.325 mestа, 168 nа 

budžetu i 1.157 sаmofinаnsirаjućih. Kako se navodi na sajtu 
Univerziteta u Beogradu, objаvljivаnje rezultаtа nа 

preliminаrnoj rаng listi za drugi upisni krug predviđeno je za 

7. septembar. Rok za objаvljivаnje konаčne rаng liste 

Univerzitetа je 13. septembar u 12 čаsovа, dok upis kаndidаtа morа biti zаvršen 16. septembrа do 

krаjа dаnа. 
 

Studentski filmski kamp "Interakcija" od 14. do 31. avgusta 
 

Međunarodni studentski filmski kamp „Interakcija 2016", 11. po redu, okupiće od 14. do 31. 

avgusta 34 mlada filmska stvaraoca iz 23 zemlje, najavio je Nezavisni filmski centar „Filmart". 
Kamp počinje dolaskom 15 učesnika i uvodnom radionicom u Kulturnom centru Beograda, 14. 
avgusta, a zatim će učesnici, podeljeni u tri ekipe, tokom sedmodnevnog boravka u Užicu, Ivanjici i 

Čačku snimati materijal za dokumentarne filmove na temu „Priče iz muzeja". Nakon snimanja, 21. 
avgusta, svi učesnici će se okupiti u Požegi, gde će im se pridružiti i 19 polaznika 6. Međunarodnog 

masterklasa dokumentarnog filma „Interdok 2016". Kroz predavanja i projekcije filmova, 
afirmisani reditelji, Mladen Matičević i Dragan Elčić, učesnicima masterklasa će preneti znanje i 
iskustvo na temu „Kreativni dokumentarni film". Od 22. avgusta, u okviru programa „Interskrin", 

ljubitelji dokumentarnog filma imaće priliku da pogledaju dokumentarce učesnika kampa i 

masterklasa, ali i domaćih autora. 
 
 

Sreda,10.avgust 2016 
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U drugom upisnom roku moći će da se upišu 5.662 brucoša 

 
Najviše slobodnih mesta na fakultetima u drugom upisnom roku ima na Novosadskom 

univerzitetu - 2.150. Trka za upis na fakultete u Beogradu, Novom Sadu, Nišu i Kragujevcu 

nastavlja se početkom septembra, a na fakultetima u četiri univerzitetska centra slobodna su 5.662 

mesta. Prijavljivanje kandidata na univerzitetima u Srbiji traje od 31. avgusta do 3. septembra, dok 
su prijemni ispiti zakazani, u zavisnosti od fakulteta, od 4. do 7. septembra. 

Najviše brucoša u drugom upisnom krugu prima Univerzitet u Novom Sadu, sa 2.150 

slobodnih mesta. Slede Univerzitet u Nišu (1.360), Univerzitet u Beogradu (1.325) i Univerzitet u 

Kragujevcu (827). (→Press Clipping) 
 

Iskustvo i stručnost Šarčevića mogli bi doneti nešto dobro! 
 

Predstavnica USPRS ocenjuju da bi Mladen Šarčević na mestu ministra prosvete, s obzirom 

na dosаdаšnje iskustvo u obrazovanju i stručnost, mogao doneti 

rezultate u tom sektoru. Predsednica Unije sindikata prosvetnih 
radnika Srbije (USPRS) Jasna Janković rekla je za portal Gradski 

biro (gradskibiro.rs) da je jedna od osnovnih razlika izmedju 
odlazećeg i dolazećeg ministra to što je Šarčević prošao sve faze 

sprskog obrazovanja. "Nije mu stran način rada u osnovnoj i 

srednjoj školi, kao ni mesto direktora obrazovne institucije, 
državni i privatni sektor. Da li će i koliko uspeti da svoje znanje i 

iskustvo implantira u siromašno i umorno srpsko školstvo, ostaje da vidimo. Njegov optimizam je 

svakako evidentan i želim mu mnogo dobrih i utemeljenih odluka", rekla je Jasna Janković. Ona je 
ocenila da je pokušaj uvodjenja nestranačke ličnosti na mesto prvog čoveka prosvete u prethodnoj 

vladi bio neuspešan. "Srđan Verbić nije opravdao očekivanja zaposlenih, izmedju ostalog i zato što 

sa navišeg mesta u državi nije imao ni dovoljno podrške, niti razumevanja", navela je Jasna 

Janković. Ona je dodala i da su očekivanja od novog ministra uvek velika, gotovo nerealna, i da je 

tako i sada. (→Press Clipping) 
 

Šarčević: Radiću na poboljšanju kvaliteta obrazovanja 
 

Kandidat za novog ministara prosvete Mladen Šarčević izjavio je da će raditi na poboljšanju 

kvaliteta obrazovanja i efikasnosti tog procesa. - Novi ministаr dolаzi iz privаtnog obrаzovаnjа, ali 

аko bude rаzvijаo dаlje privаtno obrаzovаnje nаkаrаdno kаo što se ono rаzvijаlo do sаdа, sve će 

nаm propаsti, i držаvno i privаtno obrazovanje. S druge strаne, njegovo dosаdаšnje nesporno 

iskustvo i stručnost mogu biti, аko nаm se posreći, nešto sаsvim dobro i doneti toliko željeni 
kvаlitet - rekao je Sokić. Šarčević na mesto ministra prosvete dolazi sa mesta generalnog menadžera 

privatnog Obrazovnog sistema "Ruđer Bošković" u Beogradu. 
 

"Bioskop kao nekad" na Brod Teatru 
 

Studentski kulturni centar Novi Sad na Brod Teatru, u okviru letnjeg programa, večeras u 21 
čas organizuje još jednu projekciju filmova na 16mm traci iz arhivskog fonda nekadašnjeg 

Radničkog univerziteta. Publika će biti u prilici da pogleda ostvarenje "Tarzan i žena leopard". 
Američki film "Tarzan i žena leopard" snimljen je pedesetih godina prošlog veka, a deo je serijala 

filmova o "kralju džungle". Film je režirao Kurt Nojman, a u glavnim ulogama su Džon Vajsmiler, 

Breda Džojs, Džon Šefild. U periodu od 1958. do 1988. godine ovaj film je ušao u dvadeset 

najgledanijih filmova 
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Zbog velike eksploataciju kopije filma, traka koja će biti večeras prikazana nema špicu. 
Serijal "Bioskop kao nekad" realizuje se u saradnji sa društvom "Raspustilište", a ima za cilj da 

informiše nove generacije Novosađana o razvoju filmske kulture na teritoriji Vojvodine i 
Jugoslavije. Brod Teatar nalazi se na Beogradskom keju, pored mosta Duga. 
 

KZM Subotica: Čas joge u prirodi 
 

Kancelarija za mlade grada Subotice, u okviru letnjeg programa, danas u 18.30 časova, u 

Dudovoj šumi, organizuje još jedan čas joge u prirodi. Program je besplatan za sve zainteresovane, 
a realizuje se u saradnji sa Joga centrom Subotica. Učesnici i učesnice treba da ponesu podlogu za 

vežbanje ili peškir. 
 

Sombor: Radionica sviranja na afričkom bubnju 
 

Kancelarija za mlade grada Sombora i Muzičko društvo "Muzika Viva" u petak 12. avgusta, 

u Omladinskom klubu u Somboru, organizuju radionicu sviranja na afričkom bubnju đembe. 
Đembe je vrsta bubnja koji poreklo vodi sa Malija i Gvineje. U Zapadnoj Africi je nezaobilazan 

instrument koji se svira na svim oblicima slavlja i okupljanja. Poseduje izuzetnu sposobnost 
pokretanja pa ga nazivaju i "magičnim bubnjem". Narodi Afrike, a posebno Malinici i Susu, veruju 

u njegovu isceliteljsku moć. Đembe je prvi put predstavljen u SAD-u pedesetih godina prošloga 
veka, i reativno dugo za njega nije postojalo znatnije zanimanje od strane zapadnih muzičara. U 

poslednje vreme ovaj instrument proslavio je veliki afrički muzičar Mamadu Keita. Radionicu će 

voditi Marita Topić, dirigentkinja i osnivačica Muzičkog društva "Musica Viva" iz Svetozara 
Miletića. 

Učesnici i učenice imaće priliku da se upoznaju sa osnovnim afričkim ritmovima, nauče 

nešto više o istoriji đembea i tehnikama sviranja na ovom instrumentu. Program počinje u 18 časova 

i besplatan je, ali je zbog ograničenog broja bubnjeva potrebno je da se zainteresovani za učešće 

prijave putem mejla marita.topich@gmail.com. Učesnici radionice treba da ponesu podmetač na 

kome će sedeti. Omladinski klub Kancelarije za mlade grada Sombora nalazi se u ulici Venac 
Radomira Putnika 2. 
 

Vremeplov: Isidor Bajić 
 

Na današnji dan 1878. godine rođen je srpski kompozitor i muzički pisac Isidor Bajić. 

Muziku je studirao kod Keslera u Budimpešti. Bio je nastavnik u 

Srpskoj gimnaziji, horovođa i organizator muzičkog života u 

Novom Sadu, autor vokalnih i klavirskih dela i scenske muzike. 
Posebnu pažnju je posvetio obradi dela utemeljenih na srpskim 

narodnim motivima, a bavio se i teorijom muzike. U Novom Sadu je 
1903. pokrenuo "Srpski muzičk  i list" i "Srpsku muzičku 

biblioteku" u kojoj je pretežno objavljivao kompozicije savremenih autora. Osnovao je Muzičku 

školu 1909. i jedan je od pokretača Saveza srpskih pevačkih društava. Dela: opera "Knez Ivo od 
Semberije", "Srpska rapsodija", zbirka solo pesama "Pesme ljubavi", horske pesme "Sokoli", "Ej, 
ko ti kupi", "Zračak viri", "Iz srpske gradine", autor je i pesme "Jesen stiže dunjo moja". Danas je 
sreda, 10. avgust, 223. dan 2016. Do kraja godine ima 143 dana. 
 

U porastu maloletničko nasilje 
 

Sve veći broj slučajeva divljanja i nasilničkog ponašanja maloletnika otvara pitanje gde smo 

zakazali kao društvo. Uzroci su brojni, od rasturenih porodica, do uticaja okoline i nedostatka 

prevencije, slažu se stručnjaci. Kako tome stati na put? Nedavni slučaj kada je dvoje Novosađana 

mailto:marita.topich@gmail.com
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otelu tasistkinju Udruženja „Naš taksi" i nakon divljačke vožnje udarilo u zid u novosadskom 

naselju Kamenjar, samo je jedan u nizu slučajeva ponašanja koje ugrožava živote. Taksistkinja se 

oporavlja nakon teških povreda, a predstavnici udruženja tvrde da slučajeva nasilja, posebno u 

noćnim satima, ima puno. "U razgovoru sa kolegama saznajem da se često dešavaju verbalni 

sukobi, bahato ponašanje od strane stranaka, ali i od strane učesnika u saobraćaju, divljanje po 

gradu i tako neke stvari", kaže Zoran Vasić iz Udruženja "Naš taksi". Uzroci nasilničkog ponašanja 

mladih najčešče leže u nesređenim porodičnim odnosima, kao i u uticaju društva. Ono što je 

nepodeljeno mišljenje stručnjaka jeste da na prevenciji moraju da rade kako porodica, tako i 

celokupno društvo. Porivi za destrukcijom leže duboko u svakom od nas, ali je pitanje da li možemo 

da ih suzbijemo, tvrde psiholozi. https://www.youtube.com/watch?v=v_MIdVQ_SSA  (→Press 

Clipping) 
 

Četvrtak,11.avgust 2016.  

 
Nova Vlada Srbije: Vučić i 19 ministara 

 
Srbije je danas dobila novu vladu. Nova Vlada Srbije ima 19 ministara, od kojih su troje bez 

portfelja. Vlada, uključujući i premijera Aleksandra Vučića, ima ukupno 20 članova. Izglasana je 

gotovo četiri meseca posle izbora. Vlada, u odnosu na prethodnu, na čijem je čalu takođe bio Vučić, 

ima osam novih ministara, među kojima je i šest novih lica. Ko su novi ministri u kabinetu 
Aleksandra Vučića i njihove kratke biografije. (→Press Clipping) 
 

Mladen Šarćević - ministar prosvete i nauke 
 

Novi ministar prosvete, nauke i tehnološkog razvoja Mladen Šarčević je generalni menadžer 

Obrazovnog sistema "Ruđer Bošković". Gimnaziju "Ruđer Bošković" osnovao je 2003. godine, 

zatim i prvu privatnu osnovnu školu istog imena, a pre nekoliko godina i Predškolsku ustanovu 

"Ruđer Bošković", čime je zaokružen sistem do akademskog obrazovanja. Završio je Prirodno-
matematički fakultet u Beogradu za tri godine, uz odobrenje Naučno-nastavnog veća zbog visokog 

proseka, a specijalizovao je oblast "Zaštita životne sredine" na Centru za multidisciplinarne studije 

Univerziteta u Beogradu. 
Radio je u školstvu kao profesor geografije od 1979. godine, bio je direktor OŠ "Nikola 

Teska" u Rakovici od 1991. godine, a rukovodio je aktivom direktora opštine Rakovica i grada 

Beorgada u mandatu od četiri godine. 
 

Šarčević pozvao Verbića da ostane u Ministarstvu 
 

Dosadašnji ministar prosvete Srđan Verbić predao je dužnost novoizabranom ministru 

Mladenu Šarčeviću. Šarčević je tom prilikom pozvao Verbića 

da ostane da radi u ministarstvu, jer smatra da je ministarstvo 
koje je vodio dobro radilo i naveo da će nastaviti politiku koju 

je započelo prethodno ministarstvo. - Kontinuitet omogućava 

da ne bude priča da od mene počinje istorija, a posle (Srđana) 

Verbića potop - rekao je Šarčević i dodao da je ministarstvo 

prosvete koje je vodio Verbić mnogo toga pokrenulo, ali da je 

ostalo previše posla koji treba obaviti. 
Bivši ministar Verbić rekao je da je zadovoljan Šarčevićevim planovima i onim što planira 

da uradi u prosveti, a da se primopredaja dužnosti neće svesti na polusatni razgovor, već da će 

sarađivati dok ne prodju ceo plan ministarstva prosvete. - Ja nikada do sada nisam potpisao i predao 
nešto veliko i teško kao ovo danas. Divim se hrabrosti ministra Šarčevića. Ovo će biti najdetaljnija i 

https://www.youtube.com/watch?v=v_MIdVQ_SSA
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najbolja primopredaja (dužnosti) koju smo imali - rekao je Verbić. On je dodao da je sa Šarčevićem 
razgovarao i o položaju naučnih radnika, koji su posebna kategorija, sa kojim "treba graditi 

odnose". 
 

Verbić: Odoh ja sad, ovaj sto u kabinetu mi izgleda tuđe 
 

Ministarka za državnu upravu i lokalnu samoupravu Ana Brnabić rekla je da će već večeras 

obaviti primopredaju dužnosti sa svojom prethodnicom Kori Udovički, a i kabinet koji je do sada 

koristio ministar prosvete Srđan Verbić spreman je za njegovog naslednika Mladena Šarčevića. 
Odlazeći ministar prosvete Srđan Verbić je, u vreme dok je u Skupštini Srbije birana nova Vlada, na 
svom Tviter nalogu objavio da je napustio kabinet u Ministarstvu, navodeći da mu sada izgleda 

"nekako tuđe". 
 

Akademik Teodorović: Pretvorili smo se u zemlju jednog čoveka 
 

Predsednik Odbora za visoko obrazovanje Srpske akademije nauka i umetnosti (SANU) 
Dušan Teodorović izjavio je da se mandatar Aleksandar Vučić ponaša 

diktatorski, da je građanima Srbije "ukradena pravna država" i da je ona 

pretvorena u zemlju jednog čoveka. U intervjuu za nedeljnik NIN on je 
ocenio da jedini način da Srbija dobije šansu da ide napred jeste da 

Aleksandar Vučić i čitava ekipa oko njega odu sa vlasti, a da bi se to 

desilo moraju odmah da se ujedine sve opozicione snage, makar na tri 
meseca. (→Press Clipping) 
 

Sumnjive diplome vladaju Srbijom 
 

Većina ljudi u aktuelnim vlastima i na čelu javnih preduzeća su dobili fakultetske diplome 

na sumnjiv način, izjavio je akademik Dušan Teodorović u intervjuu Olji Bećković za novi broj 

NIN-a.- Problem sa privatnim fakultetima u Srbiji je što su termin „privatno“ preveli na „moje je, 

pa ja onda mogu da radim šta hoću“. To ne postoji nigde na svetu - i Harvard i Stenford su privatne 
institucije, ali su organizovane na potpuno drugim principima. Mi imamo balkansku verziju 
privatnih fakulteta, gde odmah mogu da postavim ženu, sina ili ćerku da bude prorektor. Ako 

pogledate našu vladu i direktore javnih preduzeća, svi oni su dobili nekakve fakultetske diplome od 

privatnih univerziteta i to kada su već bili u nekim godinama - upozorio je Teodorović. 
http://www.blic.rs/vesti/politika/novi-nin-dusan-teodorovic-akademik-sumnjive-diplome-vladaju-
srbijom/4fv1q0s  
 

Astronomija kao hobi 
 

Na Vidojevici je instaliran najsavremeniji i najveći teleskop u jugoistočnoj Evropi, prečnika 

1,4 metra. Teleskop je dvostruko veći od onih sa kojima su do sada radili srpski astronomi i služi 

isključivo u naučne svrhe, a nazvan je po naučniku Milutinu Milankoviću Astronomija je i sve 
popularniji hobi, kojim se bavi i srednjoškolac Dejan Stančević iz Stare Pazove i to veoma uspešno. 
https://www.youtube.com/watch?v=JaJxal9Qu0Y  
 

KZM Kikinda: Izložba fotografija i svirka povodom Dana mladih 
 

Kancelarija za mlade grada Kikinde Međunarodni dan mladih 12. avgust obeležiće danas 

izložbom fotografija "Zašto ti volontiraš?" i jam session svirkom. Izložba na otvorenom će biti 

postavljena od 17 časova ispred Kulturnog centra Kikinda i obuhvata kreativne fotografije mladih 
aktivista i aktivistkinja Kancelarije za mlade. Jam session zakazan je za 20 časova, a lokalni mladi 

http://www.blic.rs/vesti/politika/novi-nin-dusan-teodorovic-akademik-sumnjive-diplome-vladaju-srbijom/4fv1q0s
http://www.blic.rs/vesti/politika/novi-nin-dusan-teodorovic-akademik-sumnjive-diplome-vladaju-srbijom/4fv1q0s
https://www.youtube.com/watch?v=JaJxal9Qu0Y
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muzičari pozvani su da ponesu svoje instrumente i pridruže se svirci. Koncert se ralizuje u saradnji 
sa studion "Armadillo", koji je obezbedio instrumente i za one koji ih nemaju. Dobrodošli su i svi 

koji vole i žele da pevaju. U slučaju lošeg vremena, događaj će se realizovati u dvorištu Kutlurnog 

centra Kikinda. 
Generalna skupština Ujedinjenih nacija usvojila je 1999. godine Rezoluciju 54/120, kojom 

se prihvata preporuka Svetske Konferencije ministara zaduženih za omladinu i proglasila 12. avgust 

Međunarodnim danom mladih. Organizovanje različitih događaja ovog dana predstavlja priliku da 

se skrene pažnja na pitanja mladih širom sveta. U Srbiji se Međunarodni dan mladih obeležava od 

2007. godine 
 

Mladi sa tri kontinenta o bezbednosnim temama 
 

U organizaciji Evropskog parlamenta mladih Srbije u Beogradu će se od danas do 17. 

avgusta održati međunarodni forum mladih posvećen pitanjima 

bezbednosti. Forum se realizuje pod sloganom „Dijalog, poverenje i 

bezbednost" i okupiće oko 140 učesnika i učesnica iz Evrope, SAD, 

Kanade i zemalja centralne Azije, koji će diskutovati o aktuelnim 

pitanjima koja se tiču bezbednosti i međudržavne saradnje, prenosi 

portal youth.rs. U skladu sa sloganom skupa, mladi će imaće priliku 

da sa svojim vršnjacima razgovaraju na teme kao što su sloboda medija, opasnost masovnog 

prikupljanja informacija, borba protiv korupcije na teritoriji Zapadnog Balkana, i druge. 
Svakom od deset tema baviće se posebna radna grupa koja će do kraja događaja sačiniti 

finalni dokument - rezoluciju. Rezolucije prolaze kroz završni proces debate i usvajanja, nakon čega 

se prosleđuju nadležnim državnim i evropskim institucijama kao zvanični glas mladih na date teme. 
Beogradski skup predstavlja jedan od dva Internacionalna Foruma organizovana ove godine koji se 
realizaciju uz podršku Nemačkog predsedništva OEBS-om, a uz pokroviteljstvo Schwarzkopf 
fondacije iz Berlina. Prvi od dva međunarodna foruma organizovan je u Beču u maju ove godine, 

prenosi youth.rs. Detaljnije informacije o događaju mogu se pronaći na 

zvaničnoj  Facebook  stranici.  
Evropski parlament mladih (EPM) je omladinska, nevladina, neprofitna organizacija koja 

postoji u 40 zemalja Evrope i predstavlja jedinstvenu platformu za debatu mladih o bitnim 
ekonomskim, socijalnim, političkim, ekološkim i raznim drugim aktuelnim temama, kako u Evropi, 

tako i u svetu. EPM mladima pruža mogućnost razvijanja sposobnosti poput javnog govorništva, 

debate, omogućava upoznavanje različitih kultura, usavršavanje engleskog jezika i podstiče 

omladinski aktivizam. 
 

Sombor: Poziv za angažovanje lica na projektu istraživanja potreba mladih 
 

Somborski edukativni centar otvorio je javni poziv za angažovanje lica na projektu: „Za 

LAP istraži, potrebu iskaži! – istraživanje o potrebama mladih i kapacitetima lokalne zajednice u 

svrhu izrade Lokalnog akcionog plana za mlade grada Sombora". Rok za prijavu je 18. avgust. 
Putem javnog poziva biće angažovano pet stručnih lica za kreiranje istraživačkog instrumenta, 15 

anketara i dva lica zadužena za unos podataka u statistički program. Jedna osoba može da aplicira 

na više pozicija, s tim da može da bude angažovana samo po jednom osnovu. Detaljniji opis posla i 
neophodnih kompetencija, kao i informacije o dokumentaciji potrebnoj za konkurisanje. Honorar za 
sva lica angažovana na projektu iznosi 5.000 dinara (bruto iznos). Prijave se dostavljaju putem 
mejla secprijave@gmail.com. 

Konačnu odluku o odabiru lica koja će biti angažovana na projektu Somborski edukativni 

centar objaviće na sajtu www.sec.org.rs 19. avgusta. Projekat "Za LAP istraži, potrebu iskaži! - 
istraživanje o potrebama mladih i kapacitetima lokalne zajednice u svrhu izrade Lokalnog akcionog 

plana za malde Grada Sombora" finansira grad Sombor. 

http://www.un.org/en/events/youthday/
http://youth.rs/index.php?option=com_content&view=article&id=10309:mladi-sa-tri-kontinenta-o-bezbednosnim-temama&catid=73:akcija&Itemid=388
https://www.facebook.com/Vienna-and-Belgrade-2016-EYP-International-Forums-465532673651963/
mailto:secprijave@gmail.com
http://sec.org.rs/2016/08/10/javni-poziv-za-angazovanje-lica-na-projektu-za-lap-istrazi-potrebu-iskazi/
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Petak,12. avgust 2016.  

 
Zukorlić pripremio Predlog programa za dalji razvoj nauke 

 
Predsednik Odbora za obrazovanje, nauku i tehnološki razvoj Muamer Zukorlić izjavio je 

danas da je pripremio Predlog programa za dalji razvoj nauke i 
prosledio ga svim relevantnim institucijama i pojedincima. - Namera je 
da dobijemo što više ideja i sugestija u narednih mesec dana, kako bi 

posle toga akt ušao u proceduru, bio razmotren i usvojen u verziji kako 

odluči većina članova - rekao je Zukorlić u parlamentu. On je dodao 
da će taj materijal biti i na sajtu Skupštine Srbije, tako da će svi 

zaintresovani moći da se uključe u rapsravu i da daju svoje ideje. 
Zukorlić kaže da je to pripremio sa stručnim timom i da se od danas dostavlja svim 

institucijama i pojedincima zaintresovanim za nauku i obrazovanje u državi, od predsednika države, 

vlade, parlamenta, do svih saveta za nauku i obrazovanje. Dodao je da materijal sadrži platformu 

daljeg razvoja nauke i obrazovanja.- Ne krećemo od nule, ne izmišljamo toplu vodu, uvažili smo 
strategije, ali isto tako smo nastojali da obuhvatimo i ono što je novo ponuđeno u ekpozeu, pre 

svega kada je reč o dulanom obrazovanju - istakao je Zukorlić. 
  

Akademik Teodorović: Ministar u Vučićevoj vladi? Nikada! 
 

Dušan Teodorović, redovni član SANU, predsednik Odbora za visoko obrazovanje SANU, 
za NIN u intervjuu Olji Bećković kaže da bi znao da obavlja posao ministra prosvete, ali da tu 

funkciju nikada ne bi obavljao u vladi Aleksandra Vučića. 
Da li se danas na neki način borite protiv režima Aleksandra Vučića? Da, da... Ja sam veliki 

protivnik režima Aleksandra Vučića i moram to otvoreno da kažem, jer mislim da je dužnost ljudi 

kao što sam ja da govore ono što misle. Mislim da se Vučić ponaša diktatorski, da nam je ukradena 

pravna država i da smo se pretvorili u zemlju jednog čoveka.  
Da li ste oštriji u tretmanu sumnjivih doktorata i diploma stečenih na privatnim nego na 

državnim fakultetima? Nisam, uostalom gradonačelnik Siniša Mali je dobio doktorat na državnom 

FON-u, ja ne pravim tu razliku. Problem sa privatnim fakultetima u Srbiji je ispao što su taj termin 

„privatno“ preveli na „moje je pa ja onda mogu da radim šta hoću“. 
Zašto su naši privatni fakulteti pogubni? Ako pogledate sadašnju vladu i direktore javnih 

preduzeća, svi oni su dobili nekakve fakultetske diplome od privatnih univerziteta kada su već bili u 

nekim godinama - počev od ministra policije, šefa države Nikolića, direktora EPS-a, ministra 
privrede Sertića... Pogledajte i ovu zanimljivost - Vulin je, pored velikog Novog Sada, po diplomu 
Pravnog fakulteta otišao u Kragujevac, a interesantno je da je neko iz Kragujevca, a to je Toma 

Nikolić, po svoju diplomu išao do Novog Sada! 
Da li biste prihvatili da budete ministar prosvete ako bi to nekome sinulo? Nikada, nikada, 

nikada ako bi predsednik Vlade bio Aleksandar Vučić. Svakako da bih umeo to da radim, ali pre 

svega zavisi ko je predsednik Vlade, šta je politika i šta je cilj. 
Mi moramo žestoko da reformišemo srpsku prosvetu. U Srbiji se godišnje na doktorske 

studije upisuje preko 4.000 ljudi, to je tačan podatak. Pretpostavka je da ćemo za deset godina imati 

40.000 doktora nauka ili kvazidoktora nauka! (→Press Clipping) 
 

MODS: Prava deteta posebna oblast u radu nove vlade 
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Mreža organizacija za decu Srbije (MODS) pozdravila je danas odluku premijera 
Aleksandra Vučića da prava deteta u ekspozeu izdvoji kao posebnu oblast u radu nove vlade. 
MODS u saopštenju poziva vladu da posvećenost poboljšanju položaja dece potvrdi i donošenjem 

odluke o konstituisanju novog Saveta za prava deteta, odnosno da u okviru najavljenih izmena i 
dopuna Zakona o ministarstvima predvidi formiranje Uprave za prava deteta. Iz te mreže podsećaju 

da su u programu rada vlade prava deteta izdvojena kao posebna oblast u okviru celine koja se 
odnosi na ljudska prava, brigu o natalitetu i socijalnu odgovornost, a da je Vučić tokom 

predstavljana ekspozea istakao da će prioritet u novom sazivu biti da se osmisle i primene mere koje 

će deci u Srbiji obezbediti srećnije i bezbednije detinjstvo. 
Takođe, navodi se da je MODS 6. jula uputila prilog za izradu ekspozea u kome je Vučića 

pozvala da oblast prava deteta prepozna kao jedan od prioriteta u radu nove Vlade. "U dokumentu 
koji smo uputili ukazano je i na konkretne mere i aktivnosti koje bi nova Vlada trebalo da preduzme 
u cilju poboljšanja položaja dece u Srbiji. Program rada nove Vlade koji je premijer predstavio 

poslanicima potvrđuje da je uvažen osnovni predlog MODS-a da oblast prava deteta dobije posebno 
mesto u ekspozeu", dodaje se u saopštenju. 
 

Mladi: Ne studiraju,ne rade, žive kod roditelja...  
 

Istraživanje Krovne organizacije mladih Srbije pokazlao je da 75 odsto mladih oseća 

odgovornost za svoju budućnost, ali da tek trećina ima želju da 

aktivno učestvuje u politici i procesu odlučivanja, saopšteno je 

na tribini "Koliko mladi znače vladi". Prema tom istraživanju, 

80,5 odsto mladih živi sa roditeljima, samo sedam odsto studira, 

61,3 odsto izdržavaju roditelji, dok je 41,1 odsto uzrasta od 15 

do 24 godine nezaposleno. Na tribini u organizaciji Krovne 
organizacije mladih Srbije povodom Međunarodnog dana 

mladih rečeno je da će u narednom periodu prioriteti biti 

podsticanje omladinskog aktivizma, nastojanja za veća izdvajanja za rad kancelarija za mlade, te 

dalje aktivnije učešće mladih u unapređenju zakonske regulative koja se odnosi na omladinsku 
politiku. 

Učesnici kažu da je u prethodinih 10 godina urađeno dosta u oblasti omladinske politike 

donošenjem zakona o mladima i o volontiranju, te usvajanjem dve strategije o mladima, kao i 

otvaranjem kancelarije za mlade. (→Press Clipping) 
 

Mladi u Srbiji neupućeni o kontracepciji i polnim bolestima 
 

Mladi u Srbiji nemaju osnovno znanje o anatomiji i fiziologiji reprodukcije, a njihovo 
znanje o kontracepciji i polno prenosivim bolestima je slabo i praćeno predrasudama, saopštio je 

Populacioni fond UN (UNFPA), povodom Međunarodnog dana mladih, koji se danas obeležava 

širom sveta. S tim u vezi, Centar E8 uz podršku UNFPA, obeležava Međnarodni dan mladih, kako 

bi se skrenula pažnja na važnost mladih, probleme sa kojima se suočavaju, ali i da bi se podstakla 

njihova aktivna participacija u društvu. Zato se kao deo projekta "PaziSe(x)" organizuju aktivnosti 
koje se tiču tema vezanih za seksualno reproduktivno zdravlje i važnosti pravovremene zaštite, jer 

je promocija i edukacija na temu reproduktivnog zdravlja važna zbog toga što mladi u dobu izmedju 

13 i 19 godina stupaju u polnu zrelost i seksualne odnose, te je izuzetno važno da imaju 

pravovremene i adekvatne informacije kako bi se zaštitili. 
U saopštenju UNFPA se navodi i da su najčešći izvori informacija za mlade njihovi vršnjaci, 

mediji i internet. (→Press Clipping) 
 

Subota,13.avgust 2016.            
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Zanijer: Glas mladih se računa i mora se čuti 
 

Potencijal mladih ljudi u pružanju doprinosa ekonomskom, političkom i socijalnom razvoju 
je neosporan, njihov glas se računa i mora se čuti, poručio je juče generalni sekretar OEBS 

Lamberto Zanijer povodom 12. avgusta, Međunarodnog dana mladih. "Moramo udvostručiti napore 

i sarađivati sa mladim muškarcima i ženama na svim nivoima širom regiona OEBS kako bi im 

omogućili da iznesu svoju viziju o mirnijim, inkluzivnijim i održivijim društvima", istakao je 

Zanijer, saopštio je OEBS. Specijalna predstavnica predsedavajućeg OEBS za omladinu i 

bezbednost Milena Stošić upozorila je da su mladi, takođe, jedna od grupa koje su pod najvećim 

rizikom od socijalne isključenosti i da im treba pružiti više prilika da učestvuju u istinskom 

dijalogu. 
Specijalni predstavnik Pol Štajner rekao je da OEBS ima veliki uticaj na učvršćivanje 

demokratskih reformi i jačanje civilnog društva kroz rad na terenu, dok je specijalna predstavnica 

Ana-Katarina Dajninger istakla da je angažovanje mladih kamen-temeljac mnogih metoda za 
suzbijanje nasilnog ekstremizma 

Sva tri specijalna predstavnika savetuju Nemačku kao predsedavajuću OEBS 2016. o 

pitanjima vezanim na mlade, izražavajući viđenja mladih o pitanjima kao što su borba protiv 

radikalizacije i terorizma, migracija i ljudska prava, i aktivno se zalažu za interese mladih u OEBS. 
Međunarodni dan mladih, 12. avgust, ove godine je fokusiran na sprovođenje Agende za održivi 

razvoj 2030. i vodeću ulogu koju mladi imaju kad je reč o jednakom socioekonomskom razvoju, 

zaključuje se u saopštenju. 
 

Nedelja,14. avgust 2016.            

 
Druga Vršačka rolerijada 

 
Turistička organizacija opštine Vršac danas u 18 časova, na vršačkom jezeru, organizuje 2. 

Vršačku rolerijadu. Svi zainteresovani mogu da se prijsve na licu mesta od 17 časova, kaže se 

u najavi. Tamičenje će se organizovati u šest kategorija: takmičari do 7 godina starosti, takmičari 

od 8 do 10 godina, takmičari od 11 do 13 godina, takmičari od 14 do 17 godina, stariji od 18 godina 
i kategorija van takmičarske konkurencije. 
 

Ponedeljak,15. avgust 2016.            

 
Šangajska lista: Beograd u prvih 300 

 
Američki univerziteti zadržali su dominaciju na čelu Šangajske liste najboljih univerziteta 

na svetu, a Beogradski univerzitet popravio je položaj u 

odnosu na prošlu godinu našavši se među univerzitetima 

koji su između 201. i 300. mesta. Američki univerzitet 

Harvard je 14. godinu za redom na prvom mestu ove liste 
koju sastavlja nezavisna konsultantska agencija Šangaj 

renking (Schangai Ranking Consultancy), američki 

univerziteti Stanford i Berkli drže drugo i treće mesto, a 

među prvih deset "provukla" su se samo dva univerziteta van SAD. Van SAD najbolje mesto je 
zauzeo britanski univerzitet Kembridž koji je na 4. mestu, za jedno bolje nego 2015. godine, a za 
njim slede američki MIT i Prinston (Princeton). 

http://www.vrsacturizam.rs/leto-na-jezeru-za-vikend-13-i-14-avgust/
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Od zemalja regiona najbolji je Beogradski univerzitet, koji je ove godine popravio položaj i 

sada je u grupi od 201. do 300, dok je u prethodne tri godine bio u grupi od 301. do 400, preneo je 
danas EurAktiv. U grupi sa Beogradskim univerzitetom su između ostalog univerziteti u Bohumu, 

Lozani, Bolonji, Kelnu i Milanu. Univerziteti u Ljubljani i Zagrebu su u grupi od 401. do 500. 
mesta, dok univerziteta iz Bosne i Hercegovine, Crne Gore i Makedonije, kao ni Bugarske i 
Rumunije, nema na listi. 

Šangajska lista objavljuje se od 2003. godine i uzima u obzir šest kriterijuma kako bi se 

napravila razlika među 500 univerziteta od 1.200 koliko je registrovano u svetu, a među 

kriterijumima su i broj dobitnika Nobelove nagrade među bivšim studentima, broj istraživača koji 

se najviše pominju u svojim disciplinama i broj objavljivanja radova u časopisima Sajens (Science) 

i Nejčer (Nature). (→Press Clipping) 
 
 

Utorak, 16.avgust 2016. 
 

Pančevo: Dodeljene nagrade najboljim studentima 
 

U zgradi Gradske uprave Pančeva, u sali na IX spratu, juče je u 11 časova održana svečana 

dodela novčanih nagrada najboljim studentima i studentkinjama grada Pančeva za postignute 

rezultate u školskoj 2015/2016. godini. Ove godine ukupno 10 studenata i studentkinja ostvarilo je 
pravo na nagradu koja iznosi 30.000 dinara Počev od 2007. godine, grad Pančevo dodeljuje nagrade 

uspešnim studentima i studentkinjama na završnim godinama studija koji su tokom svog viskog 

obrazovanja ostvarili prosečnu ocenu 9.00 ili više. 
 

"Dan kada je nestao Majls Evans" na Brod Teatru 
 

Na Brod Teatru Studentskog kulturnog centra Novi Sad sinoć u 19.30 časova je održano 

predstavljanje knjige "Dan kada je nestao Majls Evans - Džez i filmska naracija" autora Milena 

Alimpijevića. Kada se kaže džez na filmu, uobičajeno se asocijacije stvaraju oko filmskih 

ostvarenja koje su tematski okrenute biografijama postojećih ili fiktivnih džez muzičara, ili onih u 

kojima je džezu poverena delikatna uloga filmske muzike. Međutim, namera studije "Dan kada je 
nestao Majls Evans - Džez i filmska naracija" je da u igranim filmovima koji se ne mogu svrstati u 

neku od pomenutih kategorija otkrije ponekad neveliko, ali značajno prisustvo džeza. Reč je o 

džezu koji nije u prvom planu, koji ne mora da ima odlučujći uticaj na tok i razvoj filmske priče, ali 

je uvek značajan mikronarativ u njenoj strukturi, dragocen detalј koji nekoj od scena daje osoben 

fon ili sugeriše važnu karakternu crtu junaka. 
Ova studija Milena Alempijevića postavlјa sebi zadatak da mnoštvo zanimlјivih primera iz 

američke i evropske produkcije posredstvom džeza poveže u mrežu značenja, dokazujući da, bez 

obzira na žanr filma, džez doprinosi podjednako efektno i na uzbudlјiv način i kada je sredstvo 

moćne poruke i kada je samo mali hir scenariste. Studija "Džez i filmska naracija" donosi odabrane 

primere u rasponu od pedeset godina kao svedočanstvo o tome da su sineasti različitih poetika 

oduvek nepogrešivo prepoznavali ova dragocena svojstva džeza. Promocija se organizuje u okviru 
saradnje sa Domom kulture "Studentski grad" iz Beograda. Brod teatar nalazi se na Beogradskom 
keju, pored mosta Duga. 
 

Subotica na jesen pozorišni centar za mlade 
 

Od 25. do 30. septembra Subotica će biti svetski centar pozorišta za decu i mlade, jer će se 

održati 23. Međunarodni festival pozorišta za decu. Najrelevantnije 
lutkarske i dramske predstave za decu iz celog sveta igraće se pred 
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publikom u Subotici. Za takmičarski program prijavljene su čak 234 predstave iz 53 zemlje, od čega 

je na koncu selektovano 15 koje će biti prikazane na festivalu, saopštili su organizatori. Predstave u 
takmičarskom programu igraće se na izvornom jeziku, publika će ih gledati u Dečjem pozorištu 

Subotica, Pozorištu "Deže Kostolanji" i Narodnom pozorištu - scena "Jadran". Tokom šest dana 

festivala, osim predstava u takmičarskom programu, za publiku se priprema i prateći program: 

filmovi, izložbe, radionice, promocije knjiga, nastupi na centralnom gradskom trgu. 
Ovaj festival pruža kvalitetne umetničke i kulturne sadržaje i aktivnosti za decu i mlade, dok 

paralelno kroz teatrološke konferencije i izdavačku delatnost, u saradnji sa stručnjacima iz celog 

sveta, doprinosi razvoju kvalitetne domaće pozorišne umetnosti za decu i lutkarstva. Međunarodni 

festival pozorišta za decu iz Subotice održava se pod pokroviteljstvom Ministarstva kulture, 

vojvođanskog sekretarijata za kulturu i Grada Subotice. 
 
 

Još vesti iz obrazovanja čitajte na našem sajtu www.srpss.org.rs, 

a vesti iz javnog sektora na našem sajtu www.nsjs.org.rs . 
 

 
 
 

http://www.srpss.org.rs/
http://www.nsjs.org.rs/
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